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 مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان کرمان: 

آغاز عملیات اجرایی پست برق ۱۳۲/۲0 کیلوولت 
شهرک صنعتی شماره ۲ جیرفت
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سهم ۱۵ درصدی از معادن؛ 
حسرتی که بر دل کرمانی ها ماند

رئیس سازمان صمت استان کرمان : ۸۵ درصد رشد اقتصادی استان مربوط به صنعت و معدن است

ایران و قطر
 هر ۲ به دنبال شکستن 

طلسم های چندین و چند ساله

 محسـن تویسـرکانی سرپرسـت شـهرداری کرمان در دیدار بـا انجمـن انبوه سـازان کرمان 
گفت: »طولانی بـودن فرایندها در شـهرداری کرمان یک مشـکل اسـت و حتمـاً یک خط 
ویـژه بـرای خـواص و سـرمایه گذاران خواهیـم داشـت تـا کمتـر مانعـی برایشـان وجـود 

داشـته باشـد.« 

برای بافت فرسوده بسته 
تخفیف ارائه می شود

کاغذوطـن -ایـران و قطـر در حالـی بـه نیمه نهایـی جـام ملت های 
آسـیا ۲۰۲۳ راه یافتند که ایران بـه دنبال اولین صعود بـه فینال از 

سـال ۱۹۷۶ اسـت و قطر به دنبال شکسـت ایران پس از ۱۴ سـال اسـت. برنـده این بازی 
بـه فینـال رقابت هـا می رسـد. بـه گـزارش کرمان نـو، بـا پایـان دور یک چهـارم نهایـی جام 
ملت هـای آسـیا ۲۰۲۳ چهـره چهـار تیـم پایانـی ایـن رقابت هـا مشـخص شـد. تیم های 
ملی ایـران، اردن، کره جنوبی و قطر چهار تیمی هسـتند که حالا شـانس قهرمانـی در این 

جـام را دارنـد. مهم تریـن تقابل امـا برای مـا ایرانی هـا جایی اسـت ...

3

وان
ن ج

گارا
برن

ه خ
شگا

س: با
عک

 گازرسانی
 به ۵۸۷ روستا 

و ۱۱ شهر در ۲۹ ماه
مدیرعامل شـرکت گاز اسـتان کرمان گفت: در ۲ سـال و 
نیم فعالیت دولت سـیزدهم گازرسـانی به ۵۸۷ روستا، 

۱۱ شـهر و ۴۷۲ صنعت از اقدامات شـاخص شـرکت گاز اسـتان کرمان اسـت. به گزارش 
کاغذوطن بـه نقـل از روابط عمومی شـرکت گاز اسـتان کرمـان، محمدرضا سـلیمانی در 
تشـریح این خبر افزود: در حال حاضر تعداد کل روسـتاهای گازرسـانی شـده در اسـتان 
کرمان بـه یک هزار و ۹۰۵ روسـتا و تعداد شـهرهای گازرسـانی شـده به ۷۸ شـهر رسـیده 

اسـت که از این تعداد ۱۱ شـهر و ۵۷۸ روسـتا در دولت سـیزدهم گازدار شـده اند.

ادامه مطلب را در 
صفحه 2 بخوانید 

صفحه 6 را 
بخوانید
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 صادرات استان کرمان به  صادرات استان کرمان به ۱.۳۱.۳ میلیارد دلار رسید  میلیارد دلار رسید 
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

سال ششم      شماره پیاپی 1644      چهارشنبه 18 بهمن ماه  14۰2      8 صفحه      قیمت ۵۰۰۰  تومان  

بـا حضـور معـاون سیاسـی و امنیتـی اسـتانداری کرمـان، امـام 
جمعـه و فرمانـدار جیرفـت و رییـس شـرکت شـهرک های 
صنعتـی اسـتان، کلنـگ احـداث پسـت ۱۳۲/۲۰ کیلوولـت 
شهرک صنعتی شماره ۲ جیرفت از محل اعتبارات سفر رئیس 
جمهـوری بـه زمیـن زده شـد.  مدیرعامل شـرکت شـهرک های 

صنعتی اسـتان کرمان با اشاره به نقش شـهرک های صنعتی در 
رونق تولید و ایجاد اشـتغال پایدار اظهار داشـت: شـهرک ها و 
نواحـی صنعتی نقش مهمـی در اشـتغالزایی و رونـق اقتصادی 
مناطـق دارنـد و شـهرک ها عـاوه بـر نـوآوری و افزایـش ارزش 

افـزوده با ایجـاد اشـتغال باعـث رونـق اقتصـادی و ...

مدیـرکل راهـداری و حمل و نقـل جـاده ای جنوب 
کرمان در حاشـیه آیین بهره بـرداری از پـروژه های 
راهـداری در جنوب کرمـان با حضور جلالـی معاون 
سیاسی امنیتی اسـتاندار گفت: در دهه مبارک فجر 
4۷ پـروژه حـوزه راه های روسـتایی، فرعـی، اصلی و 
شـریانی با اعتباری بالـغ بـر 4۵۰ میلیـارد تومان به 

بهره بـرداری می رسـد.
مجتبی محمودی همچنین از کلنـگ زنی 1۹ پروژه 

جدید با اعتبار 46۳ میلیـارد تومان خبر داد.
وی از احـداث 222 کیلومتـر راه روسـتایی در دولت 
مردمی با هـدف بهـره مندی مـردم از راه مناسـب و 
در جهت رشـد اقتصـاد کشـاوزی در جنـوب کرمان 
گفت و بیـان داشـت: احـداث راه های روسـتایی در 
ایـن دولت با رشـد سـه برابـری روبـه رو بوده اسـت.

وی بـه نگهـداری از راه هـا بعنـوان سـرمایه هـای 
ملی اشـاره کـرد و افزود: بـا همت و تـلاش مجموعه 
جوان اداره راهـداری و حمل و نقل جـاده ای جنوب 
کرمان در ایـن دولت توانسـته ایم روکش آسـفالتی 
و حفاظتی 18۳ کیلومتـر از راه های جنـوب کرمان 

را انجـام دهیـم کـه ایـن عـدد نشـان از رشـد ۳۰۰ 
درصدی نسـب بـه مـددت مشـابه بوده اسـت. 

محمـودی بـه سیاسـت دولـت سـیزدهم مبنـی بر 
اتمام پـروژه های نیمـه تمام اشـاره کـرد و گفت: در 
دولت آیت الله رئیسـی  پروژه های نیمه تمـام روح و 
جان تـازه ای بـه خود گرفتـه انـد و اکثر پـروژه های 
راهـداری در جنوب کرمـان که افتتاح می شـوند نیز 

از همین دسـته می باشـند.
مدیـرکل راهـداری و حمل و نقـل جـاده ای جنوب 
کرمـان منابع مالـی محـدود کشـور را یاد آور شـد و 
افـزود: جهت اتمام پـروژه هـا از منابع ملی ، اسـتانی 
و تمامی ظرفیت های موجود از قبیل سـپاه و بسـیج 
، بنیـاد علـوی ، ارتـش ، معـادن و سـازمان ایمیدرو 

اسـتفاده شـده است.

افتتاح و کلنگ زنی ۶۶ پروژه راهداری جنوب کرمان  در دهه فجر
 با اعتبار ۹۱۳ میلیارد تومان

سـازمان جهاد کشـاورزی جنوب کرمان در نظر دارد املاک مازاد خـود را از طریق سـامانه تـدارکات الکترونیکی دولت)سـتاد( بـه آدرس:www.setadiran.ir، و انتشـار آگهی 
مزایده براسـاس مجوزات صـادره و رعایت کلیـه قوانین و مقـررات مرتبط وبرمبنای قیمت پایه  اعلامی توسـط هئیت کارشناسـی رسـمی دادگسـتری با وضعیت موجـود و به صورت  
پرداخت نقدی ازطریـق مزایده  عمومی بـه فروش برسـاند،متقاضیان   می توانند ضمـن مراجعه به پایـگاه اینترنتی یاد شـده و مطالعه ضوابط و مقـررات مربوطه از  تاریـخ1402/11/14 
لغایت 1402/12/05  سـاعت  19 پیشـنهاد قیمت خود را همراه با اوراق تکمیل شـده مزایده حداکثر تا مهلت مقرر ، از طریق سـامانه سـتاد ، ثبـت و بارگذاری نموده و سـوالات احتمالی 

خـود را در زمینه اموال مورد مزایـده با شـماره تلفـن 09133997900-03443261321 آقای مهندس  محمـدی  و 09131482147 مهندس سـیامک مطرح نمایند.

توضیحات:
1- فرآیند مزایده در سـامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار می گردد و تمامی مراحل آن شـامل پرداخت تضمین شـرکت در مزایده پیشـنهاد قیمت،گشـودن پاکت پیشـنهاد قیمت، 
اعلام به برنـده، واریـز وجه مزایده و تحویل ملک در بسـتر سـامانه سـتاد خواهد بـود .بدیهی اسـت قیمت پیشـنهادی تنها در صورتی معتبر و پذیرفته اسـت که در سـامانه سـتاد ارسـال 

شـده باشد
2- سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان در قبول یا رد پیشنهاد مختار است.

۳- پیشنهاد های فاقد سپرده ، کمتر از میزان مقرر ، مخدوش ، مبهم و مشروط مردود می باشد.
4- رعایت کلیه موارد مندرج در شرایط مزایده الزامی است.

۵- متقاضیان جهت شـرکت در مزایده می بایسـت پـس از مراجعـه بـه آدرس الکترونیکی ذکر شـده و انتخـاب املاک مورد نظر جهت شـرکت در مزایده نسـبت بـه تهیه توکـن از دفاتر 
منتخب خدمات پیشـخوان دولت اقـدام و پس از ثبت نام در سـامانه جهـت امضاء الکترونیکی نسـبت به ارائه پیشـنهاد اقـدام نمایند.متقاضیان می تواننـد برای دریافت اطلاعات بیشـتر 

در این زمینه با کارشناسـان سـامانه تدارکات الکترونیکـی دولت با شـماره تلفـن ۰۳44۳262۵۷8،۰۹14۰1۳4۷۵۵ مهندس شـهدادنژاد تمـاس حاصل نمایند.
6-سـپرده)ودیعه( شـرکت در مزایده معادل۵% قیمـت پایه مزایده اسـت که متقاضیان می بایسـت طی یک فقـره ضمانت نامه بانکـی ، در وجه سـازمان جهاد کشـاورزی جنوب کرمان 

صادر گردد.اصل ضمانتنامه را در سـامانه سـتاد بارگذاری نمـوده و  تا تاریـخ 14۰2/12/۰۵تا پایان وقـت اداری به اداره امـور پیمانها و مناقصات  سـازمان تحویل نماید.
۷-کلیه پاکت های حاوی پیشـنهاد های متقاضیان راس سـاعت 1۰ صبح مورخـه 14۰2/12/۰۷ به صورت الکترونیکی از طریق سـامانه سـتاد بازگشـایی و از طریـق آدرس الکترونیکی 

به اطـلاع متقاضیان خواهد رسـید.
8-برنده مزایده وکالتنامه کاری جهت انجام امور قانونی)انتقال ملک( اعطا می شود.

۹-با توجه بـه امکان بازدیـد ازتاریـخ 14۰2/11/14لغایـت 14۰2/12/۰۵از  املاک برای کلیه شـرکت کننـدگان در مزایـده، از پذیرفتن هر گونه اعتـراض در این زمینـه از متقاضیان 
معذور می باشـد.

1۰-کلیه هزینه هـای مربوطه اعـم از کارشناسـی  ،تفکیک و انتقال  سـند و تغییـر کاربری و عـوارض قانونی، دریافت اسـتعلام ،دفاتر اسـناد رسـمی و سـایر هزینه های مرتبـط  بر عهده 
خریدار بوده و بایسـتی پرداخـت نماید.

11-در صورتی که مبلغ های پیشنهادی خریداران یکسان باشد برنده مزایده از طریق قرعه کشی انتخاب می گردد.
12-برنده مزایده بایسـتی به محض اعلام برنده مبلغ پیشـنهادی را به حسـاب 4۰۰1۰۰۰۹۰1۰2۷46۷ بـا شناسـه:۳۳4۰۳81۵۹21۰221۰۰1۵1۰1۰۰۰۰۰۹۳1 درآمدحاصل 

از فروش امـوال منقول و غیـر منقول واریـز نمائید.
1۳-متقاضان نباید مشمول منع مداخله کارکنان دولت باشند.

14-سپرده های نفر اول تا سوم نزد ذی حسابی خواهد ماند که پس از واریز وجه توسط  برنده نفر اول، به متقاضی مسترد خواهد شد.
1۵-در صورت انصراف برنده مزایده سپرده نامبرده به نفع دولت ضبط و نفرات بعدی طبق قوانین و مقررات به عنوان برنده اعلام می گردد.

*ضمنا مهلت دریافت اسناد در سامانه از تاریخ 1402/11/14 لغایت 1402/11/23 می باشد.

نوع ملک و کاربری ردیف
پلاک ثبتی

آدرسقیمت پایه )ریال(مساحتبخش
فرعیاصلی

4۷۷۳ متر مربع۵۷۵224۵تجاری معروف به انبار پنبه1
شهرستان جیرفت خیابان دولت  1/1۰1/۷۰۰/۰۰۰/۰۰۰و 1۰6۵ اعیان

روبروی بانک ملی شعبه امام

8646/4 متر مربع و۵۷4۳۳۹4۵تجاری معروف به روغن کشی2
شهرستان جیرفت خیابان دولت 186۰1/۰۹۹/۵84/۰۰۰/۰۰۰ متر اعیان

کوچه هوشنگ معناصری

1۵۷1 متر مربع اعیان ۵468۹4۵اداری۳
شهرستان جیرفت روستای پشت لر۳۰۰21/۵2۳/۰۰۰/۰۰۰ متر

شهرستان زهکلوت۵22۰۰1۳۰/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ متر مربع44۰1۷۹46اداری ،مسکونی ، ورزشی،تجهیزات شهری4
خیابان جازموریان

16۰۰ متر مربع و اعیانی 16۵2446زمین و ساختمان۵
12۰۳/2۰۰/۰۰۰/۰۰۰ متر مربع

شهرستان فاریاب  هور پا سفید  
میدان وحدت انتهای خیابان

 شهید یوسف زاده

6
زمین زراعی کاربری مسکونی پیشنهادی 
،قسمتی در حریم رودخانه ، قسمتی در 
کاربری اموزشی ، و قسمتی کاربری باغی 
فضای سبز، قسمتی کاربری معبر دسترسی

12۳11۵۳4
61۹۳ متر  مربع 

فاقد اعیانی و حصار و آب 
شرب و اشجار 

شهرستان جیرفت روستای۳2/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰
 اسلام اباد دلفارد

آگهی املاک مازاد وزارت جهاد کشاورزی 
سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان

وزارت جهاد کشاورزی 
سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان

اداره امور قرارداد ها و پیمان ها سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان

نوبت دوم

شناسه آگهی: 1662444
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خبر
امام جمعه عنبرآباد عنوان کرد

اثر انگشت هر ایرانی 
تیری بر قلب
دشمن است

امام جمعـه عنبرآبـاد بـا اشـاره بـه اهمیـت 
انتخابـات 11 اسـفند گفـت: بایـد بادقـت و 
بصیـرت رأی بدهیـم و انتخـاب کنیـم و 
بدانیـم کـه همیـن یک بنـد انگشـت مـا که 
در انتخابـات مهر می زنـد، ماننـد تیری قلب 

دشـمن را پـاره می کنـد.
حجت الاسلام والمسـلمین حمیـد بامـری 
بـا گرامیداشـت ایـام الله دهـه فجـر اظهـار 
کـرد: دهـه مبـارک فجـر فرصـت مغتنـم و 
ارزشمندی اسـت برای تبیین دستاوردهای 
4۵سـاله نظام اسـلامی و امروز یـک وظیفه 
در عرصـه جهـاد تبیین متوجه همه ماسـت 
و آن بیـان دسـتاوردهای نظـام جمهـوری 

اسـلامی اسـت.
او گفـت: بـه فرمایـش مقـام معظـم رهبری 
مـا بر اثـر تسـلط سیاسـت های اسـتبدادی، 
استعماری، سـلطنت های موروثی و خاندانی 
حکومت هـای غاصـب و جائـر در طول سـه 
قرن، از قافلـه علم جهانـی عقب ماندیـم، اما 
معجزه انقلاب اسـلامی به ما هویـت داد و ما 
را آزاد کـرد و به ما قدرت، عظمت و رشـد داد.
حجت الاسـلام بامـری با اشـاره بـه انتخابات 
پیـش رو، گفـت: قبـل از انقـلاب، انتخاباتی 
بـه این شـکل وجـود نداشـت و تقریبـاً همه 
انتخاب هـا انتصابـی بود؛ امـا امروز بـه برکت 
انقـلاب اسـلامی در طـول 4۵ سـال عمـر 
انقلاب 1۳ دوره انتخابات ریاسـت جمهوری، 
11 دوره انتخابـات مجلـس ، پنـج دوره 
انتخابـات مجلس خبـرگان رهبـری، 6 دوره 
انتخابـات شـورای شـهر و روسـتا و ۳ دوره 

همه پرسـی صورت گرفتـه اسـت.
 امام جمعـه عنبرآباد گفـت: مـا الان هم یک 
انتخابـات مهـم و سرنوشت سـاز و تاریخـی 
داریم و شـاهدیم کـه یزیدیـان زمـان، علیه 
انتخابـات چگونـه دشـمنی و خناسـی 
می کننـد.  امام جمعـه عنبرآباد با طـرح این 
سـؤال که اگـر انتخابـات و مسـئله رأی دادن 
و انتخاب کـردن یـک امـر بیهـوده ای اسـت، 
چرا امروز دشـمن بـرای کم رنگ جلـوه دادن 
انتخابـات شـبانه روز در حـال تلاش اسـت؟، 
افـزود: اگـر انتخابـات یـک امـر بی اهمیـت 
اسـت چرا این همه هزینه باید علیـه آن بکار 

گرفته شـود؟
او بـا برشـمردن تأثیـرات انتخابـات در همه 
جوانب جامعـه، گفـت: انتخابـات اثـر دارد و 
اثر انتخابات ایجاد قدرت و همبسـتگی ملی، 
ایجاد امنیت، باعث رشـد، پیشرفت، حرکت، 
پویایـی و تحـول اسـت و دشـمن از ایـن آثار 

انتخابات هـراس دارد.

گام های ماندگار شرکت گاز استان 
کرمان در دولت سیزدهم؛

 گازرسانی به 587 روستا 
و 11 شهر در 29 ماه

مدیرعامل شـرکت گاز اسـتان کرمان گفت: 
در 2 سـال و نیـم فعالیـت دولـت سـیزدهم 
گازرسـانی به ۵8۷ روسـتا، 11 شـهر و 4۷2 
صنعت از اقدامات شاخص شرکت گاز استان 

کرمان اسـت.
از  نقـل  بـه  کاغذوطـن  گـزارش  بـه   
روابط عمومـی شـرکت گاز اسـتان کرمـان، 
محمدرضـا سـلیمانی در تشـریح ایـن خبر 
افـزود: در حال حاضـر تعداد کل روسـتاهای 
گازرسـانی شـده در اسـتان کرمـان بـه یک 
هـزار و ۹۰۵ روسـتا و تعـداد شـهرهای 
گازرسـانی شـده به ۷8 شـهر رسـیده اسـت 
که از ایـن تعـداد 11 شـهر و ۵۷8 روسـتا در 

دولـت سـیزدهم گازدار شـده اند.
 او بیان کـرد: بـا گازرسـانی صورت گرفته در 
این بـازه زمانـی اکنـون ۹۹ درصـد جمعیت 
شـهری و 6۳/4 درصـد جمعیـت روسـتایی 
ذیار کریمـان، از نعمـت گاز طبیعی بهره مند 
هسـتند.  مدیرعامـل شـرکت گاز اسـتان 
کرمـان ادامه داد: بیـش از ۹6 هزار مشـترک 
گاز در دولـت سـیزدهم بـه مشـترکین گاز 
اسـتان اضافـه و اکنـون 8۰1 هـزار و 62۳ 
مشـترک کرمانـی از انـرژی گاز برخوردارند.
 سـلیمانی عنـوان کـرد: در بـازه زمانـی فوق 
بیش از ۵ هـزار و 88۵ کیلومتـر خطوط لوله 
احـداث شـده و گفتنی اسـت کـه 21 درصد 
از کل عملکرد ۳۰ساله این شـرکت در بحث 
اجرای خطـوط لوله تنهـا در مـدت 2۹ماهه 

دولت سـیزدهم محقق شـده اسـت.
 به گفته او شـرکت گاز اسـتان کرمـان موفق 
شـده تا در بازه زمانی فـوق، تاکنـون بیش از 
1۰۰ هزار انشعاب گاز در اسـتان نصب و کل 
انشـعاب های گاز کرمـان را به بیـش از ۵۵۹ 

هزار انشـعاب ارتقـا دهد.
 مدیرعامل شرکت گاز اسـتان کرمان با بیان 
اینکـه توسـعه زیرسـاخت های گازرسـانی 
به صنایـع اسـتان در کاهش میـزان مصرف 
سوخت مایع بسـیار تأثیرگذار اسـت، گفت: 
بـا تدابیـر اندیشـیده شـده از ابتدای شـروع 
بـه کار دولت سـیزدهم تاکنـون 4۹ میلیون 
لیتر در مصـرف سـوخت مایـع صرفه جویی 
شده است.  سـلیمانی اخذ رتبه اول کشوری 
در سـال 14۰1 در دو بخـش لوله گـذاری و 
نصب انشعابات، کسـب رتبه نخست بهترین 
عملکـرد در »سـامانه انتشـار و دسترسـی 
آزاد بـه اطلاعـات«، اخـذ رتبـه برتر اسـتانی 
نمـاز، امربه معـروف و نهی ازمنکـر، کسـب 
رتبـه دوم عملکـرد روابط عمومـی در بیـن 
گازهـای اسـتانی، اخذ رتبـه برتر جشـنواره 
شـهید رجایـی در جشـنواره سـال 14۰1 را 
نیز به عنـوان برخـی دیگـر از دسـتاوردهای 
موفق شـرکت گاز اسـتان کرمان عنوان کرد

سند راهبردی شورای عالی 
قرآن رفسنجان رونمایی شد

رئیس اداره تبلیغات اسـلامی رفسـنجان در مراسـم رونمایی از سـند 
راهبـردی شـورای عالی قـرآن ایـن شهرسـتان اظهـار کـرد: در حال 
حاضر 2۰ مؤسسه قرآنی در شهرسـتان وجود دارد که از این تعداد 1۳ 
مؤسسـه فعال اسـت، همچنین ۷۷ خانه قرآن در شهرسـتان فعالیت 

دارند کـه ۵۳ خانه فعال اسـت.
 حجت الاسـلام سـیدمرتضی نقیب پـور با بیـان این که تاکنـون 28۵ 
جلسـه خانگی قـرآن در رفسـنجان شناسـایی شـده، افـزود: در حال 
حاضر فعالیت 2۰ نمایندگی جامعة القـرآن و 14۵ مربـی قرآنی را در 

شهرستان رفسـنجان داریم.
 وی در ادامه با ارائه گزارشـی از اهم فعالیت های قرآنی سـال گذشته و 
شورای عالی قرآن شهرستان رفسـنجان، تصریح کرد: تشکیل هیئت 
اندیشـه ورز بانـوان، برگـزاری دوره تربیت مربـی سـه ماهه و برگزاری 
آزمون پایانی همـراه با اعطای مـدرک بـه 12۰ مربی، برگـزاری دوره 
تدبـر بـرای 1۷۵ نفـر از معلمان طـرح امین، دعـوت از قاریـان مطرح 
کشـوری و برگزاری محفل انس با قـرآن، برگـزاری دوره تربیت مربی 

مخصوص اتباع بـرای ۳۳ نفـر از جمله این فعالیت هاسـت.
 نقیب پور ادامـه داد: برگزاری دوره تربیت مربی بـرای ۵6 نفر از فعالین 
منطقه نوق، برگزاری دوره تربیت مربی مخصوص منطقه کشـکوئیه، 
برگزاری دوره تربیـت مربی برای 6۷ نفـر از مربیان شـهری، برگزاری 
دوره سـبک زندگـی حفـاظ بـرای 1۳۰ نفـر از حفـاظ شهرسـتان و 
توزیع 1۳۰۰ جلـد کلام الله مجیـد با همکاری شـرکت مـس از دیگر 
فعالیت هـای انجام گرفتـه بـوده اسـت.  وی حمایـت در برگـزاری دو 
دوره تربیت مربی ویژه معلمـان ابتدایی و متوسـطه آموزش وپرورش، 
برگزاری چهار دوره توانمندسـازی و ارتقای مربیان مؤسسـات قرآنی، 
حمایت در برگـزاری چندیـن دوره تدبر و بررسـی و حمایـت مادی و 
معنـوی از طرح ها و ایده هـای قرآنی مؤسسـات شهرسـتان را از دیگر 
اقدامات برشـمرد.  رئیس اداره تبلیغات اسـلامی رفسنجان در بخش 
دیگـری از سـخنان خـود در خصوص سـند راهبـردی شـورای عالی 
قرآن رفسـنجان، عنوان کـرد: این سـند برنامـه، چشـم انداز و اهداف 
کوتاه مـدت، میان مـدت و بلندمـدت بـرای فعالیت هـای قرآنـی 
شهرسـتان را تعیین کرده و به مرورزمان جزئیات آن منتشـر می شود.
 نقیب پـور بیـان کـرد: در ایـن سـند 8۳ راهبـرد وجـود دارد و طبـق 
زمان بنـدی انجـام می شـود. سـهم همـه دسـتگاه ها در ایـن اهـداف 
تعیین شـده و بودجه ای که نیاز دارند، مشـخص شـده و ضمن آن که 
مجتمع مس و شـهرداری رفسـنجان در این راستا همکاری می کنند.

تویسرکانی سرپرست شهرداری کرمان: 

برای بافت فرسوده
بسته تخفیف ارائه می شود

 محسن تویسـرکانی سرپرسـت شـهرداری کرمان در دیدار با انجمن 
انبوه سـازان کرمـان گفـت: »طولانی بـودن فرایندهـا در شـهرداری 
کرمان یـک مشـکل اسـت و حتمـاً یـک خط ویـژه بـرای خـواص و 
سـرمایه گذاران خواهیـم داشـت تـا کمتـر مانعـی برایشـان وجـود 

داشـته باشـد.« 
در ایـن نشسـت برخـی از مهندسـان عضـو ایـن انجمـن از موانـع و 
سـختی های فراینـد صـدور پروانـه گلایـه کردنـد و مشکلاتشـان را 
گفتند.  تویسرکانی سرپرست شـهرداری کرمان گفت: »شهر کرمان 
در قیاس بـا خیلـی از مراکز اسـتان ها وضعیت خوبـی نـدارد و اعتقاد 
قلبی من این اسـت که این شـهر را تنها شـهرداری نمی تواند بسـازد. 
این درسـت اسـت که فرایندهـا در شـهرداری کرمان طولانی اسـت. 
یکی از دغدغه های ما هم همین اسـت و کـه فرایندهـا را کوتاه کنیم. 
شـهروندی که می خواهـد پروانه بگیرد آن قـدر فرایند طولانی اسـت 
که شـهروند فراینـد را بـه واسـطه هایی واگـذار می کند که ایـن آفت 
اسـت.«   او افـزود: »حتمـاً لاین ویـژه برای خـواص خواهیم داشـت. 
چـه در حـوزه سـرمایه گذاری و چـه در حـوزه انبوه سـازان؛ در تبدیل 
مدیریت هـا اتفاقاتـی می افتـد کـه گاهـی منجـر بـه بی اعتمـادی 
سـرمایه گذار می شـود.  یکی از دغدغه های ما قیمت منطقه ای اسـت 

و کارشناسـان مامور شـدند که مؤلفه هـا را مرتـب کنند.« 
تویسرکانی تأکید کرد: »در تخفیفات بافت فرسـوده را هم بسته هایی 
را معرفـی خواهیم کـرد و در نهایـت رویه مـا ارتباط تنگاتنگ با شـما 
انبوه سـازان اسـت«  منصـور ایرانمنـش عضـو شـورای شـهر نیـز در 
این نشسـت گفـت: »شـهرداری می توانـد بـرای گرفتن عـوارض در 
سـرمایه گذاری انبوه سـازان شـریک باشـد، برای مثال واحـد بگیرند 
از انبوه سـازان، بالاخـره انبوه سـاز تـا بخواهد سـند بگیرد گـذرش در 
شـهرداری می افتد و می شـود ایـن کمـک را کـرد و در آخـر عوارض 

را گرفـت.« 
 ایرانمنـش افـزود: »اتفاقاتی کـه اخیـراً در کرمـان افتاده بسـیاری از 
سرمایه گذاران و انبوه سـازان کرمان را ناامید کرده و به شهرهای دیگر 
رفتند و در کیش و بندرعباس سـرمایه گذاری می کنند که بسیاری از 

آن هـم به خاطر عملکرد شـهرداری بوده اسـت.« 
 کمسـاری عضو شـورای شـهر که برگزاری این نشسـت را هم ترتیب 
داده بود گفت: »به دلیل عملکرد سـابق شـهرداری کرمان بسیاری از 
دوستان امیدی به جلسات این چنینی ندارند و همین یکی دو ساعت 
را هـم تلف کـردن وقـت می داننـد؛ امـا بعـد از تعویض هـر مدیریتی 
می تـوان به جامعـه پیغام فرسـتاد کـه مدیر جدیـد چقدر تـلاش در 

رفع مشـکلات دارد.«

خبر توصیه های جهانی رویارویی با کم آبی
گزارش

شرق
زمسـتان کم جـان امسـال در کمتـر از یـک هفتـه 
گذشـته تمـام همتـش را بـه کار بسـت تـا بـا تأخیـر 
یک مـاه و نیمـه خـودش را بـه شـهرها و اسـتان های 
مختلـف برسـاند و شـکل و شـمایل برخـی شـهرها را 
بعـد از مدت هـا بـه روزهای سـرد سـال های گذشـته 
شـبیه کنـد. وضعیتـی کـه بـه نظـر می رسـد حداقل 
تا یـک هفته پیـش رو ادامه داشـته باشـد. روز شـنبه، 
14 بهمـن رئیـس مرکـز ملـی پیش بینـی و مدیریـت 
بحـران مخاطـرات وضـع هـوا در گفت وگـو بـا ایسـنا 
از ورود سـامانه بارشـی جدیـد از روز سه شـنبه و افـت 
محسـوس دما خبر داد؛ »روز سه شـنبه با ورود سامانه 
جدید بارشـی در غـرب، شـمال غرب، سـواحل دریای 
خـزر، برخی مناطـق واقـع در دامنه های جنوبـی البرز 
و شـمال شـرق کشـور بارش برف باران و وزش باد رخ 
می دهـد و همچنیـن روز چهارشـنبه سـامانه بارشـی 
در شـمال شـرق فعالیت خواهد داشـت و بـه تدریج از 
مرزهای شـرقی خارج خواهد شـد. همچنین در سـایر 

مناطـق کشـور آسـمان صـاف خواهـد بود«.
در یک هفته گذشـته آسـمان خسـت را کنار گذاشت 
و خـوب باریـد. اما روشـن اسـت کـه بارش هـای اخیر 
جبران وضعیـت کم آبی ریشـه دار را نمی کنـد. مهدی 
دانشـگر، معاون مجامع، توسـعه مدیریت و پشـتیبانی 
شـرکت مدیریـت منابـع آب ایـران در همیـن زمینـه 
گفتـه اسـت: »تـداوم خشک سـالی و پدیـده الگـوی 
نامنظم بارش، وضعیت منابع آب کشـور را در شـرایط 
بسیار سـخت قرار داده است. کشـور ما در نیمه خشک 
جهان واقـع شـده و ایـن موضـوع شـرایط آب کشـور 
را پیچیـده کـرده اسـت. سـال پیـش می گفتیـم وارد 
سـومین سـال خشک سـالی شـدیم کـه در 4۰ سـال 
گذشـته بی سـابقه بـوده، امـا امسـال بایـد بگوییـم 
وارد چهارمیـن سـال خشک سـالی بی سـابقه در ۵۳ 
سـال گذشـته شـده ایم«. چندی پیـش کارشناسـان 
بر اسـاس نتایج نظرسـنجی هایی کـه از طریـق گِلاب 
اسـکن و ساسـتین ایبلیتی در زمینـه خشک سـالی و 
بحـران جهانـی کاهـش منابـع آب ناشـی از تغییـرات 
اقلیمـی انجـام شـده اسـت، راه حل هـای اجماعـی را 

ارائـه داده اند کـه ایرنـا بـه آنها اشـاره کرده اسـت:
۱. آموزش برای تغییر مصرف و سبک زندگی

مقابله با عصـر کمبـود آب در آینده مسـتلزم بازنگری 
اساسـی در تمام انواع مصرف، از اسـتفاده فردی گرفته 
تا زنجیـره تأمین شـرکت هـای بزرگـی ماننـد جنرال  
الکتریـک اسـت. حیاتی تریـن کار ایـن اسـت کـه 
مطمئن شـویم مشـکل در سراسـر جهان بسـیار بهتر 

درک شـده اسـت.

2. ابداع فناوری های جدید صرفه جویی در آب
در مناطقـی کـه سـفره های زیرزمینـی در حـال 

خشک شـدن هسـتند و آب بـاران به طـور فزاینـده ای 
پیش بینی ناپذیـر اسـت، بـه نـوآوری نیـاز اسـت؛ امـا 
همان طـور کـه مـا تـلاش می کنیـم بـا کمبـود آب 
شـیرین کنار بیاییم و فناوری های حفاظتی را توسـعه 

دهیـم، مصـرف انـرژی یـک نکتـه مهم اسـت.

۳. بازیافت فاضلاب
برخـی از کشـورها ماننـد سـنگاپور سـعی در بازیافت 
بـرای کاهـش واردات آب و رسـیدن بـه خودکفایـی 
دارند. ایـن جمهوری ثروتمند شـرق آسـیا پیشـرو در 
توسـعه فنـاوری اسـت کـه فاضـلاب را بـرای مصارف 

دیگـر از جملـه شـرب پـاک می کنـد.

۴. بهبود روش های آبیاری و کشاورزی
حدود ۷۰ درصد از آب شـیرین جهان برای کشـاورزی 
اسـتفاده می شـود. بهبود آبیـاری می تواند بـه کاهش 
شـکاف عرضـه و تقاضا کمـک کنـد. در برخی مـوارد، 
روش هـای بی رویـه آبیـاری که بـرای دوره هـای قبلی 
منظور شـده بـود، توانایـی کشـاورزان را بـرای تأمین 
غـذا و فیبر بـرای جهـان در حال رشـد تضعیـف کرده 

اسـت.

۵. مناسب سازی قیمت آب
قیمت گـذاری و حقـوق آب دسـت بـه دسـت هـم 
می دهنـد و مصرف کننـدگان منافع قیمت هـای بالاتر 

را زیـر سـؤال می برنـد.

۶. توسعه کارخانه های انرژی نمک زدای مؤثر
تـا بـه امـروز، نمک زدایی یـک راه حـل پر  انـرژی برای 
کمبود آب بـوده اسـت. به طـور معمـول، خاورمیانه از 
ذخایر بـزرگ انرژی خـود بـرای سـاخت نیروگاه های 
امـا  اسـت؛  کـرده  سـرمایه گذاری  نمک زدایـی 
عربسـتان سـعودی با اعلام اخیر خـود برای اسـتفاده 
از نیروگاه هـای خورشـیدی می توانـد نـوع جدیدی از 

نمک زدایـی را تقویـت کنـد.

۷. بهبود حوضه آبریز و برداشت
سیسـتم های حوضه آب بـرای مناطقی کـه منابع آب 

قابل اعتمـاد دیگـری ندارند، ضروری اسـت.

۸. مشارکت همگانی
سـازمان های اجتماعـی تجـارب کسـانی را کـه 
صدای آنهـا سـزاوار شنیده شـدن بیشـتر اسـت، ارتقا 
می دهنـد. حصـول اطمینـان از حکمرانـی مؤثرتـر 
مردمـی، بـه جوامـع قـدرت می دهـد و می توانـد بـه 
تغییر سیاسـت های مؤثـر در مقیاس ملی منجر شـود.

۹. وضع و تدوین سیاست ها و مقررات بهتر
از آنجایـی که کمبـود آب، امنیـت غذایـی و آلودگی را 
پیچیـده می کنـد، دولت هـا باید نقـش خـود را دوباره 

تعریـف کننـد. دولت ایـالات متحـده در حال بررسـی 
گسـترش قانون آب پـاک بـرای اطمینـان از حفاظت 

بیشـتر است.

۱۰. مدیریت کلان اکوسیستم ها
مدیریت کلان بـرای یک رویکـرد عملـی و عقلی برای 
نظارت بـر منابع طبیعی اسـت کـه اهـداف اقتصادی، 

فرهنگـی و زیسـت محیطی را در نظـر می گیرد.

۱۱. بهبود زیرساخت های توزیع
زیرسـاخت های ضعیف برای سـلامت و اقتصاد مخرب 
اسـت. منابـع را هـدر، هزینه هـا را افزایـش، کیفیـت 
زندگـی را کاهـش و اجـازه می دهـد تـا بیماری هـای 
قابـل پیشـگیری از طریـق آب در میـان جمعیت های 

آسـیب پذیر به ویـژه کـودکان گسـترش یابـد.

۱2. کم کردن مصرف آب شرکتی
مصـرف آب صنعتـی تقریبـا 22 درصـد از مصـرف 
جهانـی را تشـکیل می دهـد. آب صنعتـی شـامل آبی 
اسـت که به طور مسـتقیم و غیرمسـتقیم هنگام تولید 

کالا مصـرف می شـود.

۱۳. ایجاد چارچوب های بین المللی و 
همکاری نهادی

به سـختی می توان بـه توافق هـای بین المللـی الزام آور 
بـرای مسـائل منابع طبیعـی دسـت یافـت. کنفرانس 
تغییـرات آب و هوایـی سـازمان ملـل گـواه ایـن نکتـه 

اسـت.

۱۴. رفع آلودگی
اندازه گیـری و پایش کیفیت آب برای سـلامت انسـان 
و تنـوع زیسـتی ضروری اسـت. ایـن موضـوع تاریخی 

به اشـکال مختلـف مطرح اسـت؛ در حالی کـه تضمین 
کیفیـت آب آشـامیدنی و در سـطح محلـی، ایجـاد 
پل هـای بین المللـی، بـرای راه حل هـا ضروری اسـت.

۱۵. منابع مشترک عمومی؛ دسترسی عادلانه
یکـی از اهـداف توسـعه هـزاره سـازمان ملـل متحـد 
تضمین دسترسـی به آب آشامیدنی اسـت. درحالی که 
مراحـل دسـتیابی بـه ایـن هـدف مـورد بحـث قـرار 
می گیرد، ایـن دیدگاه که آب یک حق اساسـی اسـت، 

مطـرح می شـود.

۱۶. تحقیق و توسعه؛ نوآوری
دسترسـی به آب در شـرایط کم آبی کنونـی جهان، در 
تصمیمـات تجـاری بـه اولویت بسـیار بالاتـری تبدیل 
خواهـد شـد. جوامـع احتمـالا بـه دنبـال مشـارکت 
عمومـی و خصوصـی هسـتند کـه از ظرفیت هـای 
نوآورانـه شـرکت ها اسـتفاده می کنـد. 1۷. پروژه های 
آب در کشـورهای در حـال توسـعه؛ انتقـال فنـاوری 
انجـام ایـن کار دشـوار اسـت؛ زیـرا اقتصادهـا ضعیف 
هسـتند و شـکاف هایی در مهارت هـا وجـود دارد کـه 
اغلـب مقامـات دولتـی و تجـاری را مجبـور می کنـد 
ایـن تغییـرات را بـر شـهروندان محلی تحمیـل کنند.

۱۸. کاهش تغییرات آب و هوایی
تغییـرات آب و هوایی و کمبود آب دسـت به دسـت هم 
داده و باعـث ایجـاد برخـی از بزرگ تریـن چالش های 
معاصـر بـرای نسـل بشـر می شـود. ایـن مسـائل یک 
رابطـه متقابـل دارنـد کـه از طـرف هیئـت بین دولتی 
تغییرات آب و هوایی )IPCC( شناسـایی شـده اسـت 
کـه در آن، »سیاسـت ها و اقدامـات مدیریـت آب« 
 )GHG( می توانـد بـر انتشـار گازهـای گلخانـه ای

تأثیـر بگـذارد.

سنا
: ای

س
عک

کاغذ استان

)آنلایــن(  برخــط  حــراج  بزرگ تریــن 
خرده فروشــی امــوال تملیکی از ســاعت هشــت 

صبــح )سه شــنبه( در کرمــان آغــاز شــد.
 مدیــرکل امــوال تملیکی اســتان کرمــان گفت: 
تمــام اقدامــات لازم در راســتای برگــزاری حراج 
خرده فروشــی برخــط در ایــام الله دهــه مبــارک 
ــز  ــت نی ــدان دول ــده و کارمن ــام ش ــر انج فج

ــد. ــتفاده کنن ــد از آن اس می توانن
ســالروز  در  افــزود:  ســام نژاد  عبــاس   
ــرای  ــراج ب ــن ح ــلامی ای ــلاب اس ــروزی انق پی
ــه از  ــن مرحل ــه ای ــد ک ــزار ش ــی برگ لوازم خانگ
ــور  ــط در کش ــراج برخ ــن ح ــراج بزرگ تری ح

خواهــد بــود.
ــا بیــان اینکــه حــراج برخــط خرده فروشــی  او ب
ــا 1۰ قلــم کالا برگزار می شــده اســت  تاکنــون ب
گفــت: در ایــن حــراج ۵۰ قلــم انــواع کالای 
لوازم خانگــی مختلــف از قبیــل ســرخ کن، 
آســیاب، ساندویچ ســاز، جاروبرقــی و دیگــر 

وســایل در عرضــه می شــود.
او اظهــار داشــت: متقاضیــان می تواننــد 
از ســاعت هشــت صبــح روز سه شــنبه 1۷ 
ــبت  ــن روز نس ــاعت 1۹ همی ــا س ــاه ت بهمن م

ــد. ــدام کنن ــنهاد اق ــه پیش ــه ارائ ب
ســام نژاد تصریــح کــرد: انــواع لوازم خانگــی 

برقــی در ایــن حــراج عرضــه می شــود و 
ــن  ــرکت در ای ــاهده و ش ــرای مش ــان ب متقاضی
حــراج می تواننــد بــا مراجعــه بــه ســامانه 
ســتاد الکترونیــک دولــت، پنجــره هوشــمند یــا 
ســازمان جمــع آوری و فــروش امــوال تملیکــی 
کالاهــا را مشــاهده کــرده و در تاریخ هــای 
ــد. ــت بدهن ــنهاد قیم ــه پیش ــدام ب ــی اق اعلام
او گفــت: همــه مــردم به ویــژه تمــام کارمنــدان 
دولــت می تواننــد در حــراج مذکــور کــه 
ــران  ــتاد ای ــامانه س ــددی در س ــای متع کالاه
بارگــذاری خواهــد شــد شــرکت و کالای خــود 

ــد. ــت کنن را دریاف
 ســام نژاد گفــت: بــرای بازدیــد از کالاهــای 
موجــود در حراج ایــن اداره کل از ســامانه ســتاد 

ــران اســتفاده شــده اســت. ای

ــوذر  ــانه ای اب ــنواره رس ــتمین جش ــر هش دبی
ــر  ــش از ۷4۳ اث ــت: بی ــان گف ــتان کرم در اس
ــانه  ــاب رس ــوی اصح ــمند از س ــوب و ارزش خ
ــه در  ــیده ک ــنواره رس ــن جش ــه ای ــه دبیرخان ب

ــد. ــرار دارن ــر ق ــلام نظ ــه داوری و اع مرحل
 محمدصــادق طاهــری افــزود: عناویــن ۳۰ اثــر 
ــوذر اعــلام  ــه جشــنواره اب ــر در روز اختتامی برت
می شــود و برگزیــدگان ضمــن دریافــت لــوح و 
تندیــس جشــنواره، جوایــز نقــدی خــود را نیــز 

دریافــت خواهنــد کــرد.
ــه تأخیــر در برگــزاری جشــنواره  ــا اشــاره ب او ب
ــرد:  ــان ک ــان بی ــوذر کرم ــانه ای اب ــتم رس هش
ــت  ــیر حرک ــخ در مس ــتی تل ــه تروریس حادث
زائــران ســردار دل هــا حاج قاســم عزیــز و 
ــد  ــث ش ــان باع ــهدای کرم ــزار ش ــان گل راهی
ــا مقــداری تأخیــر برگــزار  ــا ایــن جشــنواره ب ت

ــود. ش
 دبیــر هشــتمین جشــنواره رســانه ای ابــوذر در 
ــوط  ــاری کــه مرب اســتان کرمــان ادامــه داد: آث
ــع  ــان و وقای ــه تروریســتی شــهر کرم ــه حادث ب
ــت  ــل اهمی ــه دلی ــتند ب ــی هس ــان الاقص طوف
ــت. ــرار گرف ــر داوران ق ــتر مدنظ ــوع بیش موض

ــه ایــن 2 واقعــه  ــوط ب ــار مرب او تأکیــد کــرد: آث
در کنــار آثــاری کــه بــا محوریــت شــعار ســال، 

مکتــب شــهید ســلیمانی، روشــنگری و جهــاد 
تبییــن، امیــد آفرینــی، دســتاوردها و گفتمــان 
ــزان  ــترین می ــره بیش ــلامی و غی ــلاب اس انق

ــتند. ــنواره را داش ــرکت در جش ش
ــیده  ــار رس ــش آث ــه افزای ــاره ب ــا اش ــری ب طاه
بــه دبیرخانــه جشــنواره نســبت بــه دوره قبــل 
ــه لحــاظ  ــی ب ــار بســیار خوب ــرد: آث ــح ک تصری
ــان  ــه نش ــیده ک ــنواره رس ــه جش ــت ب کیفی
ــان  ــتان کرم ــانه ای اس ــه رس ــد، جامع می ده
ــی و  ــرفت کم ــوا پیش ــد محت ــاظ تولی ــه لح ب

کیفــی دارد.
او خاطرنشــان کــرد: مراســم پایانــی هشــتمین 
ــان در  ــتان کرم ــوذر اس ــانه ای اب ــنواره رس جش
ــات  ــه جزئی ــود ک ــزار می ش ــن برگ ــر بهم اواخ

آن بــه زودی اطلاع رســانی می شــود.

ــروی  ــع نی ــرکت توزی ــی ش ــوزه عملیات در ح
ــروژه  ــان 41۷ پ ــتان کرم ــوب اس ــرق جن ب
ــوزه  ــان در ح ــارد توم ــغ ۳۰2 میلی ــه مبل ب
عملیاتــی شــرکت توزیع نیــروی بــرق جنوب 
اســتان کرمــان بــه بهره بــرداری خواهــد 

ــید رس
از  نقــل  بــه  کرمان نــو  گــزارش  بــه 
ــرق  ــروی ب ــع نی ــی شــرکت توزی روابط عموم
جنــوب اســتان کرمــان حمــزه صدیقــی 
سرپرســت ایــن شــرکت از افتتــاح 41۷ 
پــروژه برق رســانی خبــر داد و گفــت: 
ــا  ــر و ب ــه فج ــارک ده ــام مب ــا ای ــان ب هم زم
تــلاش و همــت کارکنــان ایــن شــرکت، 
ــر  ــغ ب ــاری بال ــا اعتب ــور ب ــای مذک پروژه ه
۳۰1 میلیــارد تومــان مــورد بهره بــرداری 

قــرار خواهنــد گرفــت.
ــا شــامل  ــن پروژه ه ــود: ای ــان نم ــی بی صدیق
برق رســانی بــه ۹ روســتای فاقــد بــرق 
همچنیــن توســعه و اصــلاح شــبکه و تأمیــن 
بــرق بیــش از 18۰۰۰ مشــترک جدید اســت. 
او افــزود: بــه مناســبت فرارســیدن ایــام 
مبــارک دهــه فجــر تعــداد ۹ روســتای فاقــد 
بــرق در حــوزه عملیاتــی شــرکت توزیــع 
نیــروی بــرق جنــوب اســتان کرمــان بــا 

اعتبــاری بالــغ بــر 18 میلیــارد تومان بــرق دار 
و 14۵ خانــوار از نعمــت بــرق بهره منــد 
ــلاح و  ــی از اص ــن صدیق ــوند. همچنی می ش
ــغ  ــاری بال ــا اعتب ــه ب ــازی 16۷ نقط بهینه س
ــت:  ــر داد و گف ــان خب ــارد توم ــر 12۵ میلی ب
ایــن اقــدام در جهــت رفــع افــت ولتــاژ و 
ــورت  ــبکه ص ــان ش ــت اطمین ــش قابلی افزای
می گیــرد و در ســال جــاری تــا کنــون 
بــا احــداث ۳۰۰ کیلومتــر شــبکه فشــار 
متوســط و فشــارضعیف، ۳۰۰ دســتگاه پست 
ــل 2۵۰  ــع عمومــی و اختصاصــی و تبدی توزی
ــه  ــیمی ب ــارضعیف س ــبکه فش ــر ش کیلومت
ــش از 18۰۰۰  ــداد بی ــدار، تع ــل خودنگه کاب
مشــترک جدیــد بــه خانــواده بــزرگ صنعــت 

ــدند. ــق ش ــان ملح ــوب کرم ــرق جن ب

بزرگ ترین حراج برخط خرده فروشی اموال 
تملیکی کشور در کرمان آغاز شد

743 اثر به جشنواره ابوذر کرمان
ارسال شد

افتتاح 417 پروژه برق رسانی به مناسبت 
فرارسیدن دهه فجر

مدیرکل اقتصاد و دارایی استان کرمان:

 از محل منابع مولدسازی، بیمارستان جایگزین شفا ساخته می شود
 مدیرکل اقتصاد و دارایی اسـتان کرمان در نشست خبری 
با اصحاب رسـانه از شناسـایی 1۹6 ملک مازاد در راستای 
طـرح مولدسـازی بـه ارزش ۹ هـزار میلیـارد تومـان خبر 
داد. بیشـتر این املاک مربوط به دانشـگاه علوم پزشـکی، 

آمـوزش و پرورش و جهادکشـاورزی بوده اسـت.
 بـه گـزارش کرمان نـو، بـه گفتـه صـادق سـلطانی نژاد 
مدیـرکل اقتصـاد و دارایی اسـتان کرمـان، از محـل منابع 
مولدسـازی و با کمک بودجه دولت بیمارسـتان جایگزین 
بیمارسـتان شفا سـاخته می شـود که این بیمارسـتان در 
فاز اول هزار و سـیصد میلیارد تومان و در مجموع بیش از 4 
هزار میلیارد تومان برای این بیمارسـتان اعتبار نیاز اسـت.   
سـلطانی نژاد با بیان اینکه از این ای سـال ۳ ملک به ارزش 
6۵ میلیارد تومان فروخته شـده، گفت: صددرصد این پول 
بـه اسـتان برگشـته و در پروژه هـای عمرانی هزینه شـده 
اسـت.  سـلطانی نژاد در بخش دیگر این نشسـت خبری با 
اشـاره به بحث بهبود فضای کسـب وکار اسـتان از رتبه ۳1 
به رتبـه 12، گفت: ایـن کار براسـاس شـورای برنامه ریزی 
و توسـعه صـورت گرفـت و مـا در راسـتای آن رویه هـای 
سـخت گیرانه در تأمین مالـی و پرداخت مالیـات و تأمین 
اجتماعـی را پیگیـری و واحدهایی که مشـکل داشـتند را 
شناسـایی کردیـم.  بـه گفتـه سـلطانی نژاد، در ارتبـاط با 
تأمین مالـی واحدهـای تولیدی که مشـکل تسـهیلات و 
بانکی داشـتند، بیش از 4۳ هزار فقره تسـهیلات به ارزش 
۳2 هزار میلیارد تومان از اول امسـال پرداخت شـده است. 

کاهش نرخ مالیاتی از دیگر مواردی اسـت کـه دراین رابطه 
صورت گرفتـه.

 بـه گفتـه مدیـرکل امـور اقتصـاد و دارایـی اسـتان، نـرخ 
مالیـات واحدهـای تولیـدی از 2۵ درصـد بـه 18 درصـد 
رسـیده اسـت.  او در ادامه افزود: از ابتدای امسـال تا اکنون، 
واحدهـای تولیدی که مشـکل داشـتند بالـغ بـر 2۵ هزار 
میلیارد ریـال جرایـم مالیاتی مودیان بخشـوده شـده و تا 

آخر سـال این رقـم افزایـش پیـدا خواهـد کرد.
 مدیـرکل امـور اقتصـاد و دارایی در این نشسـت بـا تأکید 
بر اینکـه حداکثـر اختیـارات سـازمان مالیاتی کشـور در 
استان اجرا شده و سـعی کرده بخشـودگی را به واحدهای 
تولیدی دهیـم، ادامه داد: با شـرکت شـهرک های صنعتی 
وارد مذاکـره و ۹ واحد تولیدی در شـرکت شـهرک ها که با 
اداره مالیات مشـکلاتی داشـتند شناسـایی و در حال رفع 
این موارد هسـتیم.  سـلطانی نژاد همچنین در این نشست 
متذکـر شـد کـه بیـش از ۳۹ هـزار مجـوز از درگاه ملـی 
مجوزها به صورت الکترونیکی صادر شـده و ۷ هـزار و 6۰۰ 

نفر هم در نوبت بررسـی هسـتند. 
بـه گـزارش »کرمـان نـو« مدیـرکل اقتصـاد و دارایـی 
اسـتان در نشسـت خبری ضمـن تشـکر از رسـانه ها بابت 
پیگیری هایشـان اعـلام کـرد کـه طبق آمـار آبان امسـال 
نسـبت تسـهیلات به سـپرده بانک های خصوصی استان 
بـه 6۰.6 رسـیده اسـت. این نسـبت اوایل سـال گذشـته 
صرفـاً ۳۰ درصـد بـود.  صـادق سـلطانی نژاد فهرسـت 

بانک هایی که هم اکنون نسـبت تسـهیلات به سپرده شان 
زیـر ۵۰ درصـدی اسـت که بانـک مرکـزی تکلیـف کرده 
شـامل بانک پاسـارگاد، اقتصـاد نویـن، ایران زمیـن، بانک 
سـرمایه، بانـک شـهر، بانـک آینـده، بانـک دی و بانـک 
کارآفرین اعـلام کرد. نسـبت تسـهیلات به سـپرده بانک 
پاسـارگاد که محـل سـپرده گذاری برخی از دسـتگاه های 
دولتـی اسـت فقـط 12.۵ درصـد اسـت و این بانـک فقط 
12.۵ درصـد از منابـع سـپرده اسـت را صـرف پرداخـت 
تسـهیلات به مردم کرمان کرده اسـت.  مؤسسـه ملل نیز 

نسبت تسـهیلات به سـپرده اش ۳۷ درصد است و منابعی 
کـه از سـپرده های مـردم کسـب کـرده صـرف پرداخـت 
تسـهیلات به مـردم نکـرده اسـت. البتـه سـلطانی نژاد در 
این جلسـه متذکر می شـود که این مؤسسـه اعـلام کرده 
که منابعش را اگـر چه صـرف پرداخت تسـهیلات نکرده؛ 
امـا پروژه هـای مثـل تله کابیـن در کرمـان اجرایـی کرده 
اسـت.  مدیـرکل اقتصـاد و دارایـی اسـتان کرمـان حجم 
سـرمایه گذاری خارجی در اسـتان طی 1۰ماهه گذشته را 

28 میلیـون و ۳۵۰ هـزار دلار بـه ثبت رسـیده اسـت.
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خبر
وزیر کار:

ایجاد خانه های 
بهداشت در جوار 

کارگاه ها
وزیـر تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی گفـت: 
در حـوزه ایمنـی کار تلاش هـای زیـادی 
انجـام شـده و در جـوار کارگاه هـای بزرگ 
خانه هـای بهداشـت کار و درمانـی تعبیـه 
شـده اسـت، امـا همـه در کاهش حـوادث 

ناشـی از کار مسـئولیت داریـم.
بـه گـزارش بـازار، صولـت مرتضـوی در 
همایش تبییـن قرارگاه آمـوزش ایمنی کار 
و توانمندسـازی کارفرماهـای کارگاه هـای 
زیـر 1۰ نفـر، اظهـار کـرد: کسـانی کـه 
گذشـته و قبـل از انقلاب بـه را به یـاد دارند 
بـه نیکـی می تواننـد تاریـخ شـفاهی قبـل 
و بعـد از پیـروزی انقلاب اسـلامی باشـند. 
در دهـه 4۰ و ۵۰ در تمـام مناطـق محروم 
و مراکـز برخـی از اسـتان های کشـور از 
کارشناسـان و پزشـکان اعزامـی از کشـور 
هنـد و پاکسـتان اسـتفاده می کردیـم امـا 
امـروز دغدغـه ما ایـن اسـت که جمعـی از 
متخصصین مـا در حال مهاجرت هسـتند.
وی افـزود: انقلاب اسـلامی منشـأ خدمات 
بزرگـی اسـت و مهم تریـن خدمـت آن 
خدمت به بشـریت بود. یکـی از دغدغه های 
ما سـفره مـردم اسـت و دولت سـیزدهم از 
همـان روزهـای ابتدایـی تـلاش کـرد کـه 
بتواند با مهار تـورم و افزایش حقـوق و مزایا 
مشـکلاتی را رفـع کنـد. هنـوز مشـکلاتی 
وجـود دارد که آن هـم به دلیـل تحریم های 

ظالمانه اسـت.
مرتضـوی گفـت: ایـن همایـش مبـارک 
و  کار  ایمنـی  همایـش  عنـوان  تحـت 
آمـوزش و بهداشـت کار اسـت. مـولای مـا 
در نهج البلاغـه مردم را به سـه امر سـفارش 
می کنـد. نخسـت پرهیـزکاری، دوم تقوای 
الهـی و سـوم نظـم در امـور کـه بسـیار در 
حوزه ایمنـی کار اهمیـت دارد و باید مبنا و 

مـلاک عمـل قـرار بگیـرد.
وزیـر کار گفـت: اگـر در امـور مـا نظـم 
وجـود داشـته باشـد قطعـاً نظـم مکمـل و 
مقـوم ایمنـی خواهـد بـود. بعضـی وقت ها 
بی نظمی هـا، بی برنامگی هـا و کم دقتی هـا 
مشـکلاتی را رقـم می زنـد. مدتـی قبـل 
حادثـه ای در معـدن طـزره رخ داد کـه 6 
نفـر از عزیـزان مـا فـوت کردنـد. بی دقتـی 
در ایمنی و بهداشـت منجـر به ایـن حادثه 
تلـخ شـد. در بازدید دیگـر چند توانخـواه و 
مددجـوی قطـع نخاع حضـور داشـتند که 
در نتیجه ایمـن نبـودن فضای کار بـه آنجا 

رسـیده بودنـد.

فراخوان وزیر راه برای واردات 
گسترده هواپیم

 خط و نشان بذرپاش
 برای ایرلاین های

 گران فروش
از  بـا دعـوت  وزیـر راه و شهرسـازی 
شـرکت های هواپیمایـی بـرای واردات 
گسـترده هواپیمـا، گفـت: بـرای واردات 
هواپیمـا از منابع وزارت راه و تهاتر اسـتفاده 

خواهیـم کـرد.
به گـزارش خبرنـگار اقتصـادی خبرگزاری 
آییـن  در  بذرپـاش  مهـرداد  تسـنیم، 
بهره بـرداری از 8 پـروژه فـرودگاه مهرآبـاد 
با بیـان اینکه صنعـت هوانوردی مسـافری 
یعنـی قیمـت، فنـاوری، قـروش، خریـد، 
کنتـرل موجـودی و... اظهـار کـرد: وقتـی 
دربـاره صنعـت هوایـی حـرف مـی زنیـم 
ایـن نیسـت کـه بگوییـم هواپیمـا آوردیم 

یـا می آوردیـم.
وی با تاکید بـر اینکه بایـد مدیریت صنعت 
را انجـام دهیـم کـه از مدیریت فنـی خیلی 
بالاتر اسـت، افـزود: اگر نـگاه ما بـه صنعت 
ناقـص باشـد یـک جاهایـی از صنعـت 

. می لنگـد
وی بـا بیـان اینکـه صنعـت حمل ونقـل 
هوایی به طور مرتب توسـط مـردم قضاوت 
می شـود، ادامـه داد: مـردم به عنـوان 
مشـتریان اصلی این بخش لحظه ای درباره 
عملکـرد مدیـران قضـاوت می کنند.تصویر 
ذهنـی مـردم جزیـی از صنعـت اسـت کـه 
می توانـد پیـش برنـده یـا بازدارنده باشـد.

وی یـادآور شـد: در اسـتفاده از حمل ونقـل 
هوایـی چنـد گیـر داریـم کـه یکـی از آنها 
تحریم هاسـت. بـا ایـن وجـود خدا را شـکر 
اتفاقات خوبی طی سـالهای اخیر روی داده 
اسـت. ما محکوم به توسـعه ناوگان هستیم 
چرا که یکی از مشـکلات امـروز حمل ونقل 

هوایی ناتـرازی عرصه و تقاضاسـت.
وزیـر راه و شهرسـازی بـا بیـان اینکـه 
نمی توانیـم بـه مـردم بگوییـم تحریـم 
هسـتیم و باید مشـکلات را مدیریت کنیم، 
گفـت: از تمـام شـرکتهای هواپیمایـی 
مـی خواهیـم هـر کـدام کـه امـکان دارند 
واردات هواپیمـا را انجـام دهنـد. در ایـن 
مسـیر از منابـع وزارت راه و شهرسـازی و 
تهاتـر اسـتفاده مـی کنیـم. حتی اگـر لازم 
باشـد برای ایـن کار مجـوز هم مـی گیریم. 
یکـی از اصلی تریـن برنامه هـای وزارت راه 
و شهرسـازی توسـعه نـاوگان اسـت و هـر 
مجوزی کـه لازم باشـد برای ایـن کار صادر 

خواهـد شـد.
بذرپـاش بـا تاکید بـر این کـه نیـاز صنعت 
حمل ونقـل هوایـی مسـافری مشـهود 
اسـت، اضافه کـرد: در حوزه توسـعه ناوگان 
محدودیـت اطلاع رسـانی داریم تـا واردات 

ضربـه نخـورد.

رئیس بنیاد مسکن عنوان کرد

مقاوم سازی 70 درصد منازل 
روستایی تا پایان 1405

رئیس بنیاد مسـکن انقلاب با اشـاره به دریافـت اعتبار بـرای ۳۵۰هزار 
واحد روسـتایی تاکید کـرد در صـورت ادامه ایـن روند تا پایـان 14۰۵ 
بیش از ۷۰ درصد مسـکن روسـتایی را مقاوم سـازی خواهیـم کرد. به 
گزارش بـازار، غلامرضـا صالحی با اشـاره به این که بنیاد مسـکن مولود 
انقلاب بـوده و 2 ماه پـس از پیروزی انقـلاب در جهت سـاخت و کمک 
به تامین مسـکن محرومین به دسـتور امام در شـهر و روسـتاها شـکل 
گرفت، گفـت: عمـران و آبادانی روسـتاهای کشـور و سـاخت مسـکن 
در شـهر و روسـتا به بنیاد مسـکن محول شـده اسـت. وی افزود: امروز 
در جبهه دشـمن تلاشـی را می بینیـم که در جهـت القـای ناکارآمدی 
نظام اسـت و ما وظیفـه داریم با تبیین دسـتاوردها و خدمـات بی نظیر 
انقلاب اسـلامی خاصـه در روسـتاها در جهـت تبیین کارآمـدی نظام 
موفق عمل کنیم و خدمات را بیشـتر نمایان سـازیم. صالحی سـخنان 
خـود را با اشـاره به تامین مسـکن محرومین شـهری و روسـتایی ادامه 
داد: فعالیت محوری دوم ما بازسـازی و آبادانی در زمانِ حوادث و سوانح 
طبیعی اسـت. ایـن وظیفه بـر اسـاس قانون بـه بنیـاد مسـکن واگذار 
شـده چراکه در دولت سـاختاری مخصوصِ این امر مهم تعریف نشـده 
و یکی از عملکردهای بنیاد مسـکن در زمینه بازسـازی، به آبادانی پس 
از زلزله هـای مختلـف در کشـور بـاز می گردد. مـا از ابتـدا تـا زمانی که 
واحدها را به مـردم تحویل می دهیم، در کنارشـان هسـتیم و در زمینه 
بازسـازی هم به مـردم کمـک می کنیم؛ عمـده ترین فعالیـت عمرانی 
در روستاهاسـت و اجرای طرح هـای هادی و تامین زمین برای مسـکن 
روسـتایی به بنیـاد مسـکن انقـلاب اسـلامی محول شـده اسـت و در 
4۰ هزار روسـتا خدمـات ارائـه می دهیم. رئیـس بنیاد مسـکن انقلاب 
اسـلامی با بیان این که تامین مسکن بخشـی از فعالیت های بنیاد را به 
خود اختصاص می دهد؛ حال آن که فعالیت های بسـیار گسـترده تری 
را عهده دار اسـت، خاطرنشـان کرد: مطالعات طرح هادی و اجرای آن و 

نیز بازسـازی و بهسـازی مسـکن روسـتایی از این جمله است.

سود بازرگانی 1 تا 26 درصدی 
واردات خودروهای برقی

 ابلاغ شد
مدیـرکل دفتـر مقـررات صـادرات و واردات وزارت صنعـت، معـدن و 
تجـارت، مصوبـه هیـات وزیـران پیرامـون تعیین نـرخ سـود بازرگانی 
واردات انـواع خودروهـای برقی را بـرای اجرا بـه گمرکات کشـور ابلاغ 
کرد.  بـه گزارش خبرگزاری تسـنیم، نرگـس باقری زمـردی )مدیرکل 
دفتـر مقـررات صـادرات و واردات وزارت صنعـت، معدن و تجـارت( در 
نامه ای، مصوبه هیـات وزیـران در تاریخ 2۳ دی ماه امسـال در خصوص 
سـود بازرگانـی انـواع خودروهـای سـواری برقـی )ابلاغی معـاون اول 
رئیس جمهـور( را خطاب بـه دفتـر واردات گمرک جمهوری اسـلامی 
ایران، جهت اطلاع و اجـرا ابلاغ کرد.   بر اسـاس آنچه که هیـات وزیران 
در 2۳ دی مـاه بـرای واردات خودروهای سـواری برقی مصـوب کردند، 
سـود بازرگانی برای خودروهای برقی )براسـاس قیمـت خودروها( یک 

تـا 26 درصد تعیین شـده اسـت.

کشورهای معدن   خیز در حال رقابت برای جذب سرمایه   های سرگردان و توسعه معادن هستندخبر

خیز عربستان برای میدان   داری در معدن
گزارش

دنیای اقتصاد 
نماینـدگان بخـش خصوصـی در نهمیـن نشسـت 
کمیسـیون صنعت و معدن اتاق بازرگانی تهران، به بحث 
و تبادل   نظـر در مـورد مهم تریـن مسـائل حـوزه معـدن 
پرداختند و با اشـاره به برگزاری کنفرانس بزرگی در حوزه 
معدن در عربسـتان، از فرصت   های موجود در این کشـور 
برای فعالیت   های معدنی گفتنـد و از فرصت بزرگی که در 

بخش معدن ایـن کشـور وجـود دارد، یـاد کردند.
رئیس کمیسـیون صنعت و معدن اتـاق تهران بـه آماری 
از مرکـز پژوهش   هـای مجلـس درزمینه بخـش معدن و 
سـهم حدود یک درصـدی این حـوزه از میـزان کل تولید 
ناخالـص داخلی کشـور، اشـاره کـرد و یادآور شـد سـهم 
انـدک معـدن در تولیـد ناخالص داخلـی در حالی اسـت 
که ایران حـدود ۷ درصد از کل ذخایر معدنی کشف شـده 

دنیا را در اختیـار دارد.
به گـزارش روابط عمومی اتاق تهـران، هرویک یاریجانیان 
با بیـان اینکـه تعامل و هم   فکـری میان بخـش    خصوصی 
و دولـت برای رفـع چالش   هـای اقتصـاد معدن و توسـعه 
پیش   رونـده ایـن بخـش ضـروری اسـت، تصریـح کـرد 
کـه نبـود نقشـه راه صنعتی بـرای کشـور، محرومیـت از 
سـرمایه فناوری   هـای جهانـی، بی   توجهی به اکتشـافات 
پایـه، ناهماهنگـی با قوانیـن بالادسـتی، سیاسـتگذاری 
جزیـره   ای در صـادرات محصـولات معدنـی و بی   توجهی 
بـه ضـرورت افزایـش مهارت   ها در ایـن صنعـت، از جمله 
چالش   های بخـش معـدن در کشـور اسـت. در ادامه این 
جلسـه، محمدرضـا بهرامـن نیـز در سـخنانی، بـه ایجاد 
تحـول در صنعـت معـدن در کشـورهای معدن   خیز طی 

چند سـال اخیر، اشـاره کرد و یادآور شـد که این کشورها 
در حال رقابت شـدید برای جذب سـرمایه   های سرگردان 
در دنیا به سـمت توسـعه معادن و فـرآوری مـواد معدنی 

خود هسـتند.
وی بـه برگـزاری کنفرانـس معـدن در کشـور عربسـتان 
طی مـاه ژانویـه گذشـته اشـاره و تصریح کـرد که بخش 
خصوصـی و دولت نبایـد فرصت اقتصـادی بزرگـی را که 
عربسـتان در حـال ایجاد در بخش معدن اسـت از دسـت 
دهـد. نایب   رئیـس اتاق ایـران سـپس به تشـکیل منظم 
جلسـات شـورای راهبردی معدن طی یک   سـال گذشته 
اشـاره کرد و یادآور شـد که یکی از رویکردهای اصلی این 
شـورا، تدوین نقشـه راه معدن کشـور اسـت. معاون امور 
معادن وزارت صمت نیز در این نشسـت، با بیان اینکه این 
وزارتخانه اقداماتی را در راستای توسعه حضور بین المللی 
بخش معدن ایران آغاز کرده اسـت، از کشـورهای آسیای 
میانه به عنـوان فرصتی بـرای حضور بخـش خصوصی در 
اجرای پروژه   های معدنی یـاد کرد و یادآور شـد که وزارت 
صمت به نقش و وظیفه تسـهیل   گری خـود در این حوزه 
ادامـه خواهد داد و بخـش    خصوصی معدن ایـن فرصت را 
دارد تا در بازار کشـورهای اطراف، چابک   تر وارد کار شـود. 
رضـا محتشـمی   پور سـپس بـه کنفرانس اخیـر معدن 
که در عربستان برگزار شـده و او به نمایندگی از وزارت 
صمت در این گردهمایی حضور داشـته اسـت، اشـاره 
کـرد و افزود: عربسـتان، ایـن کنفرانس بـزرگ جهانی 
را بـه منظـور ایجـاد سـازوکارها و تنظیـم مقـررات 
برای اجـرای پروژه   هـای بـزرگ زنجیـره ارزش از مواد 
معدنی تـا محصـولات نهایـی در کشـورهای آفریقایی 
تـا کشـورهای آسـیای میانـه، بـا محوریت عربسـتان 

برگزار کـرد. بـه گفته معـاون وزیـر صمت، عربسـتان 
به دنبـال ایجاد نهادی اسـت تـا فرآیند توسـعه بخش 
معـدن در کشـورهای آفریقایـی تـا آسـیای میانـه و 
غـرب آسـیا را بـا تمرکـز بـر تولیـد فلـزات حیاتـی، 
مدیریـت کنـد. محتشـمی   پور، اجـرای ایـن پـروژه 
بـزرگ معدنـی از سـوی عربسـتان را به مثابه تشـکیل 
توافق نامه   هـای زیسـت   محیطی و تجـاری در سـطح 
جهانی عنـوان کـرد و یادآور شـد کـه عربسـتان قصد 
دارد بـا سـرمایه گذاری کلان و بـا کمـک تکنولـوژی 
کشـورهای اروپایـی، زنجیـره تولیـد و تجـارت فلزات 

حیاتـی را بـه دسـت بگیرد.

وی همچنیـن بـا اشـاره بـه آمادگـی وزارت صمـت برای 
همـکاری بـا بخـش خصوصـی فعـال در حـوزه معـدن، 
تصریح کـرد کـه مطالعـات بـرای توسـعه همکاری   های 
معدنی ایران در منطقـه آفریقا آغاز شـده اسـت. در ادامه 
این جلسـه، نماینـدگان بخـش خصوصی و تشـکل های 
حاضـر در ایـن نشسـت، بـه طـرح مسـائل و مشـکلات 
بنگاه   های معدنی خود از جمله دریافت عـوارض صادرات 
شـمش سـرب و این عـوارض از محـل ورود موقـت مواد 
اولیـه، پرداختنـد و معـاون امـور معـادن وزارت صمـت 
و رئیـس خانـه معـدن ایـران، بـه سـوالات مطرح شـده 

پاسـخ دادنـد.
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کاغذ اقتصادی

 اسـتان کرمان در حالی به بهشـت معادن شهره 
اسـت که از منافـع این ثـروت عظیم خـدادادی 
محروم مانـده و اهالی معتقدند بازگشـت سـهم 
1۵ درصدی معادن به این اسـتان در حد بسـیار 

ناچیز اسـت.
رئیـس صمت شـمال اسـتان کرمـان در گفتگو 
با بـازار به قانـون معـادن اشـاره و اظهار کـرد: به 
اسـتناد ماده 14 قانـون معادن، حقـوق دولتی از 

معـادن اسـتان اخذ می شـود.
مهدی حسـینی نژاد ادامه داد: معادن جزو انفال 
و متعلـق به همه اسـت و بهـره بـرداری از آنها به 
اشـخاص حقیقی یـا حقوقی واگـذار می شـود. 
شـخص در قبال میزان مواد معدنی که برداشت 
می کند، سـهمی کـه از سـوی دولت مشـخص 

شـده را به حسـاب خزانه واریز مـی کند.
وی گفـت: تبصـره هـای ذیـل مـاده 14 قانـون 
معـادن مشـخص کـرده کـه 1۵ درصـد حقوق 
دولتـی بایـد بـه اسـتان برگـردد و بـا اولویـت 
شهرسـتانی کـه معـدن در آن قـرار دارد، در 
راسـتای توسـعه و رفـاه اجتماعـی آن منطقـه 

هزینـه شـود.
رئیـس صمـت شـمال اسـتان کرمـان گفـت: 
همچنین بـه اسـتناد تبصره 4 مـاده 14 قانون 
معادن باید 6۵ درصد حقـوق دولتی در اختیار 
وزارت صنعـت، معدن و تجـارت قـرار بگیرد و 
صرف توسـعه زیرسـاخت هـای معدنی شـود.

حسـینی نـژاد بیـان کـرد: 12 درصـد حقـوق 
دولتی هم باید برای بازسـازی و جبران خسارت 
های وارده بـه اسـتان، در اختیـار منابع طبیعی 
قـرار بگیـرد. همچنیـن ۵ درصـد هـم بایـد در 
اختیار صنـدوق ضمانـت معدنی قـرار بگیرد که 

بتواند تسـهیلاتی را در اختیار مکتشـفان یا بهره 
بـرداران معدنـی قـرار دهد.

وی بـا اشـاره بـه اینکـه در قانـون معـادن برای 
همـه ایـن حـوزه هـا نقـش دیده شـده اسـت، 
افـزود: باید توجه داشـت کـه قانـون بودجه هر 
سـال مسـائل مالی را رصد مـی کنـد و معمولا 
در آن اتفاقاتـی رخ می دهـد که مسـائلی که از 
سوی اسـتان در بحث توسـعه پایدار و برگشت 
منابـع اسـتانی دنبال می شـود را دچـار چالش 

مـی کند.
رئیس صمت شـمال اسـتان کرمان عنوان کرد: 
سـال گذشـته در اسـتان کرمـان بر اسـاس نرخ 
پایه کشـوری تعیین شده از سوی شـورای عالی 
معـادن، حـدود 1۵ هـزار میلیارد تومـان حقوق 
دولتی از معادن اسـتان کرمان اخذ و به حسـاب 
خزانـه واریز شـد. بایـد 1۵ درصـد این مبلـغ از 
طریق خزانه به اسـتان برگشـت داده می شد و از 
سـازمان مدیریت و برنامه اسـتان هزینه می شد 
که این اتفـاق رخ نداد و متاسـفانه درصد بسـیار 

ناچیزی برگشـت داده شد.
وی با اشـاره به اینکه معادن سـهم حقوق دولتی 
خـود را پرداخت مـی کنند، عنـوان کـرد: باید با 
کمک همه ارکان استان از دسـتگاه های اجرایی 
تا دسـتگاه های نظارتی و قضایی، سهم برگشت 
اسـتان را دنبـال کـرده و در ایـن زمینـه مطالبه 
گری کنیم تا بتوانیم در راسـتای توسـعه کرمان 

گام های بزرگـی را برداریم.
رئیس صمـت شـمال اسـتان کرمـان به اشـاره 
به اینکـه کرمان بـه صمت صنعتی شـدن پیش 
می رود، افزود: سـهم جی دی پی اسـتان کرمان 
از جی دی پی کشـور در حـال حاضـر ۳.۹۰ تا 4 
درصد اسـت که تقریبا نزدیک بـه 8۵ درصد آن 
مربوط به حوزه صنعـت، معدن و تجارت اسـت. 
این رقم در پنج سـال گذشـته حـدود 4۰ درصد 

بوده اسـت.
وی گفـت: بر اسـاس ایـن آمار اسـتان کرمـان با 
سرعت بسـیار زیاد به سـمت صنعتی شـدن در 

حـال حرکت اسـت.

همه چیـز از کلیـپ کوتاهـی شـروع شـد کـه 
محمد حسـین فرهنگی، نماینده تبریز از جلسـه 
اخیـر مجلـس منتشـر کـرد. وی در ایـن ویدئـو 
مدعی شـد با توجـه به تصویـب بنـد »ج« تبصره 
6 لایحـه بودجـه 14۰۳ در مجلـس، اگـر جمـع 
واریزی به حساب شـخصی و غیر تجاری اشخاص 
حقیقـی در هر مـاه تـا پایـان اردیبهشـت 14۰۳ 
نسبت به سال قبل بیشتر باشـد، مشمول مالیات 
خواهنـد شـد و صاحـب حسـاب اگـر اعتراضـی 
داشـت باید به سـازمان امور مالیاتی مراجعه کرده 
و ثابت کنـد این درآمد نبوده اسـت. ایـن اظهارات 
محمد حسـین فرهنگـی خیلـی زود بـا واکنـش 
برخـی از نماینـدگان مجلـس و سـازمان امـور 
مالیاتی روبه رو شـد. آنها گفتند برداشـت نماینده 
تبریز از مصوبه مجلس اشـتباه بـوده و این مصوبه 
بـرای شفاف سـازی حسـاب های غیرتجـاری بـا 
تراکنـش بـالا و شناسـایی فرارهـای مالیاتـی در 
پوشـش حسـاب های عـادی اسـت. امـا واقعیـت 
چیست؟ چه کسـانی مشـمول طرح جدید دولت 
خواهند شـد؟ واریزی های غیردرآمدی چیست؟ 
سـقف معافیت چقدر است؟ اینها سـوالاتی است 

کـه در ادامه بـه آنها پاسـخ خواهیـم داد.
لایحه بودجه چه می گوید؟

آنچـه در لایحـه بودجـه سـال 14۰۳ آمـده این 
اسـت که طبق بند )ج( تبصـره )6( لایحه بودجه 
14۰۳: »درصورتی که جمع مبلـغ و دفعات واریز 
به حسـاب های غیرتجـاری هر شـخص حقیقی 
در هر مـاه، از جمـع مبلـغ و دفعات واریـزی که تا 
پایان اردیبهشـت ماه سـال 14۰۳ توسط شورای 
پـول و اعتبـار تعییـن می شـود، بیشـتر باشـد، 
اثبات درآمدی نبـودن تراکنش ها و ارائه اسـناد و 
مدارک به عهده صاحب حساب اسـت.« منظور از 
حساب غیرتجاری، حسابی اسـت که نزد سازمان 

امـور مالیاتـی کشـور به عنـوان حسـاب مرتبـط 
با فعالیـت مودی ثبت نشـده باشـد. ایـن مصوبه 
مجلس با هدف جداسازی حسـاب های تجاری از 
حسـاب های عادی و شفاف سـازی درآمد اصناف 
پردرآمدی اسـت که بخش قابل توجهی از درآمد 
خود را در چندیـن کارت توزیع می کنند تا میزان 
درآمدشان شفاف نشود و مالیات حقه را پرداخت 
نکنند. بر این اسـاس، مشخص می شـود حسابی 
که در مـاه بیـش از تعداد معینـی بـه آن از طریق 
کارت بـه کارت پـول واریز می شـود و جمـع این 
واریزی هـا از مبلغ معینی بیشـتر باشـد، طبیعتا 
یک حسـاب عادی نیست و صاحب حسـاب با آن 
در حال تجارت اسـت و طبـق قانون بایـد مالیات 

خود را پرداخـت کند.
چه کسانی مشمول طرح جدید هستند؟

1- شـرط اول بـرای حسـاب های مشـمول طرح 
جدیـد ایـن اسـت کـه ایـن حسـاب ها، قبـلا 
به عنوان حسـاب تجـاری معرفی نشـده باشـند. 
2- موضوع دوم، شـرایط قرار گرفتن یک حساب 
به عنـوان حسـاب تجـاری اسـت. گرچه از سـال 
1۳۹8 فرآینـد تفکیـک حسـاب های تجـاری 

و غیرتجـاری در کشـور مطـرح شـد امـا دولـت 
سـیزدهم برای اولین بار در کشـور در سال 14۰1 
با هـدف ایجـاد شـفافیت و برخـورد بـا فرارهای 
مالیاتی ایـن طرح را اجـرا کرد. در ایـن طرح، تنها 
حسـاب هایی تجاری محسوب می شـد که یا فرد 
خـودش بـا خوداظهاری نسـبت به ثبت حسـاب 
به عنوان حسـاب تجـاری اقـدام می کرد یـا اینکه 
با شـروطی که شـورای پـول و اعتبار برای سـقف 
جابه جایـی پول بـا آن حسـاب تعیین کـرده بود، 

مشـمول حسـاب تجاری می شـد. 
۳- مبنـای حسـاب تجـاری، واریزی هـای 
درآمـدی اسـت. ایـن مـورد هم یکـی از شـروط 
مهـم مصوبـه دولـت و مجلس اسـت. طبـق این 
بند اگـر افراد ادلـه غیردرآمدی بیاورند، مشـمول 
مالیـات نمی شـوند. در ایـن خصـوص مهـدی 
موحدی بکنظر، سخنگوی سـازمان امور مالیاتی 
به ایسـنا گفت: »این مصوبـه به این معنا نیسـت 
کـه اگـر حسـاب به عنـوان حسـاب غیرتجـاری 
معرفی شـد می توانیـم از او مالیـات بگیریم بلکه 
ادعـای اثبـات غیردرآمـدی بودنـش بـا صاحـب 

حسـاب اسـت. . 

سهم 15 درصدی از معادن؛
حسرتی که بر دل کرمانی ها ماند

رئیس سازمان صمت استان کرمان : 85 درصد رشد اقتصادی استان مربوط به صنعت و معدن است

مصوبه مالیاتی مجلس چه می گوید؟

از اطلاع رسانی غلط مالیات بگیرید
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معـاون فنـاوری و توسـعه نـوآوری شـرکت سـپرده گذاری مرکـزی گفـت: اگـر وراث تـا 1۰ 
اسـفندماه امسـال به یکـی از بانک هـای منتخب و شـرکت های کارگـزاری مراجعـه و مدارک 
خـود را در سـامانه میـراث تکمیل کنند، سـود سـهام عدالت امسـال و سـال های گذشـته به 
حسـاب آنها واریز خواهد شـد. به گزارش خبرگزاری تسنیم به نقل از سـازمان بورس، محمود 
حسـنلو به آخرین اقدامات انجام شـده بـرای تعیین تکلیف سـهام عدالت متوفیان اشـاره کرد 
و گفت: فراینـد تقسـیم ارث متوفیان سـهام عدالت بیـن وراث از طریق سـامانه »میـراث« در 
شـرکت سـپرده گذاری مرکزی انجام خواهد شـد. وی اظهار داشت: انتقال سـهام توسط یکی 
از وراث یـا نماینـده آنها کـه در سـجام احراز هویـت شـده، از طریـق مراجعه به یکی از شـعب 
سراسـر کارگزاری های بورسـی یـا یکـی از شـعب بانک های ملـی، تجـارت، پارسـیان و ملت 
انجام می شـود. حسـنلو خاطرنشـان کـرد: تمامـی فرآیند اجـرای ایـن اقـدام، رایگان بـوده و 
لازم نیسـت وراث هیچ گونه مبلغی را پرداخت کنند. معاون فناوری و توسـعه نوآوری شـرکت 
سـپرده گذاری مرکزی تاکید کـرد: همچنین هـر یـک از وراث می توانند به صـورت جداگانه و 
با مراجعـه به درگاه ذینفعـان بازار سـرمایه بـه آدرس ddn.csdiran.ir نسـبت به پرونده 

خـود آگاهی پیـدا کنند.

ارزش معامـلات روزگذشـته در بازار سـرمایه بـه زیر 4 هـزار میلیارد تومـان نزول کـرد و برای 
اولین بـار در ماه جـاری بـه ۳ هـزار و 6۰۰ میلیارد تومان رسـید.

به گـزارش خبرنـگار اقتصادی خبرگـزاری تسـنیم، بـازار سـرمایه در ادامه روند فرسایشـی و 
متزلزل خود، روز گذشـته را اگرچه متعـادل آغاز کرد امـا در نهایت همچون چند روز گذشـته 
در نهایـت بـا برتـری عرضه ها نسـبت بـه تقاضـا بـه کار خـود پایـان داد. البتـه بررسـی روند 
معاملات ایـن روزهای بازار نشـان  می دهـد همانطور کـه تقاضای قـوی در بازار وجـود ندارد، 
از طرفی عرضه ی سـنگین هـم در بازار مشـاهده نمی شـود و بـه نظر می رسـد بـازار در حال 
تصمیم گیری برای ادامه مسیر اسـت. در پایان معاملات روزگذشته شـاخص کل بورس اوراق 
بهـادار بـا ریزشـی 12۰۰  واحدی بـه 2 میلیـون و ۹۷ هـزار واحد رسـید. همچنین  شـاخص 
کل هـم وزن با رشـدی ۷۰۰ واحدی بـه ارتفاع ۷۳8 هزار واحد رسـید. گفتنی اسـت سـه نماد 
»فملـی«، »کنـور« و »تاپیکو« بیشـترین تأثیـر در شـاخص کل بورس و سـه نمـاد »بپاس«، 
»آریـا« و »هرمـز« بیشـترین تأثیـر را در شـاخص فرابـورس داشـته اند، همچنیـن سـه نماد 
»داتـام«، »فولاد« و »وآذر« سـه نمـاد پرتراکنش بازار بورس و سـه نماد »فنـر«، »نخریس« و 

»فصبا« سـه نمـاد پرتراکنش در بـازار فرابـورس در روز جـاری بودند.

رئیس سـازمان امور مالیاتی کشـور، از لحاظ شـدن معافیت مالیاتی ۵۰۰ هزار میلیارد تومانی 
برای اشـخاص حقوقی و شـرکتها، انتقاد کرد.

به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسـنیم، سـیدهادی سـبحانیان رئیس سـازمان امور 
مالیاتی در پاسـخ به سـوال تسـنیم در خصوص معافیت های شـرکت های بزرگ و کاهش نرخ 
مالیاتی آنهـا در قوانیـن بودجه سـنواتی گفـت: معتقدیم ماننـد همه دنیـا  شـرکتها و افرادی 
که توان بالاتـری دارد باید مالیات بیشـتری پرداخـت کند.  در همین راسـتا یکـی از مصادیق 
مرتبط با حوزه مذکور این اسـت که معافیت های بسـیار گسـترده شـرکت های بـزرگ کنترل 
شـود. وی با اشـاره به  سـقف معافیت مالیاتی شـرکتها در سـال 14۰۳ تاکید کرد،  سقف عدد 
معافیت مالیاتی تعیین شـده و یک عدد بسـیار بـالا  و حـدود ۵۰۰ همت اسـت، در این زمینه 
برخی گفتند کـه این اعـداد عجیـب اسـت.  البته بـه نظر می رسـد که یـک اشـتباه در زمینه 
تعیین معافیت مالیاتی شـرکت ها رخ داده و ممکن اسـت یک یا دو عدد جا به جا شـده باشـد.
معاون وزیر اقتصاد با اشـاره به تلاشـهای صـورت گرفته برای سـاماندهی معافیتهـای مالیاتی 
گفـت: در لایحه مالیـات بر مجمـوع درآمد نیـز اصلاح ایـن موضوع دنبال شـده اسـت، به این 

ترتیب سـاماندهی خوبی در معافیتهـای مالیاتی لحاظ خواهد شـد.

سود سهام عدالت متوفیان اسفند ماه 
واریز می شود

افت ارزش معاملات
 به زیر 4 همت

انتقاد صریح رئیس سازمان مالیاتی از معافیت 
500 هزار میلیارد تومانی شرکت ها

فکری، رییس سـازمان سـرمایه گذاری خارجی گفت: در دولت سـیزدهم 
حدود 2.۷میلیارد دلار سـرمایه از سوی روسـیه وارد ایران شد.

به گزارش بازار، علی فکری با اشـاره بـه رونمایی از اطلس سـرمایه گذاری 
در وزارت اقتصـاد گفـت: ایـن رویکـرد هزینـه سـرمایه گـذاران داخلی و 
خارجـی را از طریـق مـکان یابی مناسـب محـل سـرمایه گـذاری کاهش 
میدهـد. شناسـایی ایـن عوامل مکانـی به سـرمایه گـذار کمـک میکند تا 

بهتریـن انتخاب را داشـته باشـد.
معاون وزیـر اقتصاد گفت: بـا توجه به حساسـیت های مرتبط بـا داده های 
سـرمایه گذاری این ابزار از روز گذشـته صرفا برای سـرمایه گذاران قابلیت 

اسـتفاده پیدا کرده است.
وی با اشـاره بـه اینکه عمده سـرمایه گـذاری مسـتقیم به ترتیب از سـوی 
روسـیه، امارات، چین، ترکیـه. عراق، هند، عمان و سـایر کشـورها صورت 
گرفتـه اسـت، گفـت:از ابتـدای دولت سـیزدهم تـا پایـان دی مـاه حدود 
1۰میلیـارد و 6۰۰ میلیـون دلار سـرمایه وارد کشـور شـده کـه حـدود 

2.۷میلیارد دلار سـرمایه از سـوی روسـیه وارد ایران شـده اسـت.
فکری بـا اشـاره بـه اینکه، میـزان جلـب سـرمایه خارجـی معتبر نسـبت 
بـه دوره قبـل افزایـش قابـل توجهـی داشـته اسـت، گفـت: در گذشـته 
ابـراز تمایـل ورود سـرمایه انجـام  میشـد امـا بعضـاً سـرمایه واقعـی وارد 
کشـور نمیشـد، اعـداد اعـلام شـده در خصـوص ورود سـرمایه در دولـت 
سـیزدهم مرتبط با کشـورهایی اسـت که بخشـی از سـرمایه را بـه صورت 

واقعـی وارد کشـور کـرده انـد.
پروژه های مهم عمرانی بانک توسعه اسلامی

 در ایران مجددا عملیاتی شد
معاون وزیر اقتصاد با اشـاره بـه موضوع ارتباط بـا نهادهای بیـن المللی در 
دولت سـیزدهم گفت: تا قبل از دولت سـیزدهم ارتباط کشـور با نهادهای 
مالی به دلیـل تحریمها یا بدهی سـنوات گذشـته قطع شـده بـود، بدنبال 
دسـتور ریاسـت محترم جمهـور موضوع ارتبـاط با ایـن نهادها در دسـتور 
کار قرار گرفت بـر این اسـاس در گام اول تسـویه بدهی ها بـه نهادهایی از 

جمله بانک توسـعه اسـلامی عملیاتی شد.
فکـری گفت: در سـنوات اخیـر روابط با کشـورهای حاشـیه خلیـج فارس 
به عنوان سـهامداران اصلی بانک توسـعه اسـلامی متفاوت شـده اسـت، از 
همین مجـرا و بـا همراهی کشـور عراق بخـش مهمـی از پرداخـت بدهی 
ها بـه ایـن بانک انجام شـد. اصـل بدهـی معـوق ۳۰۰میلیـون دلار بود که 
امروز این بدهی معوق تسـویه شـد، بـر این اسـاس کلیه پروژه هـای نیمه 
کاره این بانـک از جمله طرحهـای آب و فاضلاب، آبخیزداری، بیمارسـتان 

سـازی و... و. مجددا عملیاتی شـدند.
معاون وزیر اقتصاد با اشـاره به اینکه بر اسـاس اساسـنامه، صنـدوق اوپک 
به اعضـای خـود وام یا تسـهیلات پرداخت نمی کنـد، گفـت: در دوره اخیر 
ایـران نقـش فعالی در حـوزه تخصیـص وام بـه سـایر کشـورها را در پیش 
گرفتـه اسـت تا ایـن وامهـا بـه سـمت کشـورهای همسـو ارائه شـود، این 
موضوع در گذشـته سـابقه نداشـته اسـت، این رویکرد در راسـتای راهبرد 

کلان دولـت مبتنـی بر همکاری با کشـورهای همسـو اسـت.

رییس سازمان سرمایه گذاری خارجی خبر داد

ورود 2.7 میلیارد دلار سرمایه خارجی از روسیه به ایران
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خبر
شرایط نرمال آنفلوآنزا در کشور
وضعیت مناسب تامین 

سِرم و آنتی بیوتیک
معاون بهداشت وزارت بهداشت با بیان اینکه 
شیوع بیماری های تنفسی مرتبط با فصل سرما 
از جمله آنفلوآنزا در کشور شرایط بحرانی ندارد، 
گفت: وضعیت تامین سرم و آنتی بیوتیک ها 
نیز جهت درمان بیماری های فصل سرما، 

مناسب است.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایسنا، حسین 
و  تنفسی  بیماری های  درباره  فرشیدی 
واگیرداری همچون آنفلوآنزا و کرونا اظهار کرد: 
شرایط از حالت نرمال خود خارج نشده است 
اما باید هر لحظه آمادگی وقوع اتفاق و یا شیوع 
بیماری را داشته باشیم. وی با تاکید بر اینکه 
بخش بیماری های واگیردار روزانه گزارش هایی 
را از وضعیت بیماری ها در کشورهای اطراف یا 
کشورهای اروپایی که به ایران ترددهای زمینی 
و هوایی دارند، همچون ترکیه ارائه می دهند، 
گفت: بر اساس این گزارش ها اگر بیماری هایی 
وجود داشته باشد که خطر انتقال آن به کشور با 
ترددها وجود داشته باشد، حتما از قبل می توان 
تمهیداتی پیش بینی کرد. معاون بهداشت 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
با تاکید بر اینکه نباید نسبت به بیماری ها 
در مردم دلهره ای ایجاد شود گفت: وضعیت 
بروز بیماری های آنفولانزا و کرونا در کشور 
به گونه ای نیست که به مردم اخطار دهیم 
حتما در تمام اماکن از ماسک استفاده کنند 

یا از حضور در برخی اماکن خودداری کنند.
وی همچنین ضمن اشاره بر عدم جریان شرایط 
حاد شیوع این بیماری در کشور، درباره وضعیت  
دسترسی به داروهای مرتبط با بیماری های 
فصل سرما گفت: در شرایط فعلی نسبت به سال 
گذشته که کمبود سرم داشتیم، وضعیت سرم و 
آنتی بیوتیک ها مناسب است. در بیمارستان ها 
نیز برای تامین سرم و آنتی بیوتیک ها مشکلی 
نداریم. فرشیدی برای جلوگیری از شیوع خارج 
از کنترل بیماری های واگیردار و تنفسی توصیه 
کرد: افرادی که یک سال از آخرین تزریق 
واکسن آنفلوآنزای آن ها گذشته است، حتما 
واکسن آنفلوآنزا را که درتمام داروخانه ها در 
دسترس است، تزریق کنند. در اماکن شلوغ به 
دلیل اینکه امکان آنالیز افراد بیمار وجود ندارد 
نیز از ماسک استفاده کنند. وی همچنین 
گفت: در صورتی که افراد علایم بیماری را دارند 
لازم است از حضور در جمعیت بپرهیزند. پس 
از 48 ساعت بسیاری از علائم اصلی بیماری 
که موجب گسترش و انتقال می شود، از بین 
می روند و می توانند به زندگی عادی خود 

ادامه دهند.

کشنده ترین سرطان
 در زنان و مردان ایرانی 

کدام است؟
در زنان ایرانی اولین سرطان، سرطان سینه 
است و در مردان ایرانی اولین سرطان، سرطان 
پروستات است، قبل تر سرطان معده برای 
مردان اولین بود، اما الان جایگاه سوم را میان 
مردان و جایگاه چهارم را میان زنان ایرانی دارد، 
یعنی سرطان معده عقب نشینی کرده است. به 
گزارش کاغذ وطن به نقل از خبرآنلاین، رئیس 
مرکز تحقیقات سرطان در دانشگاه شهید 
بهشتی تهران ادامه می دهد: سرطان معده در 
کشورهای غربی هم به جایگاه چهلم عقب تر 
رفته، دلیل این عقب نشینی سرطان معده رشد 
اجتماعی و اقتصادی دنیا است، چرا که مثلًا 
الان تقریباً همه جا یخچال وجود دارد و غذاها 
کمتر نمک سود می شوند. البته سرطان معده 
هنوز کشنده ترین سرطان در زن و مرد ایرانی 
است. محمد اسماعیل اکبری ادامه می دهد: 
بعد از پروستات سرطان روده بزرگ جایگاه دوم 
را گرفته است، یکی از دلایل آن رفتار ما است، 
الان شاید کسی یادش نباشد آخرین باری که 
سبزی خورده چه روزی بوده است، همین 
سبب شده مواد مدفوعی در شکم باقی بمانند 
و فلور میکروبی بهم بخورد. این متخصص 
می گوید: تعداد برخی سرطان ها هم دارد 
بیشتر می شود، مانند سرطان تیروئید، آن هم 
برای این است که امروزه ما زودتر می توانیم 
این نوع سرطان را شناسایی کنیم. او با بیان 
اینکه چهار سرطان ویژه زنان است، اظهار 
می کند: سرطان رحم، دهانه رحم، تخمدان 
و البته سرطان پستان. بین سرطان دهانه 
رحم در کشور ما و سرطان دهانه رحم در سایر 
کشورهای دنیا به ویژه کشورهای غربی اختلاف 
وجود دارد، این سرطان با این که سرطان ویژه 
زنان است اما میان مجموع سرطان های زنان 
و مردان چهارمین سرطان کشنده در جهان 
محسوب می شود درحالی که کشندگی آن 
در ایران جزو ده سرطان اول نیست، همچنین 
سرطان دهانه رحم در ایران 1۰ سال پیرتر از 
کشورهای غربی پیدا می شود درحالی که ما در 
پیدا شدن تمام سرطان ها 1۰ سال جوان تر از 
سایر کشورها هستیم، چون جمعیت ما هنوز به 
پیری غربی ها نرسیده است. علت این مسئله 
اختلاف فرهنگی است. یک ویروسی به نام 
HPV وجود دارد که ویروس انسانی زگیل 
ساز است، این ویروس سرطان دهانه رحم ایجاد 
می کند اما اصلًا به این معنا نیست که عامل 
دیگری سرطان دهانه رحم ایجاد نمی کند. 
در غرب به دلیل این که آن ها روابط جنسی 
زودتر از ازدواج دارند و بعد از ازدواج مقید 
هستند، از زنان خواسته شده واکسن HPV را 
تزریق کنند، اما افرادی که این واکسن را تزریق 
می کنند فکر می کنند برای داشتن رابطه آزاد 
هستند درحالی که عوامل دیگر ابتلا به سرطان 
همچنان وجود دارد، نگرانی من این است که 
این فرهنگ در ایران جا بیفتد و به دختران 

ظام شود.

وزیر بهداشت عنوان کرد

درمان سرطان باید
 رایگان باشد

ــگان  ــد رای ــان ســرطان بای ــه درم ــان اینک ــا بی ــر بهداشــت ب وزی
ــه برنامه ریــزی  ــا اشــاره ب باشــد و مــردم دچــار هزینــه نشــوند، ب
بــرای ســاخت مگاهاســپیتال در مناطــق مختلــف کشــور گفــت: 
بــه دنبــال ایــن هســتیم کــه در اســتان های بــزرگ، کلان 

بیمارســتان ها را ایجــاد کنیــم.
دکتــر بهــرام عین اللهــی در حاشــیه بازدیــد از برخــی پروژه هــای 
ــواز  ــه در بیمارســتان گلســتان اه ــواز ک ــی اه بهداشــتی و درمان
انجــام شــد، اظهــار کــرد: یکــی از مســائلی کــه مــردم درگیــر آن 
ــن  ــر ای ــه درگی ــه کســی ک ــد ب ــرطان ها اســت و بای هســتند؛ س
ــه  ــادن وی توج ــا و از کار افت ــر هزینه ه ــود، از نظ ــاری می ش بیم

ــژه ای شــود. وی
بــه گــزارش کاغــذ وطــن بــه نقــل از ایســنا، وی افــزود: ســرطان 
را بیمــاری خــاص تلقــی می کنیــم و برنامــه مــا ایــن اســت کــه 
ــه  ــات را ب ــا خدم ــوند ت ــتقر ش ــرفته و مس ــات پیش ــدر امکان آنق
ــن راســتا،  ــه دهیــم. در ای ــن بیمــاران ارائ ــه ای ــگان ب صــورت رای
ــتان  ــتان گلس ــرفته ای وارد بیمارس ــد و پیش ــتگاه های جدی دس

ــت. ــد داش ــه خواه ــن کار ادام ــم و ای ــواز کردی اه
ــیار  ــتگاه بس ــه دس ــر س ــال حاض ــت: در ح ــت گف ــر بهداش وزی
ــه شــده اســت؛  ــن بیمارســتان در نظــر گرفت ــرای ای پیشــرفته ب
ــت  ــیمولاتور اس ــیتی س ــتگاه س ــتگاه ها، دس ــن دس ــی از ای یک
ــد  ــخص کن ــق مش ــیار دقی ــرطانی را بس ــده س ــد غ ــه می توان ک
ــرژی آن،  ــا ان ــه دســتگاه شــتاب دهنده بدهــد و ب و نقشــه آن را ب
ــز  ــکن نی ــتگاه پت اس ــرد. دس ــن بب ــرطانی را از بی ــلول های س س
داده شــده اســت و تنهــا بــه فضــای فیزیکــی نیــاز دارد کــه بایــد 
ســاخته شــود تا از دســتگاه اســتفاده شــود. زیرســاخت های لازم 

ــم شــود. ــد فراه ــز بای آن نی
ــه  عین اللهــی گفــت: ســه دســتگاه پیشــرفته درمــان ســرطان ب
ــرفته  ــتگاه های پیش ــت. دس ــده اس ــتان داده ش ــتان خوزس اس
ــت  ــوند. از ریاس ــه می ش ــر گرفت ــج در نظ ــه تدری ــز ب ــر نی دیگ
دانشــگاه علــوم پزشــکی جنــدی شــاپور اهــواز می خواهیــم کــه 
ــود و در  ــارج نش ــتان خ ــتان خوزس ــرطانی از اس ــار س ــچ بیم هی
خــود اســتان درمــان شــود زیــرا ایــن بیمــاران بــرای درمــان باید 
چنــد بــار مراجعــه کننــد و هزینــه رفــت و آمــد پرداخــت کننــد.
ــد و  ــگان باش ــد رای ــان بای ــه درم ــان اینک ــا بی ــت ب ــر بهداش وزی
ــه  ــه برنام ــود اینک ــا وج ــت: ب ــوند، گف ــه نش ــار هزین ــردم دچ م
ــا  ــه م ــم و برنام ــروع نکنی ــدی ش ــروژه جدی ــه پ ــت ک ــن اس ای
ــه  ــم بلک ــاد کنی ــدی را ایج ــتان جدی ــه بیمارس ــت ک ــن نیس ای
پروژه هــای نیمــه تمــام را تکمیــل کنیــم امــا بــا توجــه بــه ســفر 
رئیــس جمهــور بــه خوزســتان و بازدیــد از بیمارســتان گلســتان 
ــه حجــم  ــا توجــه ب ــن بیمارســتان و ب ــودن ای ــواز و قدیمــی ب اه
ــن  ــتان جایگزی ــروژه بیمارس ــل پ ــاه قب ــد م ــار، چن ــاد بیم زی
ــوان  ــه عن ــا ب ــم الانبی ــرارگاه خات ــد و ق ــی ش ــتان کلنگ زن گلس
پیمانــکار در حــال اجــرای پــروژه اســت. امیدواریــم ایــن پــروژه 
به ســرعت پیــش بــرود و بــا الحــاق آن بــه بیمارســتان گلســتان، 

ــم. ــع کنی ــا را رف ــی از نیازه بخش

خبر معاون آموزش پزشکی وزارت بهداشت:

نباید دانشجویانی تربیت کنیم که صلاحیت
 لازم را ندارند

گزارش
ایلنا

معاون آمـوزش پزشـکی وزارت بهداشـت گفـت: هر 
چقدر نیـرو تربیـت کنیم، اما شـرایط حضور پزشـک 
و مانـدگاری در برخی مناطق اصلاح نشـود بـاز هم با 

مشـکل مواجه هستیم.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایلنـا، ابوالفضل 
باقری فـرد، معاون آموزش پزشـکی وزارت بهداشـت 
در نشسـت خبری خـود که صبح امـروز برگزار شـد، 
گفـت: قبـل از انقـلاب پزشـکان کشـورهایی ماننـد 
پاکسـتان و فیلیپین در کشـور فعالیت مـی کردند اما 
امـروزه بیـش از 8هـزار دانشـجوی علوم پزشـکی در 

کشـور داریم کـه از ۵۰ کشـور دنیا هسـتند.
وی تصریـح کـرد: ابتـدای انقـلاب برخـی از بیماران 
به خارج از کشـور اعـزام می شـدند اما امـروزه نیازی 
بـه اعـزام بیمـار بـرای تشـخیص و درمـان بـه خارج 
از کشـور نیسـت و شـورایی کـه بـرای بررسـی ایـن 

بیمـاران بـود تعطیل شـده اسـت.
وی ادامه داد: امروزه بیش از ۷۰ دانشـکده و دانشـگاه 
علـوم پزشـکی و بیـش از 4۰۰ رشـته مقطـع در 
دانشـگاه علوم پزشـکی داریم و 1۵۰ رشته تخصصی 

و فـوق تخصصـی و فلوشـیپ در کشـور داریم.
باقری فـرد با بیـان اینکـه افتخار مـا افزایـش کمیت 
و کیفیت در آموزش پزشـکی اسـت، گفـت: در طول 
سنوات گذشـته ظرفیت ها در همه رشـته ها افزایش 
پیدا کـرده و همچنین رشـته ها نیـز افزایش داشـته 
است. از سـال 14۰1 مصوبه افزایش ظرفیت از سوی 
شـورای عالـی انقـلاب فرهنگـی در وزارت بهداشـت 
اجرا شـده اسـت اما ظرفیت هـا افزایـش پیـدا نکرده 
اسـت. ما در طی ایـن دوسـال باید 4 هـزار نفـر مازاد 
بر آنچـه داریـم پذیـرش داشـته باشـیم و مـا 48۰۰ 
نفـر پذیـرش داشـته ایـم امـا چـون نتوانسـته ایـم 
زیرسـاختهای لازم را مهیـا کنیـم و اعتبـار در اختیار 
وزارت بهداشـت قرار داده نشـده مـا نمـی توانیم این 

افزایـش ظرفیـت را ادامـه دهیم.
وی تاکیـد کـرد: آمـوزش زوری و اجباری نیسـت ما 
افـرادی را تربیـت مـی کنیـم کـه قـرار اسـت فرمان 
سـلامت را در اختیار بگیرند و درسـت نیست افرادی 

را تربیـت کنیـم کـه صلاحیـت لازم را ندارند.
باقـری فـرد تصریـح کـرد: مـا مکاتباتـی بـا مراجـع 
ذیربـط داشـته ایم تـا بـه وزارت بهداشـت بـرای این 
افزایـش ظرفیـت و افزایش زیرسـاخت کمـک کنند 

الان همـه دانشـگاه های مـا دو شـیفت شـده انـد 
شـیفت مهر و شـیفت بهمن و ما توانایی سـه شـیفت 

کـردن را نداریـم.
وی ادامـه داد: در مصوبه آمده اسـت باید بـه ازای هر 
1۰۰ دانشـجو ۵.6 تخت داشته باشـیم ما الان حدود 
۹۰ هزار تخت آموزشـی داریم و به هر دانشـجو کمتر 
از یـک و نیـم مـی رسـد دانشـجو بایـد آمـوزش را بر 
بالین بیمـار ببینـد و نمی توانـد بدون بیمـار آموزش 
ببینـد و ایـن بـه کیفیـت آمـوزش لطمـه مـی زنـد. 
در حـال حاضـر کلاس بـا 2۰۰ الـی ۳۰۰ نفـر برگزار 
می شـود.ما در حال حاضر تـوان و امکان اجـرای این 
مصوبه و افزایـش ظرفیت را نداریـم در حال حاضر در 
برخی از دانشـگاه هـا پارکینگ یا ورزشـگاه به کلاس 

تبدیل شـده اسـت.
وی دربـاره عـدم اسـتقبال از برخی رشـته هـا گفت: 
طـی 1۵ سـال گذشـته برخـی از رشـته هـا بـه افول 
رفته اسـت چراکه نظام پرداخت مناسـبی ندارند. در 
حـال حاضر نظـام پرداخـت تغییراتی داشـته اسـت. 
امسـال از 4۵۰ صندلـی فوق تخصصـی 4۵6 صندلی 
پر شـده اسـت اگر در حال حاضـر کمبـود متخصص 

وجـود دارد مربوط به 4 سـال گذشـته اسـت.
او ادامـه داد: رشـته های دسـتیاری تخصصـی کار 
سـختی اسـت متاسـفانه در کشـور مـا دسـتیاران 
حقوق کمـی داشـتند امسـال بـه 8 میلیـون و تا 11 
میلیون رسـیده اسـت و امیدواریـم برای سـال آینده 
افزایـش پیـدا کند بایـد زندگی دسـتیار تامین شـود 
تـا بتواند در رشـته ای شـرکت کنـد. در حـال اصلاح 

نظـام پرداخـت هسـتیم.
وی ادامه داد: از رشـته هـای طب اورژانس، بیهوشـی 
و کـودکان کمتـر اسـتقبال مـی شـود کـه در حـال 
تلاش هسـتیم بـا تمهیداتی که اندیشـیده می شـود 

اسـتقبال از این رشـته هـا صـورت بگیرد.
باقـری فـرد ادامـه داد: در سـال های گذشـته ۳6۰۰ 
نفر ظرفیـت داشـته ایـم امـا الان ظرفیت بـه 46۰۰ 
نفـر رسـیده اسـت و اگـر برخـی مـی گوینـد 8۰۰ 
ظرفیت خالی اسـت از ایـن افزایش ظرفیـت صندلی 
خالـی اسـت و مـا در حـال تـلاش هسـتیم تـا ایـن 

صندلـی هـا هـم پر شـود.
وی ادامـه داد: هـر چقـدر نیـرو تربیـت کنیـم امـا 
شـرایط حضور پزشـک و ماندگاری در برخی مناطق 

اصـلاح نشـود بـاز هـم بـا مشـکل مواجه هسـتیم.
معـاون آمـوزش وزارت بهداشـت گفـت: بـا توجه به 

زیرسـاخت هایـی کـه افزایـش پیـدا نکـرده افزایش 
ظرفیـت مشـکلات زیـادی را در حـوزه جـذب 
دانشـجوی خارجـی ایجـاد خواهـد کـرد. افزایـش 
ظرفیـت اگـر بـدون زیرسـاخت پیـش بـرود جـذب 
دانشـجوی بیـن المللـی را بـا مشـکل ایجـاد خواهد 

کـرد.
وی در بخش دیگری از صحبت هایش گفت: سـلامت 
از مـدارس شـروع مـی شـود تـا سـال های گذشـته 
مراقبـان بهداشـت از رشـته هـای مختلـف جـذب 
مـدارس مـی شـدند از دو سـال پیـش بـا همـکاری 
آمـوزش و پـرورش در سـال گذشـته ۳۵۰ نفر جذب 
شـدند و بورسـیه آموزش و پـرورش هسـتند و بعد از 
تحصیل جـذب آموزش و پرورش می شـوند. امسـال 

نیـز ۳۵۰ نفـر جـذب شـده اند.
در ادامـه سـعید چنگیـزی آشـتیانی رئیـس جـذب 
نخبـگان معاونـت آموزشـی وزارت بهداشـت گفـت: 
بیسـتمین فراخـوان جـذب اعضـای هیـات علمی از 
روز شـنبه هفته جاری به مـدت دو هفته آغاز شـده و 
تا 28 بهمن ادامه دارد تا بخشـی از نیـاز هیات علمی 
دانشـگاه هـا را تامین کنیـم و هـزارو 8۷6 نفـر از این 

طریـق جذب هیـات علمـی خواهند شـد.
وی ادامـه داد: از ابتـدای سـال نزدیـک بـه دو هـزار 
نفـر دکترای تخصصـی در دانشـگاه و دانشـکده علوم 
پزشـکی توزیـع شـده انـد. 2۵۰ نفـر متخصـص در 
حـوزه دندانپزشـکی نیـز در دانشـگاه ها و دانشـکده 
ها توزیـع شـده انـد. 2۰۰ نفر بـا همکاری سـتاد کل 

نیروهای مسـلح هیات علمی سـرباز در بین دانشـگاه 
و دانشـکده هـای علـوم پزشـکی توزیـع شـده اند.

بابـک صالـح در ادامـه گفـت: تعـداد دانشـگاه ها و 
دانشـکده متولی آموزش پزشـکی ۷6 مرکز اسـت. 8 
هـزار ۵۳۹ نفر در سـال 14۰1 دانشـجو داشـتیم که 
درسـال 14۰2 بیـش از 11 هـزار نفر رسـیده اسـت.

غلام رضـا حسـن زاده در ادامـه گفـت: آییـن نامـه 
کارشناسـی به پزشـکی بازنگری شـده و تسـهیلاتی 
در نظر گرفته شـده اسـت تا رشـته های کارشناسـی 

بیشـتری ورود بـه پزشـکی داشـته باشـند.
وی ادامـه داد: سـامانه ای طراحـی شـده بـرای همه 
دانشـگاه های کشـور و پذیرش دانشـجوی خارجی از 

ایـن طریق انجـام می شـود.
رضـا یزدانی دبیـر شـورای دندانپزشـکی گفـت: 44 
دانشکده دندانپزشـکی داریم که ۳6 دانشکده دولتی 
هسـتند. بیـش از دو هـزار پذیرش دانشـجو در سـال 
داریـم. وقتـی دانشـجوی دندانپزشـکی وارد بخـش 
بالین می شـود بایـد یـک صندلـی در اختیـار او قرار 
بگیرد تـا کار را یـاد بگیـرد و ببینـده نباشـد و باید به 

زیرسـاخت توجه شـود.
وی ادامـه داد: برگـزاری آزمـون صلاحیـت بالینـی 
امسـال انجـام شـد ایـن آزمـون در ارتقـای آمـوزش 
نقش بسـزایی خواهد داشـت. اعتبار بخشی دانشکده 
های دندانپزشـکی امسـال انجام شده اسـت و از همه 
دانشـکده هـا بازدیـد شـده اسـت ایـن کار باعث می 
شـود دانشـکده ها مشـکلات شـان را متوجه شـوند.

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

 برابر رأی شـماره 14۰26۰۳1۹۰12۰۰81۷8 هیئـت دوم موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه 

ثبت ملک سـیرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم سـمیه السـادات حسـینی پاریزی فرزند 
سـید محمدعلی به شـماره شناسـنامه 4881 صادره سـیرجان در شـش دانگ یک باب خانه کارگری به 
مسـاحت 8۹۵ مترمربع از پـلاک 11۰۳ اصلـی واقع در سـیرجان خرم آباد بخـش ۳6 کرمـان خریداری 
از مالک رسـمی آقای محمدجواد صـوری محرز گردیده اسـت؛ لـذا به منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو 
نوبت به فاصلـه 1۵ روز آگهی می شـود درصورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی 
اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را بـه این اداره 
تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در صورت انقضای مدت مذکـور و عدم وصول اعتـراض طبق مقررات 

سـند مالکیت صادر خواهد شـد.
 تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/11/۰۳
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/11/18

 سعید نظری - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 16۵۰81۷

اداره کل ثبت اسناد و املاک  استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک  حوزه ثبت ملک  جیرفت

هیـات موضوع قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی آگهی موضوع مـاده ۳ قانون و مـاده 1۳ آئیـن نامه قانون تعییـن تکلیف وضعیت 

ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی برابـر رای شـماره 14۰26۰۳1۹۰14۰۰1۰1۹۰-
14۰2/1۰/26 هیـات دوم موضـوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت ملـک  جیرفـت تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضـی آقای 
محمدرضا سـعیدی گراغانی فرزند عنایت الله بشـماره شناسـنامه ۳۰2۰166۳۳۰ صـادره از جیرفت در 
ششـدانگ یک  باب خانه در حال سـاخت   بـه مسـاحت 2۵8 مترمربع پـلاک - فرعـی از 1-اصلی مفروز 
و مجزی شـده از پـلاک  12 فرعـی از 1- اصلی قطعـه یک واقـع در اراضی محمـد آباد مسـکون جبالبارز 
جیرفت بخش ۳4 کرمان  خریـداری از مالک  رسـمی آقای الب ارسـلان طیاری  محرز گردیده اسـت.لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یک  ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت مذکـور و عدم 

وصول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 14۰2/11/18
تاریخ انتشار نوبت دوم : 14۰2/12/۰2

محمد کردستانی .کفیل اداره ثبت اسناد جیرفت
شناسه آگهی :166۰۰۵6

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششـدانگ یک باب خانه به مسـاحت 1۹۳ متر مربع واقع در بلوار شـهید بهشـتی6 
شـهر کهنوج تحـت پـلاک - 1۰۷۹۳ -فرعـی از 2 - اصلی قطعه یـک - بخـش 46 کرمان 
مورد تقاضـای خانم الهـام محمودی پـور فرزند تـوکل  به شـماره ملـی ۳1۵۰21۰۰21 

نیاز به تحدیـد حدود اختصاصـی دارد. لذا حسـب درخواسـت کتبی مالـک مـورخ 14۰2/11/12 آگهی 
تحدید حدود اختصاصـی پلاک فوق منتشـر و عملیـات تحدیـدی آن از سـاعت 8 صبح روز پنج شـنبه 
14۰2/12/24 در محـل شـروع به عمـل خواهد آمد. لـذا به مالـک و مالکین مجـاور رقبه مذکـور اخطار 
میشـود که در موعد مقـرر در ایـن آگهی در محـل وقوع ملـک حاضر و چنانچه کسـی بر حـدود و حقوق 
ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد میتواند از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی لغایت ۳۰ روز واخواهی 
خـود را به اداره ثبت و اسـناد املاک کهنوج تسـلیم تـا به دادگاه صالحه ارسـال شـود. در غیـر این صورت 

پس از انقضـای مهلت مذکـور هر گونه ادعایی مسـموع نیسـت.
تاریخ انتشار: 18 /11 /14۰2  

علی رحمانی خالص . رئیس اداره ثبت اسناد کهنوج 
شناسه آگهی : 16۵۹۵81

آگهی  تحدید حدود اختصاصی  
 چـون ششـدانگ یـک بـاب خانـه بـه مسـاحت ۳1۰.۹4 متـر مربـع واقـع در خیابـان 
شـهید جلال انیس  شـهر قلعـه گنـج تحـت پلاک -162۰ -فرعـی از 4۹۷ - اصلی قطعه 
4 - بخـش 46 کرمـان مـورد تقاضـای خانـم کبـری مسـندانی فرزند شـاهی به شـماره 

ملـی ۳16۰46۷۵11 نیاز بـه تحدید حـدود اختصاصی دارد. لذا حسـب درخواسـت کتبـی مالک مورخ 
14۰2/11/11 آگهـی تحدید حـدود اختصاصی پلاک فوق منتشـر و عملیـات تحدیدی آن از سـاعت 8 
صبـح روز چهارشـنبه 14۰2/12/16 در محل شـروع به عمـل خواهد آمد. لـذا به مالـک و مالکین مجاور 

رقبه مذکور اخطار میشـود که در موعد مقرر در این آگهـی در محل وقوع ملک حاضر و چنانچه کسـی بر 
حدود و حقوق ارتفاقی آن واخواهی داشـته باشـد میتواند از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی لغایت 
۳۰ روز واخواهی خـود را به اداره ثبت و اسـناد املاک کهنوج تسـلیم تا به دادگاه صالحه ارسـال شـود. در 

غیر این صـورت پـس از انقضـای مهلت مذکـور هر گونه ادعایی مسـموع نیسـت.
تاریخ انتشار: 18 /11 /14۰2  

علی رحمانی خالص . رئیس اداره ثبت اسناد کهنوج 
 شناسه آگهی : 16۵۹1۳6

 آگهی  تحدید حدود اختصاصی  
چون ششـدانگ یک باب خانه به مسـاحت ۷6۰.۵۷ متر مربع واقع در گلدشت شهر قلعه 
گنج تحـت پلاک -۷1 -فرعـی از 4۹۵ - اصلی قطعه 4 - بخـش 46 کرمان مـورد تقاضای 
آقای اسـحق امینی نژاد فرزند حسـین بـه شـماره ملـی ۳16۰46۰۵۹2 نیاز بـه تحدید 
حدود اختصاصی دارد. لذا حسـب درخواسـت کتبی مالـک مـورخ 14۰2/11/11 آگهی 

تحدید حـدود اختصاصی پـلاک فوق منتشـر و عملیات تحدیـدی آن از سـاعت 8 صبح روز چهارشـنبه 
14۰2/12/16 در محـل شـروع به عمـل خواهد آمد. لـذا به مالـک و مالکین مجـاور رقبه مذکـور اخطار 
میشـود که در موعد مقـرر در ایـن آگهی در محـل وقوع ملـک حاضر و چنانچه کسـی بر حـدود و حقوق 
ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد میتواند از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی لغایت ۳۰ روز واخواهی 
خود را به اداره ثبت و اسناد املاک کهنوج تسـلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شـود. در غیر این صورت پس 

از انقضای مهلـت مذکور هر گونه ادعایی مسـموع نیسـت.
تاریخ انتشار: 18 /11 /14۰2  

هوشنگ سالاری . معاون اداره ثبت اسناد کهنوج 
شناسه آگهی : 16۵۹1۳4

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه آقای علی سـالار محمودی فرزند محسن  به  شماره شناسـنامه 461 شماره 
ملی ۳16۰4۰1۰۰6   صادره از کهنوج   مالک ششـدانگ  یک قطعه زمین  بمسـاحت ۳۰ 
متر مربع  تحت  پـلاک 1۷۷۳ فرعـی از 2- اصلی  واقع در شـهر  کهنـوج  حیدرآباد قطعه 

یک بخش 46 کرمان که سـند مالکیت آن  به شـماره چاپی ۳۳۰۳61 و ذیل ثبت 2۳84 دفتر 16 صفحه 
22۹ و  ضمن تسلیم دو برگ استشـهادیه محلی تصدیق امضاء شـده اعلام نموده که سند مالکیت پلاک 
فوق مفقود شده و درخواست سـند المثنی نموده است ، لذا باسـتناد تبصره یک اصلاحی ماده 12۰ آیین 
نامه قانون ثبـت مراتب یک نوبت آگهی می شـود تا چنانچه کسـی مدعـی انجام معامله نسـبت به ملک 
فوق الذکر یا وجود سـند مالکیت نزد خود میباشـد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشـار آگهی بـه اداره ثبت 
شهرسـتان کهنوج مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سـند مالکیت یا سـند معامله تسـلیم نماید 

و الا پس از مدت مذکور نسـبت به صدور سـند مالکیت المثنی اقـدام خواهد گردید.
  تاریخ انتشار: 18 /11 /14۰2  

علی رحمانی خالص . رئیس اداره ثبت اسناد کهنوج
 شناسه آگهی : 16۵868۹
    

    اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد  

هیـات موضوع قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت تینـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی آگهی موضوع مـاده ۳ قانون و مـاده 1۳ آئیـن نامه قانون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سـند رسـمی برابر آراء هیات اول موضوع قانون تعیین 

تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت ملک 
شـهر عنبرآباد   تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضیـان محرز گردیده اسـت. لذا مشـخصات متقاضیان و 
املاک مورد تقاضا بشـرح ذیل بـه منظور اطلاع عمـوم مراتب در دو نوبـت به فاصله 1۵ روز اگهی میشـود 
در صورتی که اشخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشـند میتوانند از تاریخ 
انتشـار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراضـی خود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید ظرف مدت 
یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در 

صورت انقضای مـدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.
1.آقـای بـاران حمـزه ای فرزند جـان محمد بـا کدملـی شـماره  6۰6۹4۳6۳42 صـادره از عنبرآبـاد  در 
ششـدانگ یک بـاب خانـه قدیمی مشـتمل بر موتـور پمپ بـه مسـاحت ۵۵۹۳ متـر مربع جز قسـمتی 
از پـلاک - فرعـی از 6۵۰ - اصلـی بخش 4۵ کرمـان قطعه یک واقـع در اراضـی عبدل آباد شـهر عنبرآباد 

خریداری مـع الواسـطه از محـل مالکیت رسـمی آقای عبدالـه مهیمی.
2.آقای جمشـید سـنجری پور فرزند کوچکعلی با کدملی شـماره  6۰6۹۹۳6۳۵۳ صادره از عنبرآباد  در 
ششـدانگ یک باب مغازه به مسـاحت 4۵ متـر مربع جز قسـمتی از پـلاک - فرعـی از 4۷ - اصلی  بخش 
4۵ کرمان قطعه یـک واقـع در اراضی احمدآباد شـهر عنبرآبـاد خریداری مـع الواسـطه از محل مالکیت 

رسـمی آقای منوچهر سـلمان زاده.
۳. آقـای ایمـان مراد کریمـی فرزنـد اسـلام  بـا کدملـی شـماره  ۳۰2۰1۷۹262 صـادره از جیرفـت  در 
ششـدانگ یک باب خانه به مسـاحت 24۵ متر مربع جز قسـمتی از پـلاک - فرعـی از ۵۰ - اصلی بخش 
4۵ کرمان قطعه یـک واقع در اراضی شـهر عنبرآباد خریداری مع الواسـطه از محل مالکیت رسـمی آقای 

مجید ابراهیمی)انتقالـی آخرین مالک رسـمی آقای ماشـاءاله ملائی(.
4.آقای علی امیری فرزند دهنـو الله وردی خان بـا کدملی شـماره  6۰6۹۵۵6۰۵4 صـادره از عنبرآباد در 
ششـدانگ یک قطعه زمین مشـتمل بر باغ نخیلاتی به مسـاحت 4۷48۰ متر مربع جز قسـمتی از پلاک 
- فرعـی از ۵۹ - اصلی بخـش 4۵ کرمان قطعه یـک واقـع در اراضی دهنـو الله وردی خان  شـهر عنبرآباد 

خریداری مع الواسـطه از محل مالکیت رسـمی آقای محمـد امیری.
۵.خانم مهری مظفری فرزند قاسـم با کد ملـی شـماره  6۰6۹8۹۷۵11 صادره از عنبرآباد  در ششـدانگ 
یک قطعه زمین مشـتمل بر خانه به مسـاحت 42۰.18 متر مربع جز قسـمتی از پلاک 2 فرعـی از 6۹۹- 
اصلی بخش 4۵ کرمان قطعه یک واقع در اراضی دوسـاری شـهر عنبرآباد خریداری مع الواسـطه از محل 

مالکیت رسـمی آقایان محمد تقی قمی و حسـین قمی.
6.آقای عباس سالارکریمی فرزند علی با کدملی شـماره  6۰6۹6۹۳1۰8 صادره از عنبرآباد  در ششدانگ 
یک قطعه بـاغ مرکباتی ونخیلاتی به مسـاحت 4۷۰4 متر مربع پـلاک 126 فرعـی از 41۷- اصلی بخش 
۳4 کرمان قطعه سـه واقع در اراضی میرزا یگان گرم سـالار رضا شـهر عنبرآبـاد خریداری مع الواسـطه از 

محل مالکیت رسـمی آقای یحیـی اله توکلی.
۷.آقای کرامت نوزایی فرزند ماشـاءالله با کد ملی شـماره  6۰6۹41۳۰۷۵ صادره از عنبرآباد  در ششدانگ 
یک قطعه زمین مزروعی فاقد کشـت به مسـاحت ۵1۵۳1 متر مربع پـلاک - فرعـی از ۵2- اصلی بخش 
4۵ کرمان قطعه یـک واقـع در اراضی حسـین آباد لولی شـهر عنبرآبـاد خریـداری مع الواسـطه از محل 

مالکیت رسـمی آقای ماشـاالله نوزائی.
8.خانم فاطمه در گوش پور رئیسـی فرزند نیاز علی با کدملی شـماره  6۰6۹88218۰ صـادره از عنبرآباد  
در ششدانگ یک باب خانه و زمین به مسـاحت 2۰۹ متر مربع جز قسـمتی از پلاک - فرعی از 4۵- اصلی 
بخش 4۵ کرمـان قطعه یک واقـع در اراضـی خداآفرین شـهر عنبرآبـاد خریـداری مع الواسـطه از محل 

مالکیت رسـمی آقای عباس امیری.
۹.آقای مظفـر برومند فرزنـد احمد با کدملـی شـماره ۳۰۳۰۰۳4186 صـادره از عنبرآباد  در ششـدانگ 
یک قطعه زمین و بـاغ مرکباتی نخیلاتی به مسـاحت 118۷۳ متر مربع جز قسـمتی از پـلاک - فرعی از 
۷۷ - اصلی بخـش 4۵ کرمان قطعه یک واقع در اراضی دوسـاری شـهر عنبرآباد خریداری مع الواسـطه از 

محل مالکیت رسـمی آقای شـهین برومند.
تاریخ انتشار نوبت اول :  14۰2/11/۰۳
تاریخ انتشار نوبت دوم : 14۰2/11/18

مصیب حیدریان.رئیس اداره ثبت اسناد و املاک عنبرآباد  

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیـات موضوع قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی آگهی موضوع مـاده ۳ قانون و مـاده 1۳ آئیـن نامه قانون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی برابر رای شـماره ۳18۰   -14۰2هیات 

اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سند رسـمی مستقر در واحد 
ثبتی حـوزه ثبت ملک شـهر عنبرآبـاد تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی آقـای گل محمـد بهزادی 
فرزند شـیر محمد بشـماره شناسـنامه 28۹ صادره از ایرانشـهر در ششـدانگ یک  قطعه زمیـن مزروعی   
به مسـاحت ۹۷6۳ متر مربع پـلاک - فرعـی از ۳۵1 -  اصلی مفـروز و مجزی شـده از پـلاک ۳۰ فرعی از 
۳۵1 - اصلی قطعه   -  واقع در عنبرآباد روسـتای حاجی آباد گرم  خریداری از مالک رسـمی اختر سـلمان 
زاده  محـرز گردیده اسـت. لذا به منظـور اطلاع عموم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 1۵ روز آگهی میشـود 
در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از 
تاریخ انتشـار اولین آگهی بـه مدت دو ماه اعتـراض خود را بـه این اداره تسـلیم و پس از اخذ ،رسـید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم ،اعتراض دادخواسـت خـود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت 
در صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.

تاریخ انتشار نوبت اول : 14۰2/11/1۷
تاریخ انتشار نوبت دوم : 14۰2/12/۰۳

مصیب حیدریان.رئیس اداره ثبت اسناد و املاک عنبرآباد
 

آگهی المثنی سند مالکیت
نظر به اینکه آقای حسـین بامری نسـب فرزند خدابخش به شـماره شناسـنامه ۹۹6 
صـادره از کهنـوج بـه شـماره ملـی ۳161۳۳۰8۹۷ مالـک ششـدانگ یکبـاب خانه 
دارای پـلاک ۳2۵ فرعی از 44۰ اصلی واقع در شهرسـتان جازموریان شـهر زهکلوت 
چـراغ آبـاد جنب مدرسـه شـهید مبارکـی بخـش 46 کرمـان کـه سـند مالکیت آن 
ذیـل ثبـت 2۳4۷۳ صفحـه 16۹ دفتـر 4۵ صـادر و تسـلیم گردیـده، ضمن تسـلیم 

برگ درخواسـت صـدور سـند اعلام نمـوده که سـند مالکیـت پلاک فـوق سـوخته و قابل اسـتفاده 
نمیباشـد باسـتناد تبصره یک اصلاحـی مـاده 12۰ آیین نامـه قانون ثبـت مراتب یـک نوبت آگهی 
می شـود لـذا ظـرف مـدت ده روز از تاریخ انتشـار آگهـی بـه اداره ثبـت شهرسـتان رودبـار جنوب 
مراجعـه و اعتراض خـود را تسـلیم نمایـد و الا پـس از مدت مذکور نسـبت بـه صدور سـند مالکیت 

المثنـی اقـدام خواهـد گردید
تاریخ انتشار : 14۰2/11/18

ایوب عابدزاده . کفیل اداره ثبت اسناد و املاک رودبار جنوب
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سیمرغ 42
»صبح اعدام«؛

سوژه ای هدر شده!
فیلم سینمایی »صبح اعدام« ساخته بهروز 
افخمی فیلمی است که به زندگی طیب حاج 
رضایی و اسماعیل رضایی است که لحظاتی 

قبل از اعدامشان را نشان می دهد.
بهروز افخمی بعد از حدود ۹ سال دوری از 
سینما با »صبح اعدام« به سینما بازگشت؛ 
بازگشتی ناامیدکننده از فیلمسازی که بخشی 
از خاطره ساز ترین و  مهمترین فیلم های تاریخ 
سینمای این کشور را تولید کرده؛ فیلم هایی 
که در پاره ای مواقع هم مورد توجه عموم مردم 
قرار گرفته و بعضا در گیشه موفق بوده اند و 
توانسته اند به اقتصاد سینما کمک کنند و هم 
قابلیت آن را داشتند که از نظر کیفیت محتوا 
و ساختارشان با اقبال خوبی از سوی منتقدان، 
کارشناسان و صاحب نظران سینما روبرو 
شوند. افخمی در چهاردهمین اثر سینمایی 
خود رسما خاطرات »عروس«، »روز فرشته«، 
»گاوخونی«، »شوکران« و… را زدود و ثابت کرد 
بدل به فیلمسازی شده که اصول اساسی سینما 

را به فراموشی سپرده است.
البته افخمی پیش از این با ساخت فیلم 
سینمایی »فرزند صبح« با محوریت بخشی از 
زندگی حضرت امام خمینی )ره( معمار کبیر 
انقلاب اسلامی، اثبات کرده بود استاد هدر دادن 
سوژه های ناب و بکر در سینما است و توانایی 
پرداخت و تولید چنین آثار سنگینی را ندارد. 
او درام پردازی در خصوص سوژه های ناب 
تاریخی و قهرمانان ملی را نمی شناسد و صرفا 
درصدد است تا تفکرات شخصی خود در فیلم 
هایش به خورد مخاطب دهد و همین باعث 
می شود تا فیلم هایی را تولید کند که نه مورد 
توجه مخاطبان عام سینما قرار می گیرند و 
نه خواص توجهی به آن نشان می دهند. این 
اتفاق در حالی است که سینمای ایران امروزه 
نیازمند آن است تا در خصوص قهرمانان ملی و 
اسطوره های تاریخی فیلم های متعددی تولید 
کند. قهرمان پروری و پردازش کاراکترهایی 
با مختصات یک قهرمان پدیده ای مسبوق به 
سابقه در سینمای دنیا است.  امروزه در بسیاری 
از کشورها مانند آمریکا که فاقد قهرمان هستند، 
سینماگران و فیلمنامه نویسان با تخیل قهرمانان 
دروغین می پرورانند تا بتوانند جامعه و کشور 
خود را مهم جلوه دهند اما ما که در کشورمان 
قهرمانان ملی در حوزه های مختلف سیاسی، 
نظامی، دینی، ورزشی و... داریم به جای آنکه 
پرداخت ویژه ای به این شخصیت ها داشته باشیم 
و توجه به این سینمای استراتژیک و راهبردی 
را سر لوحه کار خود قرار دهیم با سطحی نگری 
سوژه های ناب مان را هدر می دهیم و آثاری 
تولید می کنیم که نه با اقبال مخاطبان عام روبرو 
می شود و نه جای عرضه ای در بازارهای بین 

المللی پیدا می کند.

مخاطب انیمیشن خانواده 
است

کارگردان و عوامل انیمیشن »ساعت جادویی« 
عنوان کردند این فیلم داستانی حماسی و 
تراژیک از یک واقعه تاریخی را برای کودکان به 

تصویر می کشد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ستاد خبری 
چهل و دومین جشنواره بین المللی فیلم فجر، در 
آخرین لحظات از چهارمین روز جشنواره فیلم 
فجر، نشست خبری انیمیشن »ساعت جادویی« 
به کارگردانی محمدعلی بصیری نیک برگزار 
شد. در این نشست محمدعلی بصیری نیک 
کارگردان، محمدمهدی نخعی راد تهیه کننده، 
سید مصطفی حسینی نویسنده و جمال یزدانی 
مشاور محتوایی حضور داشتند. در ابتدای این 
نشست محمدمهدی نخعی راد تهیه کننده این 
پویانمایی گفت: تقریبا ۵ سال پیش تحقیق را 
شروع کردیم و عکس های مستندی را از مشهد 
آن زمان تهیه کردیم. 2 سال فیلمنامه و تحقیق 
و پژوهش و ۳ سال تولید آن زمان برد.  این تهیه 
کننده ادامه داد: پویانمایی اگر بخواهد برد مالی 
داشته باشد، باید بتواند در بخش بین الملل 
هم نمایش داده و فروش جهانی داشته باشد. 
وی درباره حضور با کلاه توضیح داد: صنعت 
نمد سال هاست که ضعیف شده و استفاده 
نمی شود. خوب است که کودکان درباره هویت 
و گذشته خودمان اطلاعات داشته باشند. در 
ادامه محمدعلی بصیری نیک کارگردان این 
پویانمایی عنوان کرد: پروسه تولید انیمیشن 
زمان و هزینه بالایی دارد. نیروی متخصص هم 
به ندرت پیدا می شوند و بیشتر ترجیح داده اند 
که با کشورهای خارجی همکاری کنند. سید 
مصطفی حسینی نویسنده انیمیشن نیز مطرح 
کرد: اتفاقی که برای داستان افتاد و به سراغ 
نمد رفتیم یک نماد بود. می خواستیم حادثه 
ضدفرهنگی و هویتی در زمان رضاشاه را نشان 
دهیم. داستان تراژیک بود و اینکه بتوانیم این 
قصه را برای کودکان بگوییم چالش بزرگی بود. 
تلاش خود را کردیم تا بتوانیم به بهترین شکل 
ممکن آن را برای مخاطب و کودکان به نمایش 
در بیاوریم. وی ادامه داد: زمانی که می خواهیم 
حادثه تاریخی را تعریف کنیم ابتدایی ترین راه 
این است که شخصیت به گذشته سفر کند اما 
باید این اتفاق را به صورت معنادار و درست 
مطرح کرد. جمال یزدانی مشاور محتوایی فیلم 
نیز بیان کرد: این کار ایده اصلی اش از یک واقعه 
واقعی برداشته شده و نوعی کار اقتباسی است. 
کاراکتر عبدالرضا از مجموعه پژوهش های 
راویان زنده گذشته، شکل گرفته بود. آنقدر 
جامعه ایرانی در دل تاریخ خود حاوی بسیاری 
از قهرمان ها و حماسه های عینی برای پرداخت 
دراماتیک است که می توان از دل این ها کارهایی 
در سطح جهانی تولید کرد. وی افزود: بسیاری 
از این وقایع جزییات جدی ندارند و مدت ها 

سانسور می شده اند.

تمساح خونی؛ 
سرگرمی، گیشه و 

دیگر هیچ
جـواد عزتـی بازیگر خوبی اسـت، بـه ویـژه در عرصه کمـدی، یک 
بـازی کامـلا بیرونی بـا هماهنگـی کامل فن بیـان و حـرکات بدن 
کـه اتفاقا بـرای بیننـده هـم شـیرین و لذت بخش اسـت، امـا این 
بار بـه بازیگـری بسـنده نکـرده و پشـت دوربیـن اولین اثـرش در 

مقـام کارگردان ایسـتاده اسـت.
می تـوان فقط به گیشـه فکـر کرد و هـر آنچـه درباره ژانـر کمدی 
مـی دانیم را کنـار بگذاریـم و ریتـم و داسـتان را بـه دور از ویژگی 
هـای یـک فیلمنامـه خـوب فرامـوش کنیـم و ایـرادات اساسـی 
فیلنمامه بـه خصوص بعـد از جدایـی دو قهرمان اصلی داسـتان را 
کنـار بگذاریـم، آنوقت می شـود گفـت که ایـن فیلم، فیلـم خوبی 

از کار درآمـده و جـواد عزتـی را در اولیـن اثرش سـربلند کرده.
توجـه به ایـن نکتـه البتـه ضـروری اسـت که فیلـم هـای کمدی 
اکشـن در سـالن هـا خـوب مـی فروشـند و باقـی فیلـم هـا همه 
شکسـت تجاری می خورند و سـود که هیـچ ،حتی سـرمایه اولیه 
فیلم را هـم در نمی آورنـد و در این میـان اگر احساسـات و نگرانی 
ها درباره خـود هنر سـینما و یک فیلـم وزین با کاگردانی درسـت 
و فیلمنامه درسـت تر را در یک کفه و شکسـت تجـاری و فروش را 
در کفه دیگـر بگذاریـم علیرغم میـل باطنی کفه فروش به سـمت 
فیلـم هـای بفـروش سـنگین تـر اسـت و اینجاسـت که بسـیاری 
از سـازندگان ایـن نـوع فیلـم هـا کـه اتفاقـا جـواد عزتی یکـی از 
پرکارهـای این عرصه اسـت فقط به سـرگرم کـردن مخاطب خود 
مـی اندیشـند و در ایـن میـان اصلا مهم نیسـت کـه فیلـم پیامی 
داشـته باشـد یـا خـوش سـاخت باشـد و حرفی بـرای گفتـن این 
وسـط پیدا شـود! بی شـک نقطه قـوت فیلـم بـازی بازیگـران آن 
اسـت؛ گرچه هرکـدام سـاز خود را مـی زنند و هـر آنچـه در چنته 
داشـته انـد رو کـرده اند و بـازی هـا هماهنگ نیسـت امـا همه در 
نقش هـای خود فـرو رفته انـد و در ایـن میـان البته خـود عزتی و 
عباس جمشـیدی فر در نقش هومـن و پیمان کاملا جـا افتاده اند 
و بده بسـتان های خوبـی با هـم دارند. النـاز حبیبی هـم در نقش 
خاطره بـرای بیننـده باورپذیـر اسـت و سـعید آقاخانـی در نقش 

بیـوک عالی اسـت.
فیلم قصه سرراسـتی دارد و از همان اول اشـخاص مثبـت و منفی 
داسـتان را به بیننـده معرفی مـی کند و یک خط داسـتانی سـاده 
بدون افزودن حواشـی و ماجراهـای اضافی با ریتمی تنـد ماجراها 
را پیـش مـی برنـد و بـه جـز سـکانس هـای پایانـی یعنی بعـد از 
حضور دایـی که به نظرم کمـی ریتم را کنـد و غیرقابل بـاور کرده.
انتخاب ایـن نام بـرای فیلم هـم از نکات جالـب توجه فیلم اسـت: 
»تمسـاح خونی« در پوکـر بـه بازیکنی حرفـه ای گفته می شـود 
کـه در شـرایطی کـه باختـش حتمـی اسـت بـازی را ادامـه مـی 
دهـد و نتیجـه را بـه نفـع خـودش عوض مـی کنـد؛ همـان کاری 
که عزتـی در مقـام کارگردان انجـام داده و بـا وجود همه کاسـتی 
ها و ایـرادات کارگردانـی و فیلمنامـه، فیلمی را روانه پرده سـینما 
کـرده که تماشـاگر را تـا آخر در سـالن نگـه مـی دارد و ایـن البته 

موفقیـت بزرگی اسـت.

همه چیز درباره »نپتون«خبر
گزارش

ایرنا
محمدابراهیـم غفاریـان کارگـردان »نپتـون« بـا 
اشـاره بـه این کـه از سـینمای مسـتند می آیـد، 
عنـوان کـرد حتـی در انتخـاب بازیگـران فیلـم نیز 
بـه سـراغ چهره هـای سـینمای تجـاری نرفتـه 
چـون هیـچ کمکـی بـه فیلـم نمی کردنـد. فیلـم 
سـینمایی »نپتون« به نویسـندگی مرجان ساداتی، 
کارگردانـی محمدابراهیم غفاریـان و تهیه کنندگی 
سـیاوش امین پـور در 2 بخـش سـودای سـیمرغ 
و نـگاه نـو چهـل و دومیـن جشـنواره بیـن المللـی 
فیلم فجر حضـور دارد و امـروز سه شـنبه 1۷ بهمن 
مـاه در سـانس اول سـینمای رسـانه روی پـرده 
مـی رود. محمـد ابراهیـم غفاریـان نزدیـک بـه 22 
سال سـابقه فعالیت در سـینما دارد، او در هنرستان 
سـینما خوانده و در دانشـگاه نیـز در گرایش تدوین 
تحصیـل کـرده اسـت. وی در دهه هشـتاد بیشـتر 
فعالیت هـای تلویزیونـی داشـته و همچنیـن بـه 
عنوان دسـتیار کارگـردان و مجری طرح در سـینما 
نیـز فعـال بـوده اسـت. غفاریـان از سـال 1۳86 
وارد مستندسـازی شـد و از سـال 1۳۹1 مسـیر 
مستندسـازی اش بـه واسـطه این کـه در ناجـی 
هنـر خدمـت سـربازی خـود را گذرانـده اسـت، به 
سـمت مستندسـازی اجتماعـی گرایش پیـدا کرد. 
او مجموعـه مسـتند تلویزیونی و فیلم های مسـتند 
بـا گرایش اجتماعـی در بحـث پیشـگیری از جرایم 
و روانشـناختی تولید کرده اسـت که شـاخص ترین 
آن ها مسـتند سـینمایی »خواب در بیـداری« بوده 
که حضوری بین المللی داشـته اسـت. ایـن هنرمند 
جـوان همچنیـن تعـدادی آثار کوتـاه داسـتانی نیز 
در کارنامـه دارد تـا این کـه وقتـی به درخواسـتش 
در باشـگاه فیلـم اولی هـا جـواب مثبـت دادنـد، به 
فکر سـاخت فیلم داسـتانی بلند خود افتاده اسـت.
وی با نیمـا اقلیمـا کارگـردان سـینما دوسـتی 2۰ 
سـاله دارد و در اولیـن فیلـم کوتـاه نیمـا اقلیمـا بـا 
عنـوان »صدای پـا« بـه عنـوان تدوینگـر کار کرده 
اسـت و مرجان سـاداتی نیز به عنوان نویسـنده این 
فیلـم کوتاه حضور داشـته اسـت. بـه بهانـه نمایش 
فیلم »نپتون« در خانه جشـنواره بـا غفاریان درباره 

فیلـم صحبـت کردیـم کـه در ادامـه می خوانید.

چرا »نپتون« برای پدرها
 و مادرها مهم است؟

محمـد ابراهیـم غفاریان کارگـردان فیلم سـینمایی 
»نپتـون« در گفت وگـو بـا خبرنـگار مهـر دربـاره 
ایـده اولیـه فیلـم توضیـح داد: اواخـر سـال ۹۹ بـود 
که با یکـی از دوسـتانم میـلاد اسـماعیلیان صحبت 

می کردم که پدرهـا و مادرها به بهانه سـاختن آینده 
بچه هایشـان حال آن هـا را فرامـوش می کنند یعنی 
می گویند پـول بیشـتری دربیاوریم تـا بتوانیم برای 
بچه هـا یـک آپارتمـان بخریـم! در صورتـی کـه اگر 
درصـدد تربیـت درسـت بچه هـا برآینـد و آن زمـان 
را صرف ایـن موضـوع کنند، بچـه خـودش می تواند 
در آینـده کاری انجـام دهـد. از آن جایـی کـه ایـن 
فراموشـی بچه ها توسـط پـدر و مادرها فراگیر شـده 
اسـت، تصمیم گرفتیـم کاری داسـتانی در این مورد 
بسـازیم و ما بـا همین ایـده یـک خطی جلـو رفتیم 
و آن را بـا مرجـان سـاداتی نویسـنده فیلـم در میان 
گذاشـتیم و او هـم حـدود شـش مـاه زمـان صـرف 
نوشـتن کرد و تقریبـاً 1۰ ماه زمـان برد تـا فیلمنامه 
اولیه نوشـته شد و سـپس درخواسـت پروانه ساخت 
دادیم و زمانی طول کشـید که تاییدیه باشـگاه فیلم 
اولی ها آمد تـا کار را شـروع کنیـم. در پروسـه پیش 
تولیـد نیـز چیـزی حـدود چهـار الی پنـج بـار متن 

فیلمنامـه بازنویسـی شـد تا بـه تولید رسـیدیم.

وجه تسمیه »نپتون«
وی دربـاره وجه تسـمیه فیلم نیـز گفت: کانسـپت 
یا مفهـوم »نپتون« مدنظـر ما بود؛ نپتون سـیاره ای 
اسـت آرام بـا ظاهـری شـیک؛ امـا درونـی متلاطم 
دارد و فیلـم مـا دربـاره یـک زندگـی در ظاهـر آرام 

و شـیک اسـت کـه از درون بسـیار متلاطم اسـت.

بازیگران سینمای تجاری هیچ کمکی
 به ما نمی کردند

غفاریـان در پاسـخ بـه ایـن پرسـش کـه آیـا فیلـم 
فضایی سـوررئال یـا فانتـزی دارد، بیان کـرد: خیر، 
فیلـم فضایی رئالیسـتی دارد. چون من از سـینمای 
مسـتند می آیـم حتی فـرم انتخـاب بازیگرمـان نیز 
گـواه بـر ایـن موضـوع اسـت و بـه سـراغ بازیگران 
سـینمای تجـاری نرفتیـم چـون هیچ کمکـی به ما 
نمی کردنـد. آرمیـن رحیمیـان بـا اولیـن حضورش 
در سـینمای بلند کاندیدای دریافت سـیمرغ شـد و 
بهدخت ولیان نیز حضوری موفـق در »امیر« و »دو 
طبقه روی پایلوت« داشـته اسـت. جنـس بازیگران 
ما از جنسـی اسـت که به فضـای فیلم مـا می خورد 
و مـن نزدیک تریـن بازیگـران بـه کاراکترهـای 

»نپتـون« را انتخـاب کرد.
وی در مورد نحوه انتخاب بازیگـران نیز توضیح داد: 
بازیگـران اصلـی و مکمل هـا و همچنیـن بازیگرانی 
کـه در فیلـم معرفـی کـرده ام، همگـی پیشـینه 
تئاتـری دارنـد و بازیگرانـی هسـتند که قصـدم این 
بود از جنس فیلـم باشـند. بهناز جعفری و مسـعود 
کرامتـی کـه افتخـار حضـور بـه مـا دادنـد، حضور 

بسـیار کوتاهـی در فیلم دارنـد ولی نقش هـا متعلق 
به این 2 اسـت و دیگر بازیگران را برحسـب نزدیک 
بودن به ایـن نقش هـا انتخاب کـردم و این کـه قبلًا 

کدام مدیـوم فعـال بودنـد، برایم مهـم نبود.
غفاریـان در مـورد حضـورش در جشـنواره فیلـم 
فجـر در 2 بخـش نـگاه نـو و سـودای سـیمرغ بـه 
عنـوان کارگـردان فیلم اولـی و امیـد بـه دریافـت 
جایـزه سـیمرغ گفـت: حقیقتـاً دوسـت داشـتم 
فیلمی بسـازم که مخاطـب آن را ببینـد. البته قطعاً 
حضـور در جشـنواره فیلـم فجـر بزرگتریـن رویداد 
سـینمایی کشـور برای هـر فیلم سـازی خوشـایند 
اسـت. همچنین حضور در جشـنواره فجـر مخاطب 
بیشـتری را نیز بـه مخاطبـان فیلم اضافـه می کند. 
خداراشـکر من در 2 بخش سـودای سـیمرغ و نگاه 
نو حضـور دارم و هـر فیلمسـاز اولی که این شـرایط 

را تجربـه کنـد، حتمـاً برایش خوشـایند اسـت.

ساخت »فیلم اول« رسماً مثل جنگ می ماند
وی دربـاره سـختی های سـاخت فیلـم اولـش بیان 
کـرد: طبیعتاً سـاخت فیلـم اول، رسـماً مثل جنگ 
می مانـد و اگـر جنگجو نباشـید امـکان نـدارد فیلم 
اول تـان را بسـازید و مـا از ابتـدای سـال 14۰۰ که 
کار را آغـاز کردیم، کامـلًا در اختیار پـروژه و درگیر 

سـاخت بودیم.
کارگـردان فیلم سـینمایی »نپتون« دربـاره تدوین 
فیلمـش و حضـور حمیـد نجفـی راد بـه عنـوان 
تدوینگر گفـت: حمید نجفی راد امسـال بـا 4 فیلم، 
پرکارترین تدوینگر جشـنواره فیلم فجر به حسـاب 
می آیـد و در بخـش سـودای سـیمرغ، عـلاوه بـر 
»نپتـون«، کار فیلم هـای »احمـد«، »مجنـون« و 
»تابسـتان همان سـال« را نیز انجام داده است. من 

و آقـای نجفی راد آشـنایی قبلی با هم داشـته ایم که 
ترجیح دادیم بـا هم کار کنیـم و او به شـدت خلاق 
و همـراه اسـت. البتـه بـا توجـه بـه این کـه رشـته 
تحصیلـی خودم نیـز تدوین اسـت اما ترجیـح دادم 
کار خودم را تدویـن نکنم. تجربه و همسـویی آقای 
نجفـی راد در کار بسـیار کمـک کـرد تـا بـه نتیجـه 

مطلـوب برسـیم.

وقتی نویسنده »نپتون« با فضای موسیقایی 
کارن همایونفر ارتباط برقرار می کرد

وی همچنیـن دربـاره حضـور کارن همایونفـر 
بـه عنـوان آهنگسـاز »نپتـون« بیـان کـرد: آقـای 
همایونفـر جـزو آهنگسـازهایی اسـت کـه هـر 
فیلم سـازی دوسـت دارد با او کار کند امـا مهم ترین 
دلیـل انتخـاب کارن همایونفـر، علاقـه ای اسـت 
کـه بـه کارهایـش دارم و چـون مرجـان سـاداتی 
فیلمنامه نویـس بـا فضـای کاری ایـن آهنگسـاز 
ارتبـاط برقـرار می کـرد، ترجیـح دادم بـا او وارد 
مذاکره شـویم و خداراشـکر که ایشـان وقتـی فیلم 
را دید، قبـول کـرد تـا کار را به سـرانجام برسـاند و 

خیلـی هـم بـا تیـم مـا همراهـی کـرد.

نپتون« فیلمی رئال است
غفاریـان همچنیـن گفـت: »نپتـون« فیلمـی رئال 
اسـت و تمام عناصـر در خدمت قصه هسـتند؛ تمام 
تـلاش مـا این بـوده کـه هیـچ چیـز از فیلـم بیرون 
نزنـد و تـا جایـی کـه توانسـتیم سـعی کردیـم این 
مهم میسـر شـود. بنابراین نه موسـیقی، نه تدوین، 
نه گریـم و نـه هیچ یـک از ارکان فیلـم از کار بیرون 
نـزده و اصطلاحـاً اوُر نیسـت. این که چقـدر در این 

مسـیر موفق بودیـم، بایـد مخاطـب آن را بگوید.

سنا
: ای

س
عک

طـراح لباس فیلـم سـینمایی »تمسـاح خونی« 
می گوید جـواد عزتی در مقـام کارگردان بسـیار 
سـختگیر و ریزبین اسـت با این وجود ایـن پروژه 
یکـی از لذت بخش تریـن کارهایـی بـود کـه 

تاکنون انجـام داده اسـت.
آرتـا ماهـان طـراح لبـاس فیلـم سـینمایی 
»تمسـاح خونی« بـه کارگردانـی جـواد عزتی و 
تهیه کنندگـی کامـران حجـازی کـه در بخـش 
سـودای سـیمرغ چهل ودومیـن جشـنواره 
بین المللـی فیلم فجـر حضـور دارد، در گفت وگو 
بـا خبرنـگار مهر با اشـاره بـه اینکـه اصـولا برای 
انتخاب کار، فیلمنامه و عوامل مهم هستند، بیان 
کرد: البته اینکـه من به عنـوان طـراح لباس چه 
کمکـی می توانـم بـه بهتـر شـدن کار کنـم نیز 
بسـیار تاثیر دارد. اما درباره »تمساح خونی« قبل 
از همـه این ها با جـواد عزتـی و کامـران حجازی 

همکاری هـای مشـترکی داشـتیم.
وی درباره تعامل با جواد عزتـی و همکاری با او در 
مقام کارگردان گفـت: من با جواد عزتـی در مقام 
بازیگر بسـیار کار کـرده بـودم و آشـنایی زیادی 
با نـگاه وی داشـتم اما بـه هر حـال در »تمسـاح 
خونـی« او کارگردان بـود و کار هم متفـاوت بود. 

بعـد از خوانـدن فیلمنامه مـا یک صحبـت کلی 
درباره فضای فیلـم و نگاهـی که به آن داشـتیم، 
کردیم و بعد در جلسـات متعـدد دربـاره تمامی 
کاراکترهـا جز به جـز با وسـواس تمـام صبحت 
کردیـم و همین طـور دربـاره کلیت پالـت رنگی 

فیلـم، رنگ ها و نـوع پوشـش کاراکترهـا و ... .
ماهان ادامـه داد: جـواد عزتی در مقـام کارگردان 
بسـیار سـختگیر، ریزبین و بر همه موارد مسلط 
اسـت. از سـوی دیگـر مـا چون پـروژه مشـترک 
زیاد داشـتیم، می خواسـتیم فاصله زیـادی بین 
آن ها و »تمسـاح خونـی« باشـد. می توانم بگویم 
این پروژه شـاید یکـی از لذتبخش ترین کارهایی 
بود که تاکنـون انجـام دادم و ناگفتـه نماند جواد 
عزتـی در مقـام کارگـردان به همـه مـوارد پروژه 
مسـلط بود. ایـن طـراح لبـاس در جواب بـه این 
سـوال که به چـه المان هایـی در طراحـی لباس 
»تمسـاح خونـی« توجه کرده اسـت، بیـان کرد: 
هـر فیلـم المان هـای خـاص خـودش را دارد که 
با توجه به نظـرات کارگردان و فیلمنامـه در ابتدا 
پیش مـی رود و بعد بـا ایده هـا و فکرهـای طراح 
لبـاس ادامـه پیـدا مـی کنـد. من سـعی کـردم 
هـم از فضـای رئـال خـارج نشـوم و هـم رنـگ و 
لعـاب درسـتی را کـه در خدمـت فیلـم باشـد، 
ارایه دهم. همچنیـن جزییات زیـادی را برای هر 

کاراکتر در نظر گرفتیم که به شـخصیت پردازی 
و ارتباط بهتر مخاطب با او کمک کنـد. وی ادامه 
داد: اساسـا مـا بـا شـغل مان زندگـی می کنیم و 
هر فیلمنامـه ای را کـه می خوانیـم، بـرای درک 
بهتـر آن وارد جهـان فیلـم می شـویم، خـود را 
جـای کاراکترهـا می گذاریـم و بـا آن هـا زندگی 
می کنیم. بعضی مواقع بعـد از خوانـدن چندباره 
فیلمنامـه و گـپ وگفت بـا کارگـردان بـه درکی 
از قصـه فیلـم کـه قـرار اسـت در آن کار کنیـم، 
می رسـیم. ماهـان در جـواب بـه ایـن سـوال که 
تفکیـک 2 مقولـه طراحـی صحنـه و طراحـی 
لبـاس در ایـن کار تـا چـه انـدازه بـه موفقیتش 
کمک کرده و تعاملشـان با یکدیگـر چگونه بوده 
اسـت، گفت: اصولا در سـینمای فعلی جهان این 
2 حرفه متفاوت هسـتند اما مثل خواهـر و برادر 
کنار هم می ماننـد و همدیگر را کامـل می کنند. 
من و بابک کریمی به عنوان طـراح صحنه درباره 
تمام لوکیشـن ها و کاراکترها جلسـه داشـتیم و 
صحبت کردیـم کـه بهتریـن اتفـاق در صحنه و 
لباس فیلم رخ بدهـد. حتی ما با سـامان لطفیان 
فیلمبـردار اثـر نیز جلسـات مشـترک داشـتیم 
و دربـاره رنگ هـا و نورهـا صحبـت می کردیـم 
چراکـه قطعا همه مـوارد در کنار هـم یک نتیجه 

خـوب در پـی دارد.

عنـوان  »آپاراتچـی«  فیلـم  کارگـردان 
»فیلم اولـی« را از چالش هـای اساسـی برای 
کارگردان هایـی دانسـت کـه اولیـن فیلـم 
خـود را می سـازند زیـرا ایـن عنـوان باعـث 
ایجـاد ذهنیت و عـدم اعتماد از سـوی برخی 

افـراد می شـود.
فیلـم  کارگـردان  طاهرفـر  قربانعلـی 
»آپاراتچـی« کـه بـه عنـوان کارگـردان 
فیلم اولـی در چهـل و دومیـن جشـنواره 
دارد،  حضـور  فجـر  فیلـم  لمللـی  بین ا
دربـاره چالش هـای موجـود بـرای سـاخت 
ایـن فیلـم بـه خبرنـگار مهـر گفـت: همیـن 
عنـوان فیلم اولـی یکـی از چالش هـا اسـت. 
متاسـفانه ایـن عنـوان وقتـی بـه کارنامه هر 
کارگردانـی مهـر می خـورد کـه مـی خواهد 
اولیـن فیلم اش را بسـازد تعابیری ناخواسـته 
در ذهـن دوسـتان ایجـاد می شـود و فکـر 
می کننـد بـا ناپختگی هایـی در کارگردانـی 
مواجه می شـوند. عوامـل فیلـم »آپاراتچی« 
بـا مـن خیلـی همـراه و هـم دل بودنـد ولی 
بـه دلیـل فیلم اولـی بـودن بایـد در برخـی 

چالش هـا کوتـاه می آمدنـد.
کارنامـه  وقتـی شـما  یـادآور شـد:  وی 
فیلم اولی هـا را بـا کارگردان هـای سـودای 
دارای  شـاید  کنیـد  مقایسـه  سـیمرغ 
پارامترهایـی پیش روتـر باشـند. کارگردان ها 
همیشـه برای تجربـه اول بـا انگیزه بیشـتری 

می رونـد. پیـش 
طاهرفـر متذکـر شـد: در برخـی افـراد قلیل 
پیش زمینـه ای ذهنـی وجـود دارد کـه 
شـرایط مناسـب را بـرای فیلم اولی هـا فراهم 
نمی کننـد. البتـه بـا بودجه هـای کلانـی که 
بـرای سـاخت یـک فیلـم مـورد نیاز اسـت، 
اعتمـاد به فیلم اولی سـخت اسـت و ریسـک 
بالایـی می طلبـد. منـت دار دوسـتان در 
سـازمان سـینمایی سـوره و بنیاد سـینمایی 
فارابـی هسـتم کـه بـه مـن اعتمـاد کردنـد. 
متاسـفانه ذهنیـت فیلم اولی در برخـی افراد 
باعـث برخـی تعلل هـا و کوتاهی ها می شـود.

کارگـردان »آپاراتچـی« چالش بعـدی فیلم 
خود را موضـوع آن مطرح کـرد و توضیح داد: 
»آپاراتچی« بـه اتفاقات دهـه 6۰ می پردازد. 
یک زندگـی سـاده اجتماعـی در دهـه 6۰ را 
روایـت می کنیـم کـه در پیرامونـش اتفاقات 
تفاقـات  متعـددی نظیـر جنـگ، تـرور، ا
سیاسـی و دفاع مقدس و غیره وجود داشـت. 
وقتـی بـه ایـن دهـه می پردازیـم بایـد در 
بسـتر روایـت خـود بـه اتفاقـات اشاره شـده 
نیـز بپردازیـم از ایـن رو برخی بـا پیش زمینه 
ذهنـی ولـی برخی بـا قلـب بـاز فیلمنامـه را 
می خواندنـد. برخـی بازیگران بـدون تحلیل 

محتوایـی فیلمنامـه را رد و یـا بـا احتیـاط 
عمـل می کردنـد. شـاید نگـران برخـورد 
دیگـران و حتـی دنبال کننـدگان خـود در 

فضـای مجـازی بودنـد.
وی درباره زمان شـروع سـاخت فیلم، افزود: 
ما پروژه را نیمه دوم سـال قبل شروع کردیم 
کـه بـه دلیـل شـرایط اجتماعـی پیش آمده، 
متوقـف شـد. البتـه حکمتـی در ایـن اتفـاق 
بـود و دریچه هـای جدیـدی بـه روی مـا بـاز 
شـد و بـه لطـف خـدا و شـهدا بـود که مـا به 
یک ترکیـب رویایـی در بازیگری بـرای فیلم 

رسـیدیم.
طاهرفـر درباره دغدغـه خود بـرای پرداختن 
بـه دهـه 6۰ و اتفاقـات پیرامـون آن، تاکیـد 
کـرد: دهـه 6۰ بـرای خـود مـن یکـی از 
شـریف ترین، اصیل تریـن و صادق تریـن 
دهه هـای بعـد از انقلاب اسـت. نـوع آدم ها و 
سـبک زندگی در آن دوره جـزو خالص ترین 
دوره هـای بعـد از انقـلاب اسـت و آدم هـای 
بیرون آمـده از این دهه خلوص شـان بیشـتر 
اسـت. دهـه 6۰ باعـث ضمانت انقـلاب برای 

دوره هـای دیگر شـده اسـت.
ایـن کارگـردان سـینما بـا بیـان این کـه 
سـاخت  بـرای  موجـود  چالش هـای 
»آپاراتچـی« مدیریـت شـد، اظهـار کـرد: 
علیرغم تمام فراز و نشـیب ها، چـون در فیلم 
نام چند شـهید بزرگـوار مطرح می شـود و به 
یکـی از شـخصیت های شـهدا می پردازیـم، 
لطـف ایـن شـهدای عزیـز را در راه تولیـد و 

سـاخت ایـن فیلـم دیـدم.
وی دربـاره موضـوع فیلـم »آپاراتچـی« 
توضیـح داد: موضـوع ما کمـدی درام اسـت 
و قهرمـان قصـه مـا عشـق بـه سـینما دارد. 
وی برای رسـیدن بـه این عشـق مسـیری را 
طـی می کنـد و بـا همـه مشـکلات و موانعی 
کـه پیـش رو دارد مواجـه می شـود و سـعی 
می کنـد بـر آن هـا فایـق شـود و بـه آن رویـا 
دسـت پیدا کنـد. فیلم دربـاره داسـتان یک 
نقاش سـاختمان است که دسـتی بر ساختن 
فیلـم کوتـاه دارد و رویایـش سـاختن فیلم و 

شـرکت در جشـنواره فیلـم فجـر اسـت. در 
ایـن بیـن مـا نقبـی زدیـم بـه پنداشـت ها و 
نگاه هـای مختلفـی کـه در آن دوران نسـبت 

بـه سـینما وجود داشـته اسـت.
طاهرفـر یادآور شـد: داسـتان فیلـم برگرفته 
از کتاب »آپاراتچی« نوشـته روح الله رشیدی 
اسـت. کتـاب بـه دسـت آقـای هوشـنگ 
تراب نـژاد رسـید و بـا اقتبـاس از ایـن کتاب 
فیلمنامه ای را نوشـت. مسـعود ملکی مجری 
طرح فیلم از زمـان نگارش فیلمنامـه و تولید 
فیلـم و نهایی شـدن آن حضـور داشـت و 
یکـی از ارکان تولیـد فیلـم بـود. فیلمنامـه 
مـا نزدیـک بـه 1۰ بـار بازنویسـی شـد 
چـون مبتنـی بـر خـرده روایت هـا بـود و از 
آنجایـی کـه خاطـرات پراکنده شـفاهی بود، 
دراماتیزه شـدن آن و تبدیـل به یک داسـتان 
بـرای جـذب مخاطـب، زحمـت و تـلاش 
زیـادی بـرد. وی اظهـار کـرد: محـل رویداد 
قصـه داسـتان شـهر تبریـز اسـت و مجـری 
طـرح اصـرار داشـت کـه یـک کارگـردان 

تبریـزی ایـن فیلـم را بسـازد.
دربـاره  »آپاراتچـی«  فیلـم  کارگـردان 
پیش بینـی خـود دربـاره بازخـود مخاطـب 
نسـبت بـه ایـن فیلـم، تصریـح کـرد: بحـث 
اصلـی فیلـم »آپاراتچـی« مردمـی اسـت. 
چـون قهرمـان فیلـم و موضـوع از جنـس 
مخاطـب و مسـایلی اسـت کـه هـر روز با آن 
مواجـه می شـود حلقـه اولیـه ارتباط شـکل 
خواهد گرفـت. در 1۰ بار بازنویسـی به دنبال 
رویدادهایـی بودیـم کـه مخاطـب بـا آن هـا 
ارتبـاط برقـرار کنـد و لحظـه ای مخاطـب را 
رها نکنیـم. موقعیت هایی کمـدی هم در دل 
جدیـت کار ایجاد شـد ولـی فیلم مـا کمدی 
نیسـت. ایـن موقعیت هـا بـه زعـم مخاطـب 
شـیرین خواهد آمـد. در لحظه لحظـه تولید 
فیلـم کنتـرل ذایقـه مخاطـب را تحـت نظر 
قـرار داده بودیم. تـلاش کردیـم مخاطب در 
طول فیلم خسـته نشـود و رضایت مخاطبان 
هـدف اصلـی ایـن فیلـم مردمـی بـا موضوع 

هنـری مردمـی اسـت.

جواد عزتی سخت گیر و ریزبین است

ثبت یک تجربه شیرین در »تمساح خونی«
عنوان »فیلم اولی« چالش برانگیز است

توجه »آپاراتچی« به مخاطب
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بازیکن سابق تیم ملی فوتبال:

تیم قطر زورش
به تیم ایران نمی رسد

بازیکــن ســابق تیــم ملــی فوتبــال گفــت: 
ــا  ــه م ــی قطــر زورش ب ــم مل ــه نظــرم تی ب
ــه  ــویم و ب ــده می ش ــا برن ــد و قطع نمی رس

فینــال راه می یابیــم.
ــم  ــابق تی ــن س ــی بازیک ــماعیل حلال اس
ــاره وضعیــت تیــم ملــی  ملــی فوتبــال درب
ــر  ــم قط ــا تی ــازی ب ــتانه ب ــال در آس فوتب
در جــام ملت هــای آســیا اظهــار کــرد:  
ــی  ــی و انگیزش ــاظ فن ــه لح ــان ب بازیکن
ــد و  ــن انجــام دادن ــر ژاپ ــی براب ــازی خوب ب
روحیــه شــان با ایــن بــرد  بــالا رفته اســت. 
ــتیم  ــش رو برداش ــی را از پی ــکل اصل مش
و یــک مقــدار جدیــت و تــلاش کنیــم 
ــرطی  ــه ش ــویم ب ــان می ش ــت قهرم راح
ــا آخــر مســابقات  ــز را ت ــن تمرک ــه همی ک

ــیم. ــته باش داش
حلالــی دربــاره اینکــه تیــم قطــر از امتیــاز 
ــن موضــوع  ــی برخــوردار اســت و ای میزبان
نگرانــی بــه وجــود نمــی آورد، گفــت: حــالا 
ــم و در  ــار بگذاری ــد کن ــائل را بای ــن مس ای
ــازی مــان را انجــام  ــد ب زمیــن مســابقه بای
دهیــم و انگیــزه مــان بــا وجــود ایــن 

ــود. ــم می ش ــتر ه ــی بیش حواش
او دربــاره اینکــه تیــم ملــی فوتبــال از 
ــیا  ــای آس ــام ملت ه ــابقات ج ــدای مس ابت
فــراز و نشــیب داشــته اســت و ایــن نگرانی 
ــدوارم  ــت: امی ــی آورد، گف ــود نم ــه وج ب
ایــن فــراز و نشــیب را نداشــته باشــیم کــه 
ــد  ــا همیــن رون ــد. م ــا آســیب می زن ــه م ب
ــان  ــم و بازیکن ــه بدهی ــد ادام ــوب را بای خ
انگیــزه بیشــتری در بــازی بــا قطــر دارند و 
امیــدوارم ایــن بــازی را ببریــم و بــه فینــال 

ــیم. برس
بازیکــن ســابق تیــم ملــی فوتبــال دربــاره 
اینکــه تصــور می کــرد کــه بتوانیــم 
ــت  ــال شکس ــد از 18 س ــن را بع ــم ژاپ تی
بدهیــم، گفــت: بلــه، مــن خیلــی امیــدوار 
بــه بازیکنــان و تیــم بــودم و همیشــه 
هــم می گفتــم و بــه طــور حتــم ایــن 
ــام  ــان ج ــه قهرم ــم ک ــدی را داری توانمن

ملت هــای آســیا شــویم.
حلالــی دربــاره اینکــه بازیکنــان تیــم ملی  
در نبــود طارمی در بــازی با ژاپن توانســتند 
بــه خوبــی بــازی کننــد، بیــان کــرد: همــه 
بازیکنــان توانســتند وظیفه خــود را به نحو 
احســن انجــام بدهنــد و مــن فکــر می کنم 
کــه حتــی مــا می توانیــم بــه ترکیــب تیــم 
ــم  ــن ریت ــا همی ــم و ب ــت نزنی ــده  دس برن
بــازی کنیــم و از طارمی بــه عنــوان بازیکن 

تعویضــی بهــره ببریــم.

سرمربی سابق تیم فوتبال جوانان: 

رقبا روی ایران حساب 
جداگانه باز می کنند

ــان  ــال جوان ــم فوتب ــابق تی ــرمربی س س
گفــت: تیم هــای دیگــر روی مــا بــه 
عنــوان قــدرت آســیا حســاب جداگانــه باز 
ــن  ــل ژاپ ــروزی مقاب ــد پی ــد و بع می کنن
ــا اســت. ــه م ــاً حواس شــان بیشــتر ب قطع
بــه گــزارش کاغــذ وطــن بــه نقــل از 
تســنیم، صمــد مرفــاوی، دربــاره پیــروزی 
ایــران مقابــل ژاپــن در مرحلــه یــک چهارم 
نهایــی جــام ملت هــای آســیا 2۰2۳ اظهار 
داشــت: در ایــن بــازی خیلــی خــوب 
ــه  ــی در ادام ــم مل ــدوارم تی ــم و امی بودی
ــم. ــه دهی ــد ادام ــور قدرتمن ــام همینط ج

دست روی نقطه قوت 
ژاپن گذاشتیم

ــه  ــه چ ــن دو نیم ــه بی ــورد اینک وی در م
ــاوت  ــی متف ــم مل ــه تی ــاد ک ــی افت اتفاق
ــه نیمــه اول ظاهــر شــد، گفــت:  نســبت ب
ــن  ــر ژاپ ــت تأثی ــی تح ــه اول کم در نیم
قــرار گرفتــه بودیــم بــا ایــن وجــود نســبتاً 
ــه دوم  ــا در نیم ــم. ام ــازی کردی ــوب ب خ
ــش  ــه نمای ــی ب ــیار خوب ــازی بس ــاً ب واقع
ــم  ــی تی ــی و  کادر فن ــتیم. قلعه نوی گذاش
ــرس از  ــازی و پ ــبک ب ــر س ــا تغیی ــی ب مل
بــالا ژاپــن را مجبــور کردنــد بــه بازیســازی 
مســتقیم روی بیــاورد. در واقــع دســت  
ــا  ــتیم آنه ــن گذاش ــوت ژاپ ــه ق روی نقط
ناچــار شــدند بــه بــازی مســتقیم روی 
ــه دوم  ــا در نیم ــای م ــد و هافبک ه بیاورن
ــه  ــای دوم هم ــذاری روی توپ ه ــا تاثیرگ ب

ــد. ــع کردن ــا را جم آنه
رقبا روی ایران حساب 

جداگانه باز می کنند
ــوع  ــن موض ــه ای ــاره دغدغ ــاوی درب مرف
ــر کار را  ــر کمت ــل قط ــی مقاب ــم مل ــه تی ک
جــدی بگیــرد و در نیمــه نهایــی شکســت 
بخــورد، تصریــح کــرد: در جــواب ایــن 
صحبــت شــما بایــد بگویــم، چــرا مــا روی 
ــه  ــم؟ ب ــاز کردی ــه ب ــن حســاب جداگان ژاپ
دلیــل نقطــه قوت شــان یعنــی کار و برنامه 
ــل روی  ــر از قب ــای دیگ ــان. تیم ه تیمی ش
تیــم مــا بــه عنــوان قــدرت آســیا حســاب 
جداگانــه بــاز می کردنــد و اینگونــه 
ــروزی  ــد پی ــالا بع ــود. ح ــد ب ــز خواه نی
ــتر  ــان بیش ــاً حواس ش ــن قطع ــل ژاپ مقاب
ــاً آنهــا ابتــدا نقــاط  ــه مــا هســت. طبیعت ب
ــد از  ــا بع ــد ت ــی می کنن ــا را بررس ــوت م ق
ــع اســتفاده از آن شــدند برنامــه  اینکــه مان
خودشــان را اجــرا کننــد. باید توجــه کنیم 
ــگ و  ــل فلســطین، هنگ کن ــی مث تیم های
امــارات درجــه یــک آســیا نیســتند و نباید 
ــر  ــد در ه ــم. بای ــن بیاوری ــان را پایی خودم
مســابقه جدی تــر از بــازی قبــل بــازی 
کنیــم تــا بــه هدف مــان برســیم. نبایــد در 
بــاد بــرد برابــر ژاپــن بخوابیــم و بــا آمادگی 

ــم. ــه مصــاف قطــر بروی ــی ب ــل ذهن کام

مدافع مصدوم تیم ملی: 

اعتماد به نفس کره ای ها 
بیشتر شده است

مدافع مصـدوم تیـم ملی فوتبـال ایـران می گویـد مصاف ایـن تیم 
برابر ژاپـن رویایـی بود.

مرتضـی پورعلی گنجـی در گفت وگو بـا ایسـنا، درباره شـرایط تیم 
ملـی فوتبـال ایـران در آسـتانه دیـدار بـا قطـر در نیمه نهایـی جام 
ملت هـای آسـیا، اظهار کـرد: ایـن دوره نسـبت بـه دوره هـای قبل 
کیفیـت بالاتـری داشـت و از تیم هایی مثـل مالزی، تایلند، سـوریه 
و حتـی اندونـزی هم کـه جـزو تیم هـای رده دوم آسـیا محسـوب 
می شـوند با آمادگی بسـیار خوبی پـا به این مسـابقات گذاشـتند و 
می تـوان گفت سطحشـان خیلـی بـا تیم های خـوب آسـیا تفاوتی 
نداشـت. در مجموع ایـن رقابت هـا یکـی از بهتریـن دوره هایی بود 

کـه مـن دیدم.
مدافـع مصـدوم تیـم ملـی ادامـه داد: بچه هـا مـدت چندانـی کنار 
هم نبودنـد و خیلی بـا یکدیگـر هماهنگی نداشـتند امـا در مرحله 
گروهـی ۹ امتیـاز گرفتیـم. هماهنگـی هرچه بیشـتر میـان بچه ها 
زمـان می بـرد تـا چیـزی کـه کادر فنـی می خواهـد را در زمیـن 
پیـاده کنند. خدا را شـکر بـا آنالیز خـوب و مدیریت امیـر قلعه نویی 
بـازی به بـازی بهتر شـدیم و بـه اهدافـی که داشـتیم رسـیدیم. در 
بازی های حذفـی نیـز بچه ها با غیـرت مثـال زدنی کیفیـت بالایی 
از خود نشـان دادند و هر چنـد کار تیم در بـازی مقابل سـوریه گره 

خـورد امـا در نهایت سـربلند بیـرون آمدیم.
وی تصریـح کـرد: بازی مقابـل ژاپـن یکـی از بازی های فـوق العاده 
رویایی بـود کـه در زندگـی ام دیدم. در حسـرت ایـن بودم کـه چرا 
نتوانسـتم به تیـم ملی کمک کنـم و این حسـرت برای همیشـه در 
دلـم می مانـد. همـه تیـم همـدل و متحد بـه هم کمـک کردنـد تا 
تیـم نتیجه بگیـرد. اگر می خواسـتیم بر اسـاس فاکتورهـای برنامه 
ریـزی و تاکتیـک و فوتبالـی، ژاپـن را ببریـم کارمان خیلی سـخت 
می شـد چرا کـه کیفیـت ژاپنی هـا از همـه تیم های آسـیا یک سـر 
و گـردن بالاتر اسـت امـا بچه های مـا نشـان دادنـد با غیـرت مثال 
زدنی کـه از خود نشـان دادنـد می توانند مقابـل این تیم نیـز پیروز 
شـوند. در روزی که همـه فکر کردنـد ایـران بازنده مسـابقه خواهد 
بـود، بچه ها با غیـرت و تعصب خـود پیروز شـدند و دل مـردم ایران 

را شـاد کردند.
پورعلی گنجـی بـا تاکید بـر اینکه اتحـاد و همدلـی موجـود در تیم 
بی نظیر اسـت، گفت: چـه بچه هایی که بـازی نمی کننـد و چه بچه 
هایـی کـه بـازی می کنند همـه همـدل هسـتیم و ایـن هماهنگی 
و اتحـاد از وجـود امیـر قلعه نویـی اسـت. او ایـن اصـل را در تیم جا 
انداختـه که همـه با هم خـوب برخـورد کننـد و این موضـوع فرقی 
نـدارد که چـه کسـی در زمین بـازی مـی کند. امیـدوارم تیـم ملی 
به همین شـکل متحد و مقتـدر جلو بـرود و تیـم ملـی در نهایت با 

قهرمانی در آسـیا دل مـردم عزیز ایـران را شـاد کند.
وی دربـاره پیش بینـی خـود از نتیجـه دیـدار تیم هـای اردن و 
کره جنوبـی، خاطرنشـان کـرد: ایـن بـازی واقعـا قابل پیـش بینی 
نیسـت و نمی تـوان گفـت کـدام تیم بـالا مـی آیـد. مـا تمرکزمان 
بـر روی بازی بـا قطر اسـت و همه تیـم با انگیـزه به دنبال شکسـت 
قطر و رسـیدن به فینال اسـت. هـدف ما رسـیدن به فینال اسـت و 
تفاوتی نـدارد در فینال مقابل کدام یـک از این دو تیم قـرار بگیریم.

خبر هزینه 10 میلیارد تومانی برای پایه ها در طول یک فصل؛

مدیر آکادمی گل گهر: ۱۵ بازیکن در لیگ های مختلف فوتبال معرفی کردیم

گزارش
الهام سرگزی 

مدیـر آکادمـی گل گهـر معتقد اسـت بـا توجه بـه اینکه 
حداقـل 1۰-1۵ میلیـارد تومـان بـرای جابه جایـی هـر 
بازیکـن در لیگ برتـر هزینه می شـود 1۰ میلیـارد تومان 

در بحـث پایـه هزینـه زیادی نیسـت.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن، باشـگاه های صنعتـی ماننـد 
گل گهـر و مـس در راسـتای مسـئولیت های اجتماعـی، 
هزینه هایی را صـرف ورزش و به خصوص فوتبال می کنند 
و در همین ارتباط سـاخت آکادمـی برای آمـوزش در رده 
پایـه را در دسـتور کار خـود قـرار داده انـد. امـا سـوال این 
اسـت که آیا هزینه هایی کـه در آکادمی فوتبال می شـود، 
سـرمایه گذاری درسـتی بـرای آینـده اسـت یـا خیـر؟ 
هزینه هایی کـه البته عباس چمنیـان مدیـر آکادمی این 
باشـگاه آن را سـرمایه گذاری می دانـد و معتقد اسـت این 

هزینه ها بـرای بخـش پایـه در ورزش لازم اسـت.
او در گفتگـو با »کاغـذ وطن« گفـت:»در تمـام دنیا توجه 
بـه پایه هـا مهـم اسـت. در رده هـای پایـه و در آکادمی هر 
هزینه ای که انجام می شـود در واقع سـرمایه گذاری است 

و در هیـچ کجای دنیـا به آن نـگاه هزینه ای نمی شـود.«

گل گهر در پایه ها موفق بوده؟
اگرچه گل گهـر در این سـال ها در ارتقای زیرسـاخت های 
ورزشـی در سـیرجان موفق عمل کـرده و حتـی به عنوان 
اولین باشـگاهی که توانسـت مجوز حضور زنـان را بگیرد 
هم پیشـتاز بوده امـا آنچه که مشـخص اسـت این اسـت 
که خروجـی این باشـگاه در بخش آکادمی آنطـور که باید 
مورد رضایت نبوده. انتظار این اسـت کـه خروجی آکادمی 
بـرای تیم فوتبال بزرگسـالان گل گهـر بیشـتر از آنچه که 
اکنون اسـت باشـد.  چمنیان اما معتقـد اسـت: »در تمام 
دنیا تعـداد زیادی تحـت آموزش قـرار می گیرند تـا تعداد 
محدودی بـه تیم بزرگسـال و سـطح اول فوتبال برسـند. 
هرم اسـتعدادیابی و پرورش اسـتعداد ایـن را می گوید که 
در قاعده هرم تعداد زیادی شناسـایی و جذب می شـوند و 
آموزش می بیننـد تا در نوک قلـه آن هرم تعـداد معدودی 
از نخبگان قـرار بگیرند. اگر هر سـال یکی دو تـا بازیکن به 
تیم بزرگسـال اضافه کنیم در واقع عملا تمـام هزینه های 

که انجـام شـده توجیه می شـود.«

در حال حاضر گنجینه خوبی از بازیکنان داریم
آکادمی فوتبال گل گهر یکی از مجهزترین مدارس فوتبال 
در جنوب شـرق کشـور اسـت. این اکادمی با هـدف ایجاد 
زیرسـاخت ها و امکانات لازم بـه دنبال این بـوده تا  فضای 
مناسـبی را بـرای پـرورش بازیکنان نسـل آینـده فوتبال 
و تیم هـای پایه باشـگاه گل گهـر فراهـم کنـد. هدفی که 
چمنیان می گویـد در همان ۳ سـال اول به آن رسـیده اند. 
چمنیـان بـا بیـان اینکـه مـا اکنـون گنجینـه خوبـی از 

بازیکنـان داریـم گفـت: »ما در حـال حاضـر بازیکنـان با 
اسـتعدادی مخصوصـا در رده هـای 12 تـا 18 سـال کـه 
کاملا هم بومی هسـتند داریم. ما در گذشـته حتی در رده 
نونهالان بازیکن غیر بومی داشـتیم امـا الان تـا جوانان ما 
کاملا بومی سـازه شـده و اتفاقا نخبگان خیلی زیادی بین 
آن هـا وجـود دارد.« مدیر آکادمـی گل گهر در مـورد روند 
فعالیت این مجموعـه از ابتدا تـا به امروز بـه »کاغذ وطن« 
گفت:»اسـتعدادیابی گسـترده ای در سـال 14۰۰ انجـام 
دادیـم. نزدیـک ۳6۰۰ نفـر در سـامانه ثبت نـام کردنـد و 
مـا توانسـتیم حـدود 1۷۰۰ نفـر را در رده هـای مختلـف 
تسـت گیری کنیم. در همان سـال در روسـتاهای اطراف 
سـیرجان که پیش بینی می کردیم، اسـتعدادهایی خوبی 
اسـت نیز به همراه مربیان رفتیم.« او ادامه داد: »سـال اول 
ما در تهران تسـت گیری گذاشـتیم کـه تعداد زیـادی در 
آن جـا از اسـتان های مختلف کشـور حضور پیـدا کردند و 
گروه خوبی از بازیکنان با اسـتعداد را در سـال اول گرد هم 
آوردیم کـه بیشـترین هدف گـذاری و نشـانه گذاری روی 

رده هـای پاییـن بود.«

هدف گذاری جذب بازیکن با کیفیت بوده
چمنیان با بیـان اینکه سـعی کردیم در ابتدا حساسـیتی 
روی اینکـه کسـانی که تسـت می دهند حتما سـیرجانی 
باشند نداشته باشـیم گفت: »هدف گذاری ما این بوده که 
به تدریج بتوانیم عـلاوه بر اینکه در اسـتان اسـتعدادیابی 
می کنیـم بـه سـمت اسـتان های همجـوار و اسـتان های 
جنوب شـرق کشـور نیز برویم. در سـال 14۰۰ نزدیک به 
۵۰ بازیکـن غیر بومی داشـتیم. این تعداد در سـال 14۰1 
به ۳۳ نفـر کاهـش یافـت و در سـال 14۰2 این تعـداد به 
1۵ نفر رسـید یعنـی هدف مـا این بود کـه اگر قرار اسـت 
بازیکن غیربومی هم داشـته باشـیم بازیکنان با کیفیت را 
نگه داریـم و ایـن دغدغـه ما بـود که تـا جایی می شـود از 
بومی هـا اسـتفاده کنیـم.« مدیر آکادمـی گل گهـر افزود: 
»اینکـه در بعضی از اسـتان ها مثـل خوزسـتان، مازندران 
و اسـتان های بزرگتـر و شـهرهایی کـه به عنـوان مهـد 
فوتبال شـناخته می شـوند بازیکنان تربیت شوند موضوع 
عجیبی نیسـت اما پـرورش بازیکـن در رده هـای مختلف 
در شـهر سـیرجان ثابت کرد که شـهر سـیرجان و اطراف 
سـیرجان می تواند سرشـار از بازیکنان با اسـتعداد باشـد 
که در صورت توجـه و پرورش صحیح می تواننـد در آینده 

حرف هـای زیادی بـرای گفتن داشـته باشـند.«

بازیکنان ما جذب تیم های لیگ یک
 و لیگ برتری شدند

مدیـر آکادمـی گل گهـر در مـورد خروجـی ایـن آکادمی 
در ۳ سـال اخیـر گفت:»تعداد خیلـی زیـادی از بازیکنان 
بومـی خروجـی آکادمـی در ۳ سـال گذشـته حتـی اگـر 
جذب تیـم بزرگسـالان مـا هـم نشـدند جـذب تیم های 

لیگ یـک و لیگ برتری شـدند که بـه عنـوان نمایندگان 
شـهر سـیرجان می توانند در سـطح اول فوتبال کشور در 
تیم های مختلف بازی کنند.« او با بیـان اینکه انتظار نبود 
که همـان سـال اول بازیکنـی به تیـم بزرگسـالان بدهیم 
گفـت: »سیاسـت گذاری هیـات مدیـره هـم همیـن بود 
که ما از سـال سـوم به بعـد در واقـع محصـولات خودمان 
را به تدریج به تیم بزرگسـالان یا سـطح اول کشـور عرضه 
کنیم امـا خب خوشـبختانه همان سـال اول توانسـتیم 2 
بازیکن بـه تیم بزرگسـالان بدهیم و این یـک اتفاق خیلی 
بود.« چمنیـان با دفـاع از عملکرد آکادمـی گل گهر گفت: 
»البته باز هـم آمار قابـل توجه ای اسـت. ۵ نفـر از آکادمی 
در تیـم بزرگسـالان هسـتند و 1۵ نفـر در فوتبال کشـور 
تـوپ می زننـد. مـا تقریبـا 2۰ نفـر در سـطح اول فوتبال 
کشـور و سـطح دوم که لیگ یک اسـت خروجی داشتیم. 
این دسـتاورد بزرگی اسـت فرامـوش نکنیم کـه آکادمی 
فوتبـال گل گهـر یـک آکادمی نوپا اسـت کـه تازه شـروع 

به  کار کـرده.«

۱۰ درصد بودجه باشگاه ها باید 
صرف آکادمی شود

چمنیـان در مـورد هزینه هـای آکادمـی گل گهـر گفـت: 
طبـق قوانیـن و مجـوز حرفـه ای همـه باشـگاه هایی کـه 
مجـوز حرفـه ای دریافـت می کننـد از سـال 14۰2 ایـن 
الـزام وجـود دارد و قطعـا در سـال 14۰۳ بایـد ایـن اتفاق 
بیفتـد و عملکرد باشـگاه ها در ایـن زمینه نیز باید شـفاف 
باشـیم. هر باشـگاهی که مجـوز حرفـه ای آسـیا دریافت 
می کند بایـد 1۰ درصد هزینـه ای که برای تیم بزرگسـال 
انجام می دهـد را صـرف آکادمی کنـد. او ادامـه داد: الان با 
توجه به سـقف قـرارداد و چیزی کـه در واقع عـدد گذاری 
شـده با سـقف ۳2۵ میلیارد تومان برای باشـگاهی که  در 
سـطح لیگ برتـر کار می کننـد عمـلا یعنی تیمـی مثل 
گل گهـر1۰ درصـد از ۳2۵ میلیـارد را بایـد هزینـه کند، 
اما ایـن مبلغ نیز هزینـه نمی شـود. در بهتریـن حالت 1۰ 

میلیـارد هزینه می شـود شـاید بنظـر برسـد 1۰ میلیارد 
تومـان هزینه زیـادی اسـت امـا زمانی کـه شـما در مورد 
ای اف سـی صحبت می کنید اهمیـت بـرای آکادمی های 

کل کشـورهای آسـیایی برگرفتـه از قوانین فیفا اسـت.

آکادمی کیا؛
 نمونه موفق آکادمی های فوتبال در کشور

آکادمی کیا که توسـط مهـدی مهدوی کیا بازیکن اسـبق 
تیم ملی ۹ سـال پیش از سـال 2۰14 شـروع بـه کار کرده 
یکـی دیگـر از آکادمی هـای فوتبال در کشـور اسـت. این 
آکادمی نمونه موفقی اسـت که در پایه هـا عملکرد خوبی 
داشـته اسـت. یکی از مزایای ایـن آکادمی امـکان حضور 
ورزشـکاران آن در تورنمنت هـای خارجـی اسـت. از ایـن 
رو، بازیکنانـی کـه از سـنین پاییـن بـه عضویـت آکادمی 
کیا در بیاینـد، حداقل یک سـفر خارجی و حضـور در یک 
تورنمنـت معتبـر در سـال، را تجربـه می کنند.تیم هـای 
ایـن مجموعـه در مسـابقات داخلی هـم بین 4 تیـم برتر 
بـوده اسـت. طـی سـال های ۹6 و ۹۷ حـدودا 1۰ بازیکن 
در رده هـای نونهـالان و نوجوانان بـه اردوهای تیـم ملی از 
آکادمی کیـا دعـوت شـدند و در لیسـت نهایی نیـز جای 
داشـته اند. در آخرین مـورد نیـز در تیم ملـی نوجوانان در 
جام جهانـی زیـر 1۷ سـال کـه در آبان مـاه 14۰2 برگزار 
شـد 6 بازیکن از آکادمی کیـا حضور داشـتند. در این دوره 
عملکـرد تیـم ملـی زیر 1۷ سـال درخشـان بـود. یـادگار 
رسـتمی و محمدامین دوسـتعلی 2 بازیکن پرورش یافته 
در آکادمی کیا هستند که توانسـتند لژیونر شوند و در تیم 
پوگون لهستان حضور داشـته باشـند. هر 2 این بازیکنان 

جـزو جوانترین بازیکنـان این تیم هسـتند.
آکادمـی کیـا کـه نمونـه موفقـی در کشـور بـوده به نظـر 
می رسـد از لحـاظ بودجـه ای تفـاوت چندانی بـا آکادمی 
کل گهر نداشـته باشـد. این آکادمـی در رده هـای مختلف 
تیـم داری می کنند و شـاید گزینه خوبی برای الگوسـازی 

توسـط آکادمی هـای نوپا باشـد.
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نیمه نهایی جام ملت های آسیا؛

ایران و قطر؛ هر 2 به دنبال شکستن طلسم های چندین و چند ساله

ایـران و قطـر در حالـی بـه نیمه نهایـی جـام 
ملت هـای آسـیا 2۰2۳ راه یافتنـد کـه ایـران بـه 
دنبـال اولیـن صعـود بـه فینـال از سـال 1۹۷6 
اسـت و قطـر به دنبال شکسـت ایـران پـس از 14 
سـال اسـت. برنـده این بـازی بـه فینـال رقابت ها 

می رسـد.
بـه گـزارش کرمان نـو، بـا پایـان دور یک چهـارم 
نهایـی جـام ملت هـای آسـیا 2۰2۳ چهـره چهار 
تیم پایانی ایـن رقابت ها مشـخص شـد. تیم های 
ملی ایـران، اردن، کـره جنوبی و قطـر چهار تیمی 
هسـتند که حالا شـانس قهرمانـی در این جـام را 
دارند. مهم ترین تقابـل اما برای مـا ایرانی ها جایی 
اسـت که به مصـاف قطر رقیـب دوست داشـتنی 
می رویم. حالا چـرا دوست داشـتنی! ادامه گزارش 

می تواند پاسـخ ایـن سـؤال را بدهد.
تقابل های ایران و قطر؛ برگ برنده ایرانی ها

از آخریـن بـرد قطـر برابـر تیـم ملـی ایـران بیش 
از 14 سـال می گـذرد ایـن برد بـه سـال 1۳88 و 
مسـابقات چهارجانبـه کـه میزبانـی اش برعهـده 
قطر بـود، برمی گردد. قطر در آن مسـابقه با نتیجه 

۳ بـر 2 پیروز شـد. دو برد دیگر قطر هـم مربوط به 
سـال های ۷6 و 8۰ اسـت. از 24 بـازی رودرروی 2 
تیم 16 پیروزی برای ایران و ۳ پیـروزی برای قطر 
و ۵ بازی نیز به تسـاوی رسیده اسـت. ایرانی ها 41 
گل وارد دروازه قطری ها کردند و در مقابل قطر 16 
بار موفق شـده به ایران گل بزند. ایـن آمار عملکرد 
خـوب تیـم ایـران را در بازی هـای رودررو نشـان 
می دهد. اولین دیـدار تاریخ دو تیـم در یازدهم آذر 
1۳6۷ در دوحـه قطر در چارچـوب بازی های جام 
ملت های آسـیا برگزار شـد. تیـم ملی بـا گل های 
کریم باوی و فرشـاد پیوس، دو بر صفر در آن بازی 

به برتری رسـید.
باتوجه به رکـورد خوب ایـران و 14 سـال نباختن 
در برابر قطر حـالا باید دید آیا این طلسـم طولانی 

ادامه خواهد داشـت یا می شـکند؟
مسیر 2 تیم ایران و قطر تا نیمه نهایی

ایـران در دو دیدار سـخت، توانسـت سـوریه را در 
ضربات پنالتی شکسـت دهد و در ادامه از سد ژاپن 
عبور کنـد. تیم ملـی در یک چهارم بـه میزبان این 
رقابت ها یعنی قطر خـورد. ایران با پیـروزی در روز 
چهارشـنبه به اولین فینال جام ملت های آسـیا از 
سـال 1۹۷6 راه خواهـد یافـت. ایران هر بـار که به 
فینال رسـیده اسـت توانسـته قهرمان شـود؛ ولی 

تیـم ملـی در شـش بـازی آخـرش در نیمه نهایی 
جـام ملت ها شکسـت خورده اسـت.

قطر اما با پیروزی در برابر ازبکسـتان قهرمان دوره 
قبل در ضربات پنالتی پای به این مسابقه گذاشت 
و با پیروزی در برابر ایران در بازی چهارشنبه شـب 
می تواند سومین کشـوری باشـد که در قرن فعلی 
به دو فینـال پیاپی جـام ملت هـای آسـیا راه پیدا 
می کند. قطر که در دور گروهی دروازه اش را بسته 
نگـه داشـت، در هـر دو دیـدار مرحله یک هشـتم 
نهایـی و یک چهـارم نهایـی دروازه اش بـاز شـد. 
عنابی هـا در 12 بـازی متوالـی در جـام ملت های 

آسـیا شکسـت نخورده اند.
اگرچـه روی کاغذ و بـا اعـداد و ارقام شـانس ایران 
خیلی بیشـتر اسـت؛ اما جـو حاکـم بر ورزشـگاه، 
شـرایط میزبانی و خیلی مـوارد دیگر کفه تـرازو را 

بـه سـمت قطری هـا سـنگین می کند.
همه چیز علیه قلعه نویی و شاگردانش

از حالا می تـوان پیش بینی کرد که قطـر به مراتب 
بیشـتر از تیم ژاپـن، ایـران را اذیـت خواهـد کرد. 
ایـن بـازی یکـی از حسـاس ترین مسـابقات تیم 
ملی فوتبـال ایـران اسـت؛ دیـداری کـه می تواند 
صعـود بـه فینـال جـام ملت هـای آسـیا را در پی 

داشـته باشد.

در دوره هـای مختلـف جـام ملت های آسـیا، تیم 
ملـی بارهـا تـا آسـتانه صعـود بـه فینـال و حتی 
قهرمانـی پیـش رفـت؛ امـا در نهایت حذف شـد.

باتوجه بـه اینکـه قطـر در بـازی بـا ایـران از امتیاز 
میزبانی برخوردار اسـت قطعـاً داوری به سـود این 
تیم خواهد بود. بعید نیسـت VAR هـم به ضرر 
تیم ملی کشـورمان عمل کند. مدافعـان تیم ملی 
باید مراقب خطاهـا در محوطه جریمه باشـند. در 
همین ۵ بـازی کـه تیـم ملـی در جـام ملت ها به 
میـدان رفتـه 2 پنالتی بـه ضرر مـا گرفته شـده و 

این می توانـد خطرناک باشـد.
حتـی در آخریـن اخبـار گفتـه می شـود تنهـا 8 
درصد ظرفیـت ورزشـگاه الثمامـه بـرای ایرانیان 
است. این ورزشـگاه ظرفیت 44 هزار و 4۰۰ نفری 
دارد و سـهم ایرانیان حدود ۳ هزار و ۵۵2 نفر است 
و قطر با اسـتفاده از امتیاز میزبانی بدون شـک جو 
بدی را برای شـاگردان قلعه نویی رقم خواهد شـد.

ارزش قیمتی بازیکنان 2 تیم؛
 ایران 25/3 برابر قطر 

شـاید برای شـما هم عجیب باشـه که بدونید تیم 
قطـر اگرچه لیگ بسـیار گرانـی داره امـا تیم ملی 
بـه نسـب ارزانـی را در اختیـار دارد. طبـق آخرین 
اطلاعـات موجـود در سـایت »ترانسـفر مارکت« 

ارزش گـذاری ایـن تیـم حـدود 16 میلیـون یورو 
اسـت. این تیـم نهمین تیم گـران جـام ملت های 

آسـیا 2۰2۳ است.
امـا تیم ایـران بـا ۵2 میلیـون یـورو سـومین تیم 

گـران جـام ملیت هـای آسـیا 2۰2۳ اسـت.
از لحاظ ارزشی ایران 2۵/۳ برابر قطر است.

دلیـل ایـن موضـوع هـم واضـح اسـت؛ ایـران 
لژیونرهـای گران قیمتـی ماننـد مهـدی طارمـی 
و سـردار آزمـون را دارد کـه در لیگ هـای معتبـر 

اروپایـی بـازی می کننـد.

مهـدی طارمـی بـا ارزش 12 میلیـون یـورو 
گران قیمت تریـن بازیکـن ایـران در ایـن جـام 
اسـت. بعد از او سـردار آزمون با 1۰ میلیـون یورو، 
علیرضا جهان بخش بـا ۳.۷ میلیون یورو، سـامان 
قـدوس بـا 2 میلیون یورو و سـیدمجید حسـینی 
نیز بـاارزش 2.8 میلیـون یـورو بازیکنان بـالای 2 

میلیـون یورویی تیـم ملـی ایران هسـتند.
همین موضوع به طور کامل بیانگر اعتبـار و ارزش 
تیـم ملـی ایـران کـه به واسـطه بازیکنـان ایجـاد 

شـده است.
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وینگـر تیـم ملـی فوتبـال ایـران ابـراز امیـدواری کـرد 
ملی پوشـان با تکـرار عملکـرد خوبشـان در بازی قبـل مقابل 

ژاپـن بـه دیـدار نهایـی جـام ملت هـای آسـیا برسـند.
بـه گـزارش ایسـنا، ایـران پـس از پیـروزی دو بـر یک شـنبه 
مقابل ژاپن بـرای دومیـن دوره متوالی در مرحلـه نیمه نهایی 
جـام ملت هـای آسـیا حاضـر می شـود. علیرضـا جهانبخش 
توانسـت در این دیـدار پنالتـی تیمـش را در دقایـق پایانی به 

گل تبدیـل کند.
ایران آخریـن بـار سـال 1۹۷6 قهرمان جـام ملت های آسـیا 
شـد که سـومین و تاکنـون آخریـن قهرمانـی ایـران در جام 
ملت هـای آسیاسـت. علیرضـا جهانبخـش در صحبـت  بـا 
رسـانه AFC گفـت:  فوتبـال همیشـه در ایـران زنده اسـت. 
فوتبـال ورزش اول در کشـور ماسـت و همیشـه انتظارهـای 
زیـادی از ما وجـود دارد. خوشـبختانه فکر می کنم نسـلی که 
در حـال حاضر داریـم ترکیبـی از بازیکنان بـزرگ و بازیکنان 
بـزرگ باتجربـه خـوب اسـت و ایـن ترکیـب بـه مـا کمـک 
می کنـد تـا عملکرد خوبـی داشـته باشـیم. بنـا بـر تجربه ای 
کـه از سـال 2۰1۹ در امـارات داریـم، می دانیـم که تـا زمانی 
که بـه فینـال نرسـیم، در فینـال نیسـتیم. می دانیم کـه این 
بازی در نیمه نهایـی چقدر اهمیـت دارد. این نسـل، رویاهای 
بزرگـی دارد. می خواهیـم نشـان بدهیـم کـه بهتریـن نسـل 
فوتبال ایران هسـتیم. الان وقتش اسـت. ایران بـا وجود تمام 
موفقیت ها بـا ناکامـی در جام ملت های آسـیا بیگانه نیسـت. 
این تیم در سـال های 1۹8۰، 1۹88، 1۹۹6، 2۰۰4 و 2۰1۹ 

در نیمه نهایـی حضور داشـته و همه ایـن دیدارها با شکسـت 
به پایان رسـیده اسـت. همه اینهـا بدان معناسـت کـه دیدار 
چهارشـنبه برابـر قطـر بـرای ایـران اهمیـت بیشـتری دارد. 
جهانبخـش در بخش بعـدی افـزود: در جام جهانی همیشـه 
ایـن انتظـار بـود کـه از مرحلـه گروهـی صعـود کنیم امـا در 
جـام ملت های آسـیا همیشـه انتظـارات متفاوت بوده اسـت. 
هـواداران ایرانـی مشـتاقانه منتظر کسـب قهرمانی مـا با تیم 

ملی انـد. می دانیم فشـار چقـدر زیـاد اسـت. می دانیـم با چه 
انتظارهایـی روبه رو هسـتیم امـا در عیـن حال خونسـردیم و 
وقتی پـای غرورمان بـه میـان می آید، همیشـه با تمـام توان 
حاضریم و بـرای کشـور و مردم مـان می جنگیم. مقابـل ژاپن 
نشـان دادیم بـا قلبمـان بـازی کردیـم و در بازی هـای بعدی 
هم همیـن کار را انجام خواهیـم داد تا مسـابقات را به بهترین 

شـکل ممکن بـه پایان برسـانیم.

رئیـس فدراسـیون جـودو گفت: تحـت هر شـرایطی 
تـلاش خواهیـم کـرد در المپیک حضـور پیـدا کنیم.

بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، آرش 
میراسماعیلی در حاشیه مراسـم تجدید میثاق جامعه 
ورزش بـا آرمان های امـام راحـل )ره(  گفت: هر سـال 
مراسـم تجدید میثـاق با حضـور جامعـه ورزش انجام 
می شـود. در روزهایـی کـه واقعـا حسـاس اسـت، بـه 
نوعی دشـمنان ایـران کمر بسـته اند و از هر گوشـه ای 
سـعی می کننـد بـه مملکـت ضربـه ای بزنند کـه خدا 
را شـکر موفق نشـدند زیـرا اتحـاد، انسـجام و وحدت 
ملت ایـران همیشـه زبانزد بـوده و اقتـدار و قـدرت ما 
همیشه ثابت شـده است. وی خاطرنشـان کرد: جامعه 
ورزش و مدیـران و مسـئولین ورزش همیشـه در کنار 
ملت هسـتند. ببینید در این روزهای سـخت تیم ملی 
فوتبال کشـورمان چه شـادی را بـه ملت ایـران هدیه 
کرد. آرزوی موفقیـت برای فوتبال کشـورمان در ادامه 
مسیر دارم. میراسـماعیلی درباره وضعیت جودو گفت: 
حال جودو رو به بهبودی اسـت، شـرایط ما از شـهریور 
کـه از تعلیـق بیـرون آمدیـم متفاوت شـد. ما 4 سـال 
را بـرای امتیـاز سـهمیه المپیک از دسـت دادیـم، هر 
چند قول جـدی را از رییـس فدراسـیون جهانی برای 
گرفتن وایلد کارت و حضور در المپیـک گرفتیم. البته 
در ۵ تـا 6 مسـابقه باقی مانـده تلاش خواهیـم کرد که 

تحت هـر شـرایطی در المپیک حضور پیـدا کنیم. این 
حضور یـک اقتدار اسـت زیـرا 4 سـال خواسـتند تا ما 
را بـه نوعـی سـرخورده کنند امـا جـودوی ایران سـر 
آرمـان هـا و ارزش هـای نظـام ایسـتاد و امـروز از این  

موضوع سـربلند اسـت.
وی در پایـان در پاسـخ بـه ایـن پرسـش که آیـا تصور 
میکنیـد بـا ایـن شـرایط جـودو در المپیـک پاریـس 
حضور داشـته باشـد یا خیر؟ افزود: کار سـختی داریم 
چون امتیازات از دسـت رفتـه و ورزشـکاران ما میدان 
ندیده انـد، مـا نهایـت تـلاش خـود را بـرای کسـب 
سـهمیه خواهیـم کـرد امـا اگـر ایـن اتفـاق رخ ندهد 
سـعی مـی کنیـم از طریـق وایلـد کارت در المپیـک 

حضـور پیـدا کنیم.

وینگر تیم ملی فوتبال ایران: 

تا زمانی که به فینال نرسیم، در فینال نیستیم
رئیس فدراسیون جودو: 

برای حضور جودوکاران ایران در المپیک
 تلاش می کنیم

سنا
: ای

س
عک

گزارش
الهام سرگزی 
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خبر
آقاتهرانی:

 لیست جبهه پایداری 
با رفاقت بسته 

نمی شود
رئیـس شـورای مرکـزی جبهـه پایـداری 
گفت: توجهی بـه ایـن نداریم کـه کاندیدا 
جزو جبهه پایداری باشـد یا نباشـد؛ ملاک 
عمـل شایسـتگی افـراد اسـت و رفاقـت و 
آشـنا بـودن در لیسـت جبهـه پایـداری 

جایـی نـدارد.
به گـزارش کاغـذ وطـن به نقـل از ایسـنا، 
مرتضـی  المسـلمین  و  حجت الاسـلام 
آقاتهرانـی در همایـش اعـلام موجودیـت 
سـازمان جوانـان جبهـه پایـداری کـه  در 
دانشـکده پلیمر دانشـگاه امیرکبیر برگزار 
شـد، یادآور شـد: پایان دولت نهـم بود که 
به خاطر مشـکلات سیاسـی که در جامعه 
پیـش آمده بـود بـرای جامعه بـه خصوص 
جوانـان احسـاس خطـر کردیـم، وقتـی 
در جلسـات متعـدد بـه مرحـوم آیـت الله 
مصبـاح ایـن مسـائل را منتقـل کردیـم 
تاکید شـد تشـکیلاتی درسـت کنیـد و در 
ادامـه نام جبهـه پایـداری به خـود گرفت.
وی افـزود: جوانـان رکـن اصلـی فعالیـت 
کشـور  پیشـرفت  موتـور  و  اجتماعـی  
هسـتند. بـه توصیه آیـت الله مصبـاح برای 
ادامه مسـیر به سـراغ جوانان رفتیـم و کم 
کـم مجمـع جوانـان و بعـد از آن سـازمان 
جوانـان جبهه پایـداری تشـکیل شـد. در 
جبهـه پایـداری بـر روی جوانان باز اسـت 
و در انتخابـات اخیر مجمـع عمومی تعداد 
جوانـان بیشـتری بـه جمع مـا پیوسـتند.
وی در ادامـه بـا اشـاره بـه آیـه ای از قرآن، 
گفـت: تعاون در امـور اجتماعـی، فرهنگی 
مـا بسـیار سـفارش شـده اسـت. یکـی از 
خواسـته هـای مـا از سـازمان جوانـان 
جبهه پایـداری انقلاب اسـلامی جـدای از 
گسـترش تشـکیلات خود در اقصـی نقاط 

کشـور عمـل بـه توصیـه قرآن اسـت.
آقاتهرانـی اظهـار کـرد: ادعـا نداریـم همه 
کارهـای مـا درسـت اسـت ولـی تـلاش 
می کنیـم تقـوا داشـته باشـیم و سـکولار 
نباشـیم، ولایتمـدار باشـیم امـا ادعـای 
عصمـت هـم نداریـم. در تبلیغـات مجلس 
اولیـن اصـل مـا این اسـت کـه یکدیگـر را 
تخریب نکنیـم. در بیـن همه تشـکل های 
سیاسـی تنهـا تشـکیلاتی کـه همه بـا آن 
مخالفنـد و تخریبـش می کننـد جبهـه 
پایـداری اسـت و این بـه دلیل پایـداری بر 

اصـول اسـلام و انقـلاب اسـت.
رئیـس شـورای مرکـزی جبهـه پایـداری 
گفـت:  مـا محکـم ایسـتاده ایم و خواهیـم 
ایسـتاد. مرام نامـه جبهـه پایـداری مبتنی 
بـر بندگی خدا اسـت نـه بندگـی غیرخدا، 
توجـه مـا در جبهـه پایـداری بـه دو اصل 
اساسـی در انقلاب اسـلامی یعنـی مردم و 

ولایـت فقیه اسـت.

قالیباف: 

قوه قضائیه با اقتدار 
می تواند ترک فعل ها 

و خطاها را به موقع 
کنترل کند

رئیس مجلس شـورای اسـلامی گفـت: ما 
مسـئولان و نخبـگان جامعـه بایـد بـه این 
موضـوع توجـه کنیـم کـه یـک فاصلـه ای 
بیـن بایدهـا و واقعیت هـای جامعـه وجود 

دارد کـه بایـد آن را جبـران کنیم.
به گـزارش کاغـذ وطـن به نقـل از ایسـنا، 
محمدباقـر قالیبـاف در همایـش ملـی 
اندیشـه هـای قضایی رهبـر انقـلاب، بیان 
کـرد: امـام مـا بـا ایمـان بـه خـدا و ایمان 
به مـردم و بـا اراده قـوی و مسـتحکم خود 
برای خدا تـلاش کردند. کلامی جـز در راه 
خدا بیـان نکردند و گامـی جـز در راه خدا 
برنداشـتند و ثمـره ایـن مجاهـدت آزادی 
ایـن ملـت و عـزت و شـرف و بزرگـی برای 
امـت اسـلامی شـد. وی در ادامـه اظهـار 
کـرد: هرگـز از ایـن نیـز غفلـت نداریم که 
مـا مسـئولین و نخبـگان جامعـه بایـد بـه 
ایـن موضـوع مهـم هـم توجـه کنیـم کـه 
یـک فاصلـه ای بیـن بایدهـا و واقعیـت 
هـای امـروز مـا مخصوصـا در عرصـه های 
مسـائل اقتصـادی و فرهنگـی وجـود دارد 
که باید آن را جبران کنیـم. رئیس مجلس 
شـورای اسـلامی، تصریح کرد: مـا مدیون 
مجاهدت و تلاش پابرهنگان هسـتیم. این 
هم وظیفـه ماسـت. اگـر ایـن اشـکال هم 
بـه وجود آمـده اسـت، ریشـه آن در فاصله 
گرفتـن از مبانی و اصول انقلاب اسـلامی و 
اندیشـه های سیاسـی حضرت امام اسـت.
وی افـزود: قـوه قضاییـه نقـش بسـیار 
برجسـته و کلیـدی دارد کـه بایـد بـه آن 
توجـه کنیـم. در خـود قانـون اساسـی 
بـرای قـوه قضاییـه بـار گـران، حسـاس، 
دقیـق و مهمی بـرای حکومت اسـلامی بر 
دوش قـوه قضاییه اسـت و نقـش کلیدی و 
اساسـی در اینجـا بر عهـده این قوه اسـت.
رئیـس مجلـس در ادامـه تاکیـد کـرد: به 
هـر حـال فلسـفه اسـلام، عـدل و عدالـت 
اسـت. مهـم تریـن موضـوع بشـریت و بـه 
ویـژه در جامعـه اسـلامی این امر اسـت به 
تعبیر برخـی از بزرگان اگر عدالت مسـتقر 
نشـود، بقیـه احـکام معطـل خواهنـد بود. 
موضـوع عدالـت بسـیار مهـم و اساسـی 
اسـت. یکـی از معیارهـای مشـروعیت که 
حضـرت آقـا نیـز بـر ایـن موضـوع تاکیـد 
داشـتند. یعنـی بـه همـان میـزان کـه بـر 
اقتـدار قضایی و پیاده سـازی کارهـا تاکید 
داشـتند، بر ایـن مهـم نیـز تاکیـد کردند.

انتقادات صریح مجید انصاری از ردصلاحیت ها در 
انتخابات خبرگان:

افراد که آبروی خود را از 
جوی آب نگرفته اند

مجیـد انصـاری، عضـو مجمـع روحانیـون مبـارز، گفـت: افـراد 
متعـددی را در حـوزه می شناسـم کـه اگـر باسـوادتر از برخـی از 
اعضـای شـورای نگهبـان در فقـه و اصـول نباشـند، کمتـر از آنها 
نبودند امـا اطلاعات شـان در حـوزه مسـائل سیاسـی، اجتماعی و 
مدیریـت که اسـاس کار خبـرگان رهبـری اسـت، حتماً بیشـتر از 
برخی اعضای شـورای نگهبـان بوده امـا همین افـراد ردصلاحیت 
شـدند یا دعوت به امتحـان شـدند و اصلًا بـه آنها برخورده اسـت.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از خبرآنلایـن، حجت الاسـلام 
مجید انصاری، عضو شـاخص مجمع روحانیون مبـارز در مصاحبه 
اخیر خود در کافه خبـر خبرآنلاین، در خصـوص انتخابات مجلس 
خبـرگان و رد صلاحیـت هـای شـورای نگهبـان گفـت: بـه دلیل 
برخـورد بـد و رد صلاحیت هایـی کـه در انتخابـات ادوار سـابق 
مجلس خبـرگان انجـام دادنـد، در ایـن دوره از انتخابـات مجلس 
خبرگان تعـداد زیادی به هیچ وجه حاضر نشـدند اسـم بنویسـند 
چـرا کـه آبـروی خودشـان را کـه از جـوی آب نگرفته انـد. کمـا 
اینکـه سـید حسـن آقـا در انتخابـات ایـن دوره مجلـس خبرگان 

ثبت نـام نکـرد.
وی افـزود: علاوه بـر او افـراد متعـددی را در حوزه می شناسـم که 
اگـر باسـوادتر از برخی از اعضـای شـورای نگهبان در فقـه و اصول 
نباشـند، کمتر از آنهـا نبودنـد اما اطلاعات شـان در حوزه مسـائل 
سیاسـی، اجتماعـی و مدیریـت کـه اسـاس کار خبـرگان رهبری 
اسـت، حتمـاً بیشـتر از برخی اعضـای شـورای نگهبـان بـوده اما 
همیـن افـراد ردصلاحیت شـدند یـا دعـوت بـه امتحان شـدند و 

اصلًا بـه آنهـا برخورده اسـت.
انصاریان خاطرنشـان کرد: اگـر قرار اسـت همه با امتحان باشـند، 
پس خود آقایـان هم بایـد بیایند آنجـا امتحـان بدهند و اگـر قرار 
بـر امتحان نیسـت، حوزه حسـاب و کتاب دارد و کسـی که سـطح 
چهـار را خوانـده بپذیریـد و یـا روش دیگـر این اسـت کـه مراجع 
تقلید حـوزه آن فـرد را تایید کنند چـرا که در حـوزه مراجع عظام 
داریـم، اگـر دو یا چهـار مرجـع تقلیـد صلاحیـت علمی کسـی را 
امضـا کردند، به امضـای این چهـار مرجع تقلیـد به انـدازه امضای 
سـه نفـر شـاگردان آنهـا در شـورای نگهبـان نیسـت کـه وقعـی 

بگذارنـد؟! لـذا این رفتـار دوگانه اسـت.
عضو مجمـع روحانیـون مبـارز در ادامه گفـت: شـهادت یک عضو 
شـورای نگهبان موجب قبولـی بـدون امتحان یک فرد می شـود و 

از آن طرف افـرادی دعـوت به امتحان می شـوند.
انصاریـان تصریـح کـرد: در مجمـوع ایـن معیارهـای چندگانه آن 
هم در نهـادی مانند شـورای نگهبان که قرار اسـت مظهـر عدالت، 
مظهر نظـم، مظهـر قانـون و مظهـر بی طرفـی باشـد، قابـل قبول 
نیسـت. مـوارد مذکـور اشـکالاتی اسـت کـه در قضیـه انتخابـات 
مجلـس خبـرگان وجـود دارد. نکتـه نهایـی در مـورد انتخابـات 
مجلـس خبـرگان ایـن اسـت کـه در بعضـی از شهرسـتان ها کـه 
قبلًا انتخابـات برگزار شـده در حوزه ای کـه یک نفر می خواسـت، 
فقط یـک نفر کاندیدا داشـت. حـالا آیین نامـه را عـوض کرده اند و 

گفته انـد حداقـل بایـد دو برابـر ظرفیـت داوطلب باشـد.

خبر

کاغذ سیاست
عضو شورای وحدت: 

اصلاح طلبان نیروهای قَدر خود را از شهرستان ها 
به مجلس می فرستند 

گزارش
ایرنا

لالـه افتخـاری، عضـو شـورای وحـدت اصولگرایـان 
می گویـد: شـورای وحدت بـا توجه بـه زنـان توانمندی 
کـه دارد، حداقل حضور زنـان در لیسـت های انتخاباتی 
را ۷ نفـر اعـلام کـرده و از این جهـت رکورد زده اسـت.
به گـزارش کاغذ وطـن به نقـل از خبرآنلاین،  »لیسـت 
۳۰ نفـره بـه مـردم معرفـی می کنیـم«،»2۹ واگـن 
پشـت خـود می بندم«،»اگـر بنـا باشـد مـا لیسـت 
۳۰ نفـره بدهیـم، همـه ایـن ۳۰ نفـر وارد مجلـس 
می شوند.«،»شـورای وحـدت در انتخابـات مجلـس 
شورای اسـلامی در سراسر کشـور لیست مسـتقل ارائه 
می دهـد.« و ... اینهـا برخـی از اظهاراتـی اسـت کـه در 
مدت زمـان کمتر از یک مـاه مانده بـه انتخابات مجلس 
دوازدهـم از جریـان اصولگرا شـنیده می شـود و به نظر 
می رسـد زمین بی رقیب انتخابات، طمـع اصولگرایان را 
به انـدازه ای افزایـش داده که آنهـا نه تنها بـا اطمینان از 
رأی آوردن لیست های شـخصی صحبت می کنند بلکه 
این اطمینان خاطـر منجر شـده اصولگرایان پـا را فراتر 
بگذارنـد و این بـار از تـک رأی هـا بگویند و اعـلام کنند 
حتـی بـدون حضـور در لیسـت و با پشـتوانه تـک رأی 

موفـق بـه حضـور در مجلس آینـده می شـوند.
چنانچـه بـه تازگـی باهنـر از جزئیـات جلسـه 
جامعه اسـلامی مهندسـین بـا حضـور قالیباف 
روایـت کرده و گفته کـه او در این جلسـه مدعی 
شـده »من در انتخابـات قبلـی، 300 هـزار تک 
رأی داشـتم.« افزایش تعداد مدعیـان برای ارائه 
لیسـت و از طرفی مطرح شـدن تـک رأی ها آن 
هم از جانب چهره هایـی نظیر قالیبـاف منجر به 
شـکل گیری این پرسـش می شـود که در نهایت 
وضعیت اصولگرایـان در انتخابات آینـده به چه 

صـورت خواهـد بود؟
آیا خالی بودن میـدان از رقیب در نهایـت اصولگرایان را 
به سـمت چند لیسـته شـدن سـوق می دهد؟ در پاسخ 
به ایـن پرسـش لالـه افتخـاری، عضـو شـورای وحدت 
اصولگرایـان در گفتگـو بـا خبرگـزاری خبرآنلایـن 
میـدان را بـدون رقیـب نمی دانـد و می گویـد لیدرهای 
اصلاح طلـب از اسـتان ها وارد مجلـس خواهند شـد و از 
آن طـرف سـایر اصلاح طلبـان در تهـران با لیسـت وارد 

میـدان خواهند شـد.
او در ادامـه ضمـن ابـراز امیـدواری بـرای بـه وحـدت 
رسـیدن اصولگرایان بـه ادعاها مبنـی بر اینکـه از میان 

گروه هـای اصولگـرا شـورای ائتـلاف بیـش از بقیـه بـه 
دنبال حضور زنان در لیسـت های انتخاباتی است، پاسخ 
می دهـد و می گویـد ظرفیتی که شـورای وحـدت برای 
حضور زنان در نظـر گرفته بسـیار بالاتـر از آن ظرفیتی 

اسـت که شـورای ائتـلاف مدنظر قـرار داده اسـت.
در ادامـه گفتگوی بـا لاله افتخـاری، عضو هیئـت عالی 

شـورای وحـدت را می خوانید:
خانـم افتخـاری! ارزیابـی شـما از حـال و هوای 
انتخاباتـی در اردوگاه اصولگرایـان چیسـت؟ 
احتمـال وحـدت در لیسـت را چقدر جـدی می 

بینیـد؟
وضعیت تا روز آخر دقیقاً مشـخص نمی شـود و بسیاری 
از مواقـع گمانه زنی هـا آن مـوردی کـه اتفـاق می افتد، 
نیسـت، کمـا اینکـه در انتخابـات قبـل رقیـب گفت ما 
انتخابـات را تحریـم می کنیـم امـا محکـم بـه میـدان 
آمـد. در مجمـوع امیـدوار هسـتیم کـه همـه جناح هـا 
وارد عرصه رقابت شـوند که این انتخابات پرشـور باشد.

مورد دیگـر اینکـه الحمدالله نامـزد از همـه جناح ها کم 
نیسـت و نامزد فراوان اسـت، از این رو انتظار داریم همه 
وارد عرصـه انتخابـات شـوند البتـه امـکان دارد جنـاح 
رقیب به ظاهر نیروهای قدر و شـناخته شـده خود را به 
استان ها و شهرسـتان های مختلف بفرسـتد که بتوانند 
لیدر شـوند امـا تصـور ما نبایـد این باشـد کـه رقیب در 
تهـران و کلان شـهرها هیـچ اقدامـی انجـام نمی دهند 
چراکـه آنهـا افـرادی را بـرای ورود بـه مجلـس در نظر 
دارنـد. اصل ایـن اسـت کـه افزایش مشـارکت داشـته 
باشـیم و نیروهـای انقـلاب در تهیـه لیسـت بتوانند به 
همگرایـی و همفکـری برسـند و آن وحـدت و انسـجام 

بین آنهـا شـکل بگیرد.

بزرگترین راهکار برای وحدت میان 
اصولگرایان

در حـال حاضر چـه مانعـی بـر سـر راه وحدت 
اصولگرایـان بـرای ارائه لیسـت وجـود دارد؟

از مانـع بگذریـم، بزرگترین راهـکار برای وحـدت میان 
اصولگرایـان ایـن اسـت شـاخص هایی کـه هـم امـام 
خمینـی )ره( و هـم مقام معظـم رهبـری بـر آن تاکید 
کردنـد و هـم در آموزه هـای دینـی مـا آمـده، را در نظر 
بگیریـم و وقتـی براسـاس ایـن شـاخصه ها نیروهـای 
موثـر و تحول آفرین را شناسـایی کردیـم، اولویت بندی 
کرده سـپس از بیـن خوب هـا، خوب ترها کـه می توانند 
بیشـتر خدمـت کننـد، انتخـاب شـوند در این شـرایط 

مابقـی افـراد جـا می مانند.

در حـال بیـش از 12، 1۳ هـزار نیـرو داریـم کـه تاییـد 
صلاحیـت شـده و در حال فعالیـت هسـتند در صورتی 

که بـرای مجلـس 2۹۰ نفـر نیـرو نیـاز داریم.

به دنبال ادغام احزاب نیستیم
اخیـراً قالیبـاف از تک رأی هـا سـخن بـه میان 
آورده و از طرفـی زمزمه هایی از جبهـه پایداری 
شـنیده می شـود کـه می خواهند لیسـت جدا 
بدهنـد، به نظـر شـما فردگرایی تـا چـه اندازه 
می توانـد بـه عنـوان آفتـی بـرای وحـدت 

اصولگرایـان محسـوب شـود؟
پاسـخ کلی بنده آیه 62 سـوره نور اسـت کـه می فرماید 
» مؤمنـان حقیقـی آنهایـی هسـتند کـه بـه خـدا و 
رسـولش ایمان )و انقیاد کامل( دارند و هـرگاه در کاری 
اجتماعشـان به حضـور رسـول )صلـّی الّله علیـه و آله و 
سـلّم( لازم باشـد حاضر آیند و تا اجـازه نخواهند هرگز 

از محضـر او بیـرون نمی رونـد.«
بنابرایـن انتخابـات امـر جامـع، فراگیر و محـل اجتماع 
افراد اسـت لـذا نیـاز به خـرد جمعـی و همگرایـی دارد 
که افراد کثـرت خود را بـه وحدت برسـند. صحبت این 
نیسـت که احزاب در هـم ادغام شـوند بلکـه می گوییم 
همه در عیـن حال که بسـیار زیبا کثـرت دارنـد اما این 
زیبای وقتی خود را نشـان می دهد که در کلان شـهرها 
وحدت صد در صد یا نسـبی در لیسـت داشـته باشـند.

شـورای وحدت رکورد حضور زنان در لیسـت انتخاباتی 
را زده است

برنامه ریزی شـورای وحـدت برای حضـور زنان 
در لیسـت انتخاباتـی چیسـت؟ برخـی اعضای 
شـورای ائتلاف مدعی هستند بیشـترین تاکید 
بر سهم زنان در لیسـت از سـوی این شوراست.
بنده چنیـن مـوردی را نشـنیدم و از طرفـی تجربه هم 
مـورد دیگـری را نشـان داد، مـورد دیگر اینکه شـورای 
وحـدت با توجـه بـه زنـان توانمنـدی کـه دارد، حداقل 
حضـور زنـان در لیسـت های انتخاباتـی را ۷ نفـر اعلام 
کـرده و از ایـن جهـت رکـورد زده اسـت کمـا اینکه در 
انتخابات گذشـته در لیسـت تهـران فقـط ۵ زن حضور 
داشـتند که البتـه یکـی از آنها بـه رحمت خـدا رفت اما 
براسـاس مصوبه هیئت عالی شـورای وحدت حداقل ۷ 

زن باید در لیسـت حضور داشـته باشـد.
علاوه بـر این مصوب شـده کـه 1۰ نفر جوان در لیسـت 
حضور داشـته باشـند کـه در مـودر جوانـان هم بـه این 
نکته اشـاره نشـده که حتماً مـرد باشـند و یـا زن، لذا از 
بین جوانـان امکان دارد زنان هم حضور داشـته باشـند، 
بنابراین تعداد زنان در لیسـت شـورای وحدت می تواند 
افزایش پیدا کنـد، در مجموع آنچه که شـنیده شـده با 

واقعیت تفـاوت دارد.
امـروز یک رسـانه اعـلام کـرد شـورای وحدت 
در انتخابات مجلس شـورای اسـلامی در سراسر 
کشـور لیسـت مسـتقل ارائه می دهد، این خبر 

صحت دارد؟
شـورای وحدت لیسـت خود را دارد اما در حـال رایزنی 

با سـایر گروه هـای اصولگرا اسـت.

سنا
: ای

س
عک

بهـادری جهرمی بـه عنـوان سـخنگوی دولت از 
مجلس خواسـت کـه خط قرمـز رشـد اقتصادی 
8 درصدی و جلوگیـری از افزایش تـورم را رعایت 
کند. به گزارش کاغـذ وطن به نقل از ایسـنا، علی 
بهادری جهرمی در نشسـت خبری هفتگی خود 
در پاسـخ به پرسشـی دربـاره برنامه دولـت برای 
رفع ناترازی بودجه، گفت: طبق گزارش سـازمان 
برنامـه و بودجـه ناترازی هـا بـه دلیـل تغییـرات 
مجلـس در لایحه بودجـه انجام شـده کـه منابع 
لازم بـرای آن حداقـل 4۰۰ همـت بـرآورد شـده 
کـه عـدد بسـیار بالایی اسـت و بـه نوعی شـاکله 
کلی بودجـه را تحت تاثیر قـرار داده اسـت. یعنی 
حـدود یک پنجم بودجه بـا مصارفی مواجه شـده 
کـه منابعی بـرای آن در نظر گرفته نشـده اسـت.
خط قرمز همه ما رشد اقتصادی 8 درصدی و 

جلوگیری از افزایش تورم باشد
سخنگوی دولت یادآور شد: کسـری بودجه یکی 
از عوامل اصلی ایجاد تورم و دیگر مشـکلات است 
و انتظار می رود با همکاری و تعامل و کارشناسـی 
بیشـتر این موارد را بهتر بررسـی کنیـم. بهادری 
جهرمی گفـت: همچنـان در مجلـس فرصت در 
ایـن زمینـه  باقـی اسـت و به عنـوان سـخنگوی 
دولت از مجلـس خواهش می کنم کـه خط قرمز 
همه ما رشـد اقتصادی 8 درصـدی و جلوگیری از 

افزایش تورم باشـد.
سیاست افزایش عرضه یا تولید بنزین ؛ 

برنامه دولت برای رفع ناترازی
دبیر هیئـت دولت در پاسـخ بـه پرسشـی درباره 
برنامه دولت بـرای رفع ناتـرازی در مصرف بنزین، 
گفت: اسـتاندارد مصرف ما در حوزه های مختلف 
انرژی مقداری بالاسـت. بـرای حل ایـن ناترازی، 
سیاست دولت غیرقیمتی بوده اسـت و در همین 
راسـتا با جدیـت پیـش مـی رود. اولین سیاسـت 

افزایش عرضه یـا تولید بنزین اسـت.

وی افـزود: مثـلًا فقـط فـاز 14 پالایشـگاه پارس 
جنوبی با سـرمایه گذاری 2.۷ میلیـارد دلاری، به 
بهره برداری رسید و ۵۰ میلیون مترمکعب در روز 
به افزایـش تولید رسـید. بـا سـرمایه گذاری های 
متعـدد در خـوراک نفـت و میعانـات گازی 
پالایشـگاه ها بـه ۵ درصـد افزایش در طول سـال 
گذشـته رسـیدیم. بهـادری جهرمی یادآور شـد: 
تولید بنزین در دو سـال گذشـته افزایش داشـته 
اسـت امـا سـرعت یا نـرخ رشـد مصـرف هـم در 
دولت بالاسـت. همزمان دولت هم مسیر افزایش 
تولید را با سـرعت پیـش می برد و هم مسـیرهای 
کنترل غیر قیمتـی از جمله جلوگیـری از قاچاق 
که بـه کشـف و برخـورد ۳۰ میلیون لیتـر بنزین 
منجر شـده را پیـش می بـرد. دبیر هیئـت دولت 
گفـت: در عمـوم ایـام سـال تـرازی در تولیـد و 
مصـرف دارنـد. مگـر زمانـی کـه در اوج مصـرف 
باشـیم یـا زمانـی کـه پالایشـگاه در اورهـال قرار 
دارد، نیـاز می شـود از روش هـای مختلفـی برای 
پرکردن مخـازن، ذخیره سـازی یا جبـران تولید 

آن پالایشـگاه، اسـتفاده شود.
دستور رئیس جمهور برای واگذاری پروژه ها 

به بخش خصوصی
سـخنگوی دولـت در پاسـخ بـه پرسشـی درباره 
مشـارکت بخش خصوصـی در حوزه هـای نفتی، 
گفـت: پیـش از این رویکـرد غلط نـگاه بـه بیرون 
و بی توجهی بـه ظرفیت هـای داخلی حاکـم بود. 
در ایـن دولت نـگاه بـه درون در پیشـبرد پروژه ها 
جایگزین نگاه به بیرون شـده اسـت و پیرو بیانات 
رهبر انقـلاب، دولت اهتمـام ویژه ای بـه واگذاری 
پروژه ها به بخـش خصوصـی دارد. رئیس جمهور 
هم دسـتور ویـژه ای مبنـی بـر بازنگـری رویکرد 
واگذاری پروژه ها به سـمت این که هرچه بیشـتر 

از بخش خصوصی اسـتفاده شـود، داده اسـت.
وی بـا بیـان این کـه »فراینـد مناقصه هـا معمولاً 
4۰ مـاه طول می کشـید«، یـادآور شـد: در دولت 
سـیزدهم یعنی در همین مدت کمتـر از 4۰ ماه، 

6 قـرارداد بـرای توسـعه ۷ میـدان نفتـی و گازی 
بـه ارزش 4 و نیـم میلیـارد دلار منعقـد، تنفیـذ 
و عملیـات اجرایـی آن انجام شـده اسـت کـه در 
نتیجه آن 1۹۰ هزار بشـکه به تولید کشور افزوده 
شـده اسـت. بهـادری جهرمـی گفـت: همچنین 
۵ قرارداد بـرای 8 میدان نفتـی و گازی بـه ارزش 
14 میلیارد دلار تا پایان امسـال منعقد می شـود 
که تقریبـاً در همـه ایـن قراردادها طرف حسـاب 
ما بخـش خصوصـی خواهد بـود و در نتیجـه این 
قراردادهـا، انتظار داریم که ۳۹۰ هزار بشـکه نفت 
و ۳۰ میلیـون متـر مکعـب گاز به ظرفیـت تولید 

کشـور افزوده شـود.
تصویب آیین نامه اجرایی ماده 24 قانون 

بهبود محیط کسب وکار
دبیـر هیئـت دولـت در بخـش دیگـری از ایـن 
نشسـت بـا اعـلام تصویـب آیین نامـه اجرایـی 
مـاده 24 قانون بهبـود محیط کسـب وکار، اظهار 
کـرد: یکـی از دغدغه هـای مهـم و بجـای بخش 
خصوصی، تغییـرات یک شـبه و مکرر مقـررات و 
دسـتورالعمل ها بـود. رفـع ایـن دغدغه در سـال 
۹۰ در مـاده 24 قانـون بهبود محیط کسـب وکار 
پیش بینی شـد، اما عمـلا اجرایـی نشـد؛ چراکه 
دسـتگاه ها به بهانه هـای واهـی و ذکـر مـواردی 
همچون محرمانگی از اجرای آن سـر باز می زدند.
سـخنگوی دولـت گفـت: اکنـون و بـا تصویـب 
آیین نامـه اجرایی مـاده 24 در دولت، دسـتگاه ها 
مکلف شـده اند قوانین و دسـتورالعمل هایی را که 
برای فعالیت های بخش خصوصـی دارای اهمیت 

اسـت، پیش از اجرایی شـدن، منتشـر کنند.
وی ادامـه داد: در تدویـن ایـن آیین نامـه نظرات 
فعالان بخـش خصوصـی، اتاق ها و دسـتگاه های 
متولـی گرفتـه شـده اسـت. ایـن آیین نامـه بـه 
پیش بینی پذیـر کـردن اقتصـاد و ایجـاد فضـای 
آرامـش و ثبـات بـرای فعـالان اقتصـادی کمک 
شـایانی می کنـد. بهـادری جهرمـی یـادآور 
شـد: پیـش از ایـن هـم دولـت در راسـتای رفـع 

دغدغه هـای فعـالان اقتصـادی اقداماتـی انجام 
داده بـود. اصـلاح فرآیندهـای گمرکـی و نصـف 
شدن دسـتورالعمل های گمرکی، ارتقاء شاخص 
امنیت سـرمایه گذاری و مقررات زدایی و تسهیل 
صـدور مجوزهـا کـه طبـق آن در حـال حاضـر 
امکان صـدور ۹۷ درصـد مجوزهای کسـب وکار 
در بسـتر درگاه ملی مجوزهـا وجـود دارد، از این 

مـوارد اسـت.
دفتر هیئت دولت در 12 عنوان شغلی اقدام 

به جذب نخبگان می کند
دبیر هیئـت دولت در پاسـخ بـه پرسشـی درباره 
اقدامات دولت برای جـذب و بکارگیری نخبگان، 
اظهار کرد: سـازمان اداری استخدامی مجوزهای 
لازم بـرای جـذب نخبـگان طبق مصوبه شـورای 
عالـی انقـلاب فرهنگـی را صـادر کـرده و جـذب 
16۰ نخبه از سـوی سـازمان برنامه تامین اعتبار 
شـده اسـت. وی افـزود: عـلاوه  بـر اجرایی شـدن 
مصوبه شـورای عالی انقـلاب فرهنگی، سـومین 
فراخوان جـذب نخبگان در دسـتگاه های اجرایی 
هم منتشـر شـده اسـت. دفتـر هیئت دولـت نیز 
در 12 عنـوان شـغلی اقـدام بـه جـذب نخبـگان 
می کند. رشـد 8 برابری اشـتغال در شـرکت های 
دانش بنیـان از جمله اقدامـات دولت در راسـتای 

حمایـت از نخبگان اسـت.
2400 پروژه به ارزش 410 هزار میلیارد تومان 

در دهه فجر افتتاح می شود
بهـادری جهرمی در پاسـخ بـه پرسشـی درباره 
برنامـه دولـت بـرای بهره بـرداری از پروژه هـا 
در »دهـه فجـر«، اظهـار کـرد: 24۰۰ پـروژه 
بـه ارزش 41۰ هـزار میلیـارد تومـان در دهـه 
فجـر افتتـاح می شـود. بخشـی از ایـن طرح هـا 
و پروژه هـا افتتـاح شـده و بقیـه نیـز تـا پایـان 
دهـه فجـر افتتـاح خواهنـد شـد. از ایـن میان، 
1۵ طـرح مربـوط بـه وزارت نفـت بـا مجمـوع 
سـرمایه گذاری 2.2 میلیـارد دلاری اسـت کـه 
موجب افزایـش تولید گاز و نفت و گازرسـانی به 

شـهرها و روسـتاها خواهد شـد. تمامی اعضای 
هیئت وزیـران نیز در دهـه فجر حداقـل به یک 

اسـتان سـفر می کننـد.
فجرانه کالابرگ الکترونیکی؛ هر فرد 

یارانه بگیر می تواند تا 620 هزارتومان از 
کالابرگ استفاده کند

وی بـا بیـان این کـه »تولید نفـت خـام در دهه 
فجر ۵۰ هـزار بشـکه در روز افزایـش می یابد«، 
ادامـه داد: تولیـد گاز خام 8 میلیـون مترمکعب 
در روز و ظرفیـت پتروشـیمی ۳.4 میلیـون تن 
در سـال افزایـش خواهـد یافـت. گازرسـانی به 
بیش از هـزار روسـتا، 1۳ شـهر و 2۵18 صنعت 
جدیـد انجـام می شـود. دبیـر هیئـت دولـت 
بـا بیـان این کـه در طـرح »فجرانـه کالابـرگ 
الکترونیکـی«، بـه هـر فـرد 62۰ هزارتومـان 
یارانه تعلـق می گیرد، اعـلام کـرد: در این طرح 
در صـورت اسـتفاده از کالابرگ و خرید از سـبد 
غذایـی مـورد تاییـد وزارت کار، بـه مبلـغ 22۰ 
هـزار تومان، بـه ازای هـر فـرد یارانه بگیـر مبلغ 
4۰۰ هزارتومـان کالابـرگ افـزوده می شـود. 
یعنـی هـر فـرد یارانه بگیـر می توانـد تـا 62۰ 

هزارتومـان از کالابـرگ اسـتفاده کنـد.

بورسیه های شغلی و دولتی، جذب ویژه 
نخبگان در دستگاه ها

بهادری جهرمی بـا تاکید بر این که »تـلاش دولت 
رعایت عدالـت در اسـتخدام و جـذب نیـروی کار 
اسـت«، اظهار کـرد: دولت 6 مسـیر در ایـن زمینه 
در پیش گرفتـه و روش های اسـتخدامی بر مبنای 
آزموی های فراگیـر و عمومی را در دسـتور کار قرار 
داده اسـت. سـه آزمـون فراگیـر و هشـت آزمـون 
نیـز به صـورت اختصاصـی برگزار شـده اسـت که 
بیـش از 12۰ هـزار نفـر ظرفیـت اسـتخدام ایـن 
آزمون هـای اسـتخدامی اسـت. سـخنگوی دولت 
ادامـه داد: ایجـاد سـامانه جسـت وجوی شـغل در 
وزارت کار کـه در حـوزه اشـتغال بخش خصوصی 
و به منظور دسترسـی آسـان و برابر آحـاد جامعه، 
سامانه جسـتجوی شـغل در وزارت کار فعال شد، 
از دیگـر اقدامات دولـت در زمینـه ایجاد اشـتغال 
است. در این سامانه فرصت های شغلی کارآفرینان 
بخش خصوصـی در معرض دید عمـوم کارجویان 
قرار می گیـرد؛ بـه ویـژه مجموعه هایی کـه دولت 
حمایت هـای تسـهیلات از آنـان داشـته اسـت از 
طریـق ایـن سـامانه هدایت می شـوند کـه جذب 
نیـروی کار نیز بـه صـورت عادلانه صـورت گیرد.

سخنگوی دولت در نشست هفتگی مطرح کرد

درخواست از مجلس برای جلوگیری از افزایش تورم

سنا
: ای

س
عک

گزارش
ایسنا

آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی نوبت اول  شرکت تعاونی روستایی مهرگان سقدر
 با شماره شناسه 10630004711 و شماره ثبت 34

به اطـلاع اعضا/ نمایندگان گروه های تعاونی شـرکت تعاونی روسـتایی مهرگان سـقدر  می رسـاند به اسـتناد مـاده  ۳4 اساسـنامه شـرکتهای تعاونی روسـتایی و ماده 26 قانـون تعاونی 
های سـال 1۳۵۰ مجمع عمومی عادی نوبت اول   شـرکت سـاعت 8 صبـح روز پنجشـنبه تاریـخ 14۰2/12/۰۳ در محل  دفتر شـرکت  برگـزار خواهد شـد. از کلیه اعضا)سـهامداران( 
شرکت تعاونی روسـتایی مهرگان سـقدر دعوت می شـود با در دست داشـتن مدراک شناسـایی در تاریخ و سـاعت تعیین شـده در محل یادشـده حضور به هم رسـانند. اعضاء می توانند 
از ده روز پیش از تشـکیل مجمع عمومی در دفتر کار شـرکت حاضر و اطلاعات لازم را در خصوص گزارش هیأت مدیره، بازرسـان و ترازنامه و حسـاب سـود و زیان و هر گونه حساب های 
دیگر کسـب نمایند. همچنیـن در صورتی که حضور عضـوی در مجمع عمومی به عللی میسـر نباشـد می توانـد حق رای خـود را به موجـب وکالت نامه به عضـو دیگری واگـذار نماید در 

این صـورت هیچ عضـوی نمی تواند عـلاوه بر رأی خـود بیش از سـه رای با وکالت داشـته باشـد. همراه داشـتن وکالت نامه و مـدرک عضویـت وکالت دهنده الزامی اسـت.
دستور جلسه :

1.     استماع گزارش هیأت مدیره، بازرسان و گزارش حسابرسی
2.     انتخاب اعضای اصلی و علی البدل هیأت مدیره برای مدت سه سال مالی

۳.     انتخاب بازرسان شرکت برای مدت یک سال مالی
4.     تصمیم گیری در مورد برنامه و بودجه سال مالی 14۰۳

۵.     تصمیم گیری در خصوص عملیات سال گذشته و تعیین خط مشی آتی شرکت
6.   تصویب آئین نامه معاملاتی ، آئین نامه جبران زحمات، آئین نامه استخدامی و اختیارات مدیر عامل

-   ضمناً افرادی کـه تمایل بـه کاندیدای هیئت مدیره شـرکت را دارنـد یک هفته قبـل از برگزاری مجمع درخواسـت خـود را به همراه کپـی شناسـنامه و کارت ملی ،گواهی عدم سـوء 
پیشـینه و آخرین مدرک تحصیلی را بـه اداره شهرسـتان تحویل نمایند.

رئیس هیات مدیره  شرکت تعاونی روستایی مهرگان سقدر

آگهی فراخوان ثبت نام اعضاء داوطلب عضویت 
در هیئت مدیره و بازرس اتحادیه های صنفی 

کشاورزی جیرفت
 ) مرحله دوم(

 بـه اطـلاع کلیـه اعضـای محتـرم دارنـده پروانـه کسـب 
کشـاورزی معتبر تحت پوشـش نظـام صنفی شهرسـتان 
جیرفـت مـی رسـاند بـا توجـه بـه انصـراف یکـی از 
کاندیداهـای اتحادیـه دام، طیـور و زنبـور عسـل و عـدم 
حد نصـاب اعضای هیئـت مدیـره اتحادیه زراعـت و منابع 
طبیعـی شهرسـتان جیرفـت از متقاضیـان ثبـت نـام در 
هیئـت مدیـره و بازرسـی اتحادیه فـوق که دارای شـرایط 
مـی باشـند از تاریـخ چهارشـنبه 14۰2/11/18 لغایـت 
شـنبه 14۰2/11/28 به نشـانی جیرفـت سـازمان تعاون 
روسـتایی جنـوب کرمـان (دفتر نظـام صنفی شهرسـتان 
جیرفـت) نسـبت بـه تکمیـل فـرم درخواسـت و تحویـل 

مـدارک مراجعـه نماینـد. 
هیئت اجرایی برگزاری انتخابات اتحادیه صنفی کشاورزی 
شهرستان جیرفت

اطلاعیه نیروی شرکتی
شـرکت طـرف قـرارداد تامیـن نیروی 
انسـانی سـازمان تعاون روستایی  قصد 
دارد یـک نفـر نیـروی شـرکتی را برای 
انجـام امـور رایانـه و کامپیوتـر را بعد از 

برگـزاری آزمـون بکارگیـری کند.

لـذا از متقاضیـان محتـرم تقاضا 
را  خـود  پیشـنهادات  می شـود 
تـا تاریـخ 23 بهمـن مـاه 1402 
تعـاون روسـتایی  مدیریـت  بـه 

تسـلیم نماینـد
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عکس نوشت

در راستای امضا تفاهم نامه وزارت راه 
و شهرسازی و ایمیدرو؛

 مشارکت مالی 500 
میلیاردریالی ایمیدرو 

برای احداث پل اسفندقه

 ایمیـدرو و وزارت راه و شهرسـازی 
سـفر  مصوبـه  اجـرای  راسـتای  در 
کرمـان؛  اسـتان  بـه  رئیس جمهـور 
تفاهم نامـه اختصـاص 1۰۰۰ میلیـارد 
ریال بـرای تکمیل احـداث پل اسـفندقه 
جهـت ایجـاد راه دسترسـی بـه معـادن و 
فعال سـازی معـادن ایـن منطقـه را امضا 

کردنـد. 
به گزارش دنیـای معـدن از روابط عمومی 
ایمیـدرو بـه مناسـبت دهـه فجـر حاکی 
اسـت، موضـوع ایـن تفاهم نامـه احـداث 
پل اسـفندقه به طول 1۰۰ متـر و احداث 
مسـیر ورودی و خروجـی پـل بـه طـول 
1۳۰۰ متـر اسـت. در ایـن تفاهم نامـه 
ایمیـدرو صرفـاً مشـارکت مالی تا سـقف 
۵۰۰ میلیـارد ریـال را بـر عهـده خواهـد 
داشـت و عملیـات اجرایـی بـا راهبـری 
راهـداری جنـوب کرمـان انجـام خواهـد 

شـد.

سرپرسـت انتظامـی رودبـار جنوب از دسـتگیری 
عامـل قتـل رخ داده در اوایـل تیرمـاه در ایـن 

شهرسـتان خبـر داد.
نجارزاده در تشـریح این خبـر گفت: اوایـل تیرماه 
در پـی اعـلام وقوع قتـل یک دختـر و پسـر جوان 
در یکـی از مناطـق شهرسـتان رودبـار جنـوب 
موضـوع تحت بررسـی پلیـس آگاهی قـرار گرفت 
و مشـخص شـد ایـن قتـل ریشـه در مسـائل و 

اختلافـات خانوادگـی داشـته اسـت.

 او افـزود: در ایـن راسـتا پی جویی هـای پلیسـی 
برای دسـتگیری قاتل آغاز و در نهایـت عامل وقوع 
ایـن قتل پـس از گذشـت حـدود 6 مـاه در یکی از 
مناطق روسـتایی شهرسـتان دلگان دستگیر شد.

 سرپرسـت انتظامـی رودبـار جنـوب تصریـح 
کـرد: ایـن متهـم کـه بـر سـر برخـی مسـائل و 
اختلاف نظرهـای خانوادگـی مرتکـب ایـن قتـل 
شـده اسـت پس از تکمیل پرونده تحویـل مراجع 

قضایـی شـد.

رئیس پلیـس راهنمایـی و رانندگی اسـتان کرمان 
حواس پرتـی ناشـی از صحبت بـا تلفن همـراه و یا 
هرگونه مشـغولیت فکری هنگام رانندگی را عامل 

مهم وقـوع تصادفات بیـان کرد.
سـرهنگ اسـماعیل خوشـوقت گفت: »هر سـاله 
هـزاران نفـر بـه دلیـل حواس پرتـی در هنـگام 
رانندگـی به شـدت مجروح شـده یـا جان خـود را 
از دسـت می دهنـد و تأثیر ایـن عامـل در حوادث 
رانندگـی اسـتان از جملـه عوامـل مهـم به شـمار 
مـی رود«.  او تاکیـد کـرد: »عـلاوه بـر احتمـال 
بالای وقـوع تصادف بـرای رانندگان حـواس پرت، 
حواس پرتـی از سـوی عابـران پیـاده هـم موجـب 
وقـوع تصـادف می شـود و عابـری کـه مشـغول 

صحبت با تلفـن همـراه اسـت و در افـکار خودش 
غرق شـده و بی توجه وارد سطح سـواره رو می شود 

نیـز وقـوع تصـادف را رقـم می زنـد«.
بـه گـزارش کاغذوطـن بـه نقـل از پایـگاه خبری 
پلیس کرمان، رئیـس پلیس راهور اسـتان کرمان، 
حواس پرتـی هنـگام رانندگـی را مشـکلی بسـیار 
جـدی و رو بـه افزایش دانسـت و افزود: »مشـغول 
شـدن بـه سیسـتم صوتـی یـا نمایشـگر خـودرو، 
صحبـت بـا تلفـن همـراه، خـوردن و آشـامیدن و 
توجـه راننده بـه جلـو را به طـور لحظـه ای کاهش 
داده و همین مسـاله زمینه سـاز تصادف می شـود 
که بر خـودداری از این رفتارهای نادرسـت هنگام 

رانندگـی تاکیـد داریم«.

کوه نمکی جاشک
 کـوه نمکـی »جاشـک« بـا وسـعت ۳ هـزار و ۵۷6 
هکتار یکی از منحصربه فردترین جاذبه گردشـگری 
ایران در مرز شهرسـتان دشـتی و دیر از توابع استان 
بوشـهر واقـع شـده اسـت. همان طور کـه از نـام این 
کوه مشـخص اسـت در ایـن منطقـه نمـک فراوانی 
یافـت می شـود. درخشـش نمـک در میان پرتوهای 
خورشـید و انعـکاس آن منظـره ای بی نظیـر ایجـاد 
می کنـد و هـر سـالانه گردشـگران زیادی بـه دیدن 

آن می رونـد.

عکاس: افسانه جعفری / ایرنا

سرپرست انتظامی رودبار جنوب خبر داد؛ 

عامل قتل تیرماه رودبار جنوب دستگیر شد

رئیس پلیس راهور استان مطرح کرد؛

تلفن همراه و حواس پرتی مهم ترین دلیل 
تصادفات رانندگی در کرمان

رئیس سازمان صمت استان: 

صادرات استان کرمان به 
1.3 میلیارد دلار رسید

ــان  رئیــس ســازمان صنعــت، معــدن و تجــارت اســتان کرم
گفت: در ســال جــاری میــزان صــادرات کرمــان یــک میلیارد 
ــتان  ــم کالا از اس ــاً ۵6 قل ــوده و تقریب ــون دلار ب و ۳۰۰ میلی

صــادر شــده اســت.
مهــدی حســینی نژاد در نشســت »راهکارهــای توســعه 
ــورهای  ــه و کش ــور نیجری ــا کش ــان ب ــتان کرم ــارت اس تج
آفریقایــی« کــه به صــورت ویدئوکنفرانــس در اتــاق بازرگانــی 
ــتان  ــای اس ــی از مزیت ه ــادرات یک ــرد: ص ــار ک ــان اظه کرم

ــت. ــان اس کرم
مدیــرکل صنعــت، معــدن و تجــارت اســتان کرمــان تصریــح 
کــرد: اســتان کرمــان در همــه حوزه هــا وظایــف قانونــی خود 
ــدات ارزی  ــع تعه ــد رف ــه 8۵ درص ــام داده، به طوری ک را انج

ــود. صادرکننده هــای اســتان اتفــاق افتــاده ب
ــه مشــکلات صــادرات محصــولات کشــاورزی  ــا اشــاره ب او ب
از جملــه پســته تصریــح کــرد: بــه دنبــال آن هســتیم کــه از 
محــل رفــع تعهــدات ارزی بخشــی از نیــاز واحدهــای داخلی 

ــم. ــن کنی اســتان را تأمی

فرماندار اعلام کرد: 

نمایشگاه کالا در جیرفت برگزار نمی شود؛ 
مغازه داران قول تخفیف دادند

فرماندار جیرفت گفت: نمایشـگاه عرضه کالای جیرفت بعد از قول مغـازه داران به دادن 
تخفیف ویـژه آخر سـال برگـزار نمی شـود.  احمد بلندنظـر اظهار کـرد: این نمایشـگاه 
که قـرار بـود در جیرفت برگزار شـود بـه دلیل رعایت حـال کاسـبان لغو شـد. او با بیان 
اینکه کاسـبان نیز قول مسـاعد دادند که تخفیف ویژه در پایان سـال ارائـه دهند افزود: 
فعلًا نمایشـگاهی تا آخر سـال برگزار نمی شـود. به گزارش ایرنا برخی کاسـبان خیابان 
طالقانی جیرفت که عمدتاً فروشـندگان پوشـاک این خیابان هسـتند روز 1۰ بهمن در 
اعتراض بـه برنامه ریزی بـرای برگزاری این نمایشـگاه با تعطیلی یک سـاعته مغازه های 
خـود در فرمانـداری جیرفت حضـور یافتند.  رئیـس اتاق اصنـاف جیرفت همـان زمان 
در مصاحبه بـا خبرنگار ایرنـا گفت کـه اتحادیه ها هم با برگـزاری این نمایشـگاه موافق 
هسـتند و این نمایشـگاه هم منافع فروشـنده ها و هم خریداران را مدنظر قـرار می دهد.
 نمایشـگاهی هم در 2۰ بهمن قرار اسـت در شـهر علی آبـاد در نزدیکی جیرفـت برگزار 

شـود که تغییری در برنامه برگزاری آن ایجاد نشـده اسـت.

 آگهی مناقصه عمومی
 شماره: ۱۴۰2۰۰۷

شرکت معدنی و صنعتی گهر زمین

شرکت معدنی و صنعتی گهرزمین در نظر دارد:
جهـت تمدیـد مناقصـه انجـام عملیات حفاری اکتشـافی مغزه گیری بـه میـزان2۰،۰۰۰ متر را با 
مشـخصات منـدرج در اسـناد مناقصـه از طریـق برگـزاری مناقصه عمومی به شـرکت هـای واجد 

شـرایط واگذار نماید.
لـذا از شـرکت هـای توانمنـد درایـن حـوزه جهـت دریافـت اسـناد از تاریـخ 14۰2/11/2۰لغایت 

14۰2/11/2۵ دعـوت بـه عمـل مـی آید.
محـل دریافـت وتحویل اسـناد مناقصه: تهـران، بلوار آفریقـا، بلوار آرش غربی، پلاک 12، شـرکت 

معدنـی و صنعتی گهرزمین 
لازم بـه ذکـر اسـت مهلـت تحویـل پاکـت هـا بـه دبیرخانـه مرکـزی تهـران تـا سـاعت 1۵ روز 

یکشـنبه 14۰2/11/2۹ مـی باشـد.
شماره تماس جهت کسب اطلاعات بیشتر : ۰۹21۳۰148۳1 

 آگهی مناقصه عمومی
 شماره: ۱۴۰2۰۶۰

شرکت معدنی و صنعتی  گهرزمین در نظر دارد :
جهـت انجـام عملیـات حفـاری زهکـش هـای افقـی و چاه هـای پیزومتـری معدنرا با مشـخصات 
منـدرج در اسـناد مناقصـه از طریـق برگـزاری مناقصـه عمومـی بـه شـرکت هـای واجد شـرایط 

نماید. واگـذار 
لـذا از شـرکت هـای توانمنـد درایـن حـوزه جهـت دریافـت اسـناد از تاریـخ 14۰2/11/2۰لغایت 

14۰2/11/2۵ دعـوت بـه عمـل مـی آید.
محـل دریافـت وتحویل اسـناد مناقصه: تهـران، بلوار آفریقـا، بلوار آرش غربی، پلاک 12، شـرکت 

معدنـی وصنعتی گهرزمین 
لازم بـه ذکـر اسـت مهلـت تحویـل پاکـت هـا بـه دبیرخانـه مرکـزی تهـران تـا سـاعت 1۵ روز 

یکشـنبه 14۰2/11/2۹ مـی باشـد.
شماره تماس جهت کسب اطلاعات بیشتر : ۰۹21۳۰148۳1 

خبر

معاون هماهنگـی امور اقتصـادی اسـتاندار کرمـان گفـت: جـای کار در کشـورهای نیجریه و 
آفریقـای جنوبـی وجـود دارد و کرمانی هـا می تواننـد در آنجا حضوری پررنگ داشـته باشـند.
 امیـر حسـن زاده در نشسـت راهکارهـای توسـعه تجـارت اسـتان کرمان بـا کشـور نیجریه و 
کشـورهای آفریقایی که به صورت ویدئوکنفرانـس در اتـاق بازرگانی کرمان برگزار شـد، اظهار 

کرد: در دولت سـیزدهم تعـداد رایزنـان اقتصـادی ایران از دو به 22 کشـور رسـیده اسـت.
او با اشـاره به صـادرات برخـی از کالاهای کرمانی به کشـور نیجریـه بیان کـرد: نیجریه دومین 
کشـور اقتصادی در آفریقا اسـت و مـا می توانیم خدمات فنی و مهندسـی، فـرش و محصولات 
غذایی به آن کشـور صادر کنیم.  معاون هماهنگـی امور اقتصادی اسـتاندار کرمان بـا بیان این 
مطلب کـه در نیجریه حضور چینی هـا و کره ای هـا را پررنگ دیـدم، در ادامه اظهار کـرد: آفریقا 
به عنوان مصرف کننده اسـت؛ لذا باید بازار آن را بشناسـیم و با دانش بیشـتری صـادرات خود را 
به آن قاره انجام دهید.  »شـفیعیان کاردار سـفارت ایران در نیجریه نیز در این نشسـت با اشـاره 
به سـفر معاون هماهنگی امـور اقتصادی اسـتاندار کرمـان به نیجریه اظهـار کرد: در این سـفر 
ظرفیت های اسـتان کرمـان در بخش صنعت و معدن معرفی شـد و گزارشـی از معادن کشـور 
نیجریه به اسـتانداری کرمان ارسـال شـده اسـت. او ادامه داد: نیجریه یک کشـور نفتی است و 
پالایشگاه آن نیاز به بازسـازی دارد.یکی از مسـئولان ایرانی در نیجریه نیز در این نشست مطرح 

کرد: اسـتان کرمان می توانـد روابط ایـران و نیجریه را توسـعه دهد.

کرمانی ها می توانند حضوری پررنگ در کشورهای 
نیجریه و آفریقای جنوبی داشته باشند

شرکت معدنی و صنعتی گهر زمین

خبر

با حضور معاون سیاسـی و امنیتی استانداری 
کرمـان، امـام جمعـه و فرمانـدار جیرفـت و 
رییس شـرکت شـهرک های صنعتی استان، 
کلنـگ احـداث پسـت 1۳2/2۰ کیلوولـت 
شـهرک صنعتی شـماره 2 جیرفـت از محل 
اعتبارات سـفر رئیس جمهوری بـه زمین زده 
شد.  مدیرعامل شـرکت شهرک های صنعتی 
اسـتان کرمان با اشـاره به نقش شـهرک های 
صنعتی در رونق تولید و ایجاد اشـتغال پایدار 
اظهـار داشـت: شـهرک ها و نواحـی صنعتی 
نقش مهمـی در اشـتغالزایی و رونق اقتصادی 
مناطـق دارند و شـهرک ها عـلاوه بر نـوآوری 
و افزایـش ارزش افـزوده بـا ایجـاد اشـتغال 
باعـث رونـق اقتصـادی و گـردش مالـی در 
مناطق خواهند شـد. حسـین میجانی با بیان 
اشـتغال پایدار ۳۵ هـزار نفری در شـهرک ها 
و نواحـی صنعتی اسـتان کرمـان، گفـت: در 
شـهرک های صنعتی جنـوب اسـتان کرمان 
بالـغ بر 6 هـزار نفر مشـغول به کار هسـتند. او 
به رسـالت شـرکت شـهرک های صنعتی در 
ایجاد زیـر سـاخت ها اشـاره کـرد و گفـت: با 
اسـتقبال از سـرمایه گذاری در ایـن شـهرک 
صنعتـی در حـال حاضـر آب پایـدار تامیـن 
شـده و بـا ایجـاد این پسـت ، بـرق پایـدار نیز 

تامین می شـود که منجـر به تولید و اشـتغال 
پایـدار می شـود.    میجانـی خاطـر نشـان 
کرد: بـا توجه بـه ظرفیت هـای بالقوه اسـتان 
کرمان توان توسـعه اقتصـادی در زمینه های 
صنعتی، کشاورزی و معدنی وجود دارد و باید 
تمام تلاشـمان را بـرای ایجاد زیر سـاخت در 
شـهرک ها و نواحـی صنعتـی برای رسـیدن 
بـه اهـداف متعالـی نظـام مقـدس جمهوری 
اسـلامی بـه کار ببریـم. میجانـی بـا اشـاره 
بـه کلنگ زنـی مـگا پـروژه پسـت1۳2/2۰ 
کیلوولتی شهرک صنعتی شـماره 2 جیرفت، 
افزود: ایـن پـروژه از مصوبات سـفر پـر خیر و 
برکت رئیس جمهور به اسـتان کرمان اسـت 

کـه بـا بهره بـرداری از ایـن پسـت عـلاوه بـر 
اینکـه بـرق واحد هایی کـه به میزانی بیشـتر 
از میانگیـن نیـاز دارنـد تامیـن می شـود، در 
مواقـع اضطـراری در تامیـن بـرق مـورد نیاز 
شهرسـتان  نیـز کمـک می کنـد. مدیرعامل 
شـرکت شـهرک های صنعتی اسـتان کرمان 
بـا بیـان اینکـه پـروژه پسـت بـرق شـهرک 
صنعتـی شـماره 2 جیرفـت 16 عـدد فیلر با 
توان 2۰ کیلو ولـت خروجی دارد، بیـان کرد: 
فاز مطالعاتـی این طـرح انجـام و در یـک ماه 
آینده عملیـات اجرایـی این مگاپروژه شـروع 
و طی 2 سـال آینـده بـه بهره بـرداری خواهد 
رسـید. میجانی با بیـان اینکه این پـروژه طی 

1۰ سـال آینده بـرق منطقه را تحت پوشـش 
قـرار می دهـد، خاطر نشـان کـرد: این پـروژه 
با مشـارکت سـازمان مدیریت و برنامه ریزی، 
شرکت برق منطقه ای و شـرکت شهرک های 
صنعتی اسـتان کرمـان با اعتبـاری بالـغ بر ۳ 
هـزار و ۵۰۰ میلیـارد ریـال اجرا خواهد شـد. 
مدیر عامـل شـرکت شـهرک های صنعتـی 
اسـتان کرمـان از برنامه هـای ایـن شـرکت 
بـرای ایجـاد تـوازن منطقـه ای در اسـتان نام 
برده و تصریح کـرد: از محل منابـع داخلی در 
اسـتان کرمان تـا امـروز ۳۰۰ میلیـارد تومان 
بـرای ایجـاد زیـر سـاخت در شـهرک های 
صنعتی اسـتان هزینه شـده اسـت. او با اعلام 
پروژه هـای در حـال اجـرای ایـن شـرکت در 
اسـتان کرمان گفـت: ۳۰۰ میلیارد پـروژه در 
حال اجـرا در اسـتان کرمان توسـط شـرکت 
شـهرک های صنعتـی اسـتان در حـال اجـرا 
اسـت. در همیـن راسـتا پـروژه بلوار سـپهبد 
شـهید سـلیمانی با اعتبار ۷۵ میلیارد ریالی و 
خودرو آتش نشـانی این شـهرک با اعتبار ۷۰ 
میلیـارد ریال بـه بهره برداری رسـید و پسـت 
بـرق و شـبکه آبرسـانی فـاز اصنـاف مزاحـم 
شـهرک صنعتی شـماره 2 جیرفت بـا اعتبار 
۳ هـزار و ۵2۰ میلیارد ریالی کلنگ زنی شـد.
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»لاک پشت پرنده« 
فراخوان داد

 گروه داوری »لاک پشـت پرنده« فراخوانـی را برای 
ناشـران و پدیدآورنـدگان کتاب های کـودک و نوجوان منتشـر 
کـرد.  به گـزارش ایسـنا، گـروه داوری لاک پشـت پرنـده داوری 
کتاب هایی را که در فصل های بهار و تابسـتان سـال 14۰2 برای 
اولین بار چاپ شـده اند، آغاز کرده اسـت.  در اطلاعیـه این جایزه 
آمـده اسـت: »اگر ناشـر یـا پدیدآورنـده کتـاب هسـتید و هنوز 
آثارتان را بـرای بررسـی و ارزیابـی ارسـال نکرده ایـد، می توانید 
یـک یـا دو نسـخه از کتـاب را تـا 1۰ اسـفند 14۰2 بـه نشـانی 
فروشـگاه شـهرکتاب مرکزی بفرسـتید. فروشـگاه شـهرکتاب 
مرکـزی در تهـران، خیابان شـریعتی، نبـش کوچه کلاتـه واقع 
شده است.  )روی بسـته حتماً نام لاک پشـت پرنده را بنویسید.( 
»لاک پشت پرنده« فهرست بهترین کتاب های کودک و نوجوان 
و حاصـل همکاری مؤسسـه شـهر کتـاب و فصلنامـه تخصصی 
پژوهش نامـه ادبیات کـودک و نوجوان اسـت که از سـال 1۳۹۰ 

تاکنـون، هر فصل منتشـر می شـود.


